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PRU.ukSKI DNEVNIK
%tn^.plačana v gotovinl r> OAA 1*“• posuie i gruppo Cena 200 lir Leto XXXIV. Št. 127 (10.039) TRST, sreda, 31. maja 1978

PRIMORSKI DNEVNIK Je začel izhajati v Trstu 13. maja 1945, njegov predhodnik PARTIZANSKI DNEVNIK pa 26. novembra 1943 v vasi Zakriž nad Cerknim, razmnožen na ciklostil. Od 5. do 17. septembra 1944 se je tiskal v tiskarni «Doberdob» 
J Govcu pri Gorenji Trebuši, od 18. septembra 1944 do 1. maja 1945 v tiskarni «Slovenija» pod Vojskim pri Idriji, do 8. maja 1945 pa v osvobojenem Trstu, kjer je izšla zadnja številka. Bil je edini tiskam partizanski DNEVNIK v zasužnjeni Evropi.

V WASHINGTONU SE JE ZAČELO SREČANJE NA VRHU NATO

Predsednik ZDA Carter ostro obsodil 
Politiko Kube in Sovjetske zveze v Afriki

Bele hiše izrecno odobril francoski poseg v Sabi - Predsednik italijanske 
Andreotti poudaril privrženost Italije idealom Atlantske zveze - TASS 

Mitizira ameriško zahtevo po večjih finančnih sredstvih za oborožitev NATO
^ "ASHINGTON — S posegom predsednika Carterja, v katerem je 
J« strani opozoril na nevarnost čedalje večje prisotnosti Sovjetske 
j3 'n Kube v Afriki, po drugi pa poaval atlantske zaveznike k več-

Prizadevanju, r’~ u’------- *
29 nle mrtve točke,
j^VTh NATO. Petnajst držav predstavlja 12 predsednikov vlad, dva

k ____
Furlani in minister za obrambo Ruffinl. Italijanski delegaciji so

Prizadevanju, da bi premaknili proces popuščanja napetosti
je včeraj v ameriškem glavnem mestu začel

‘yna Poglavarja in _
^italijanske vlade Giulio Andreotti,

pa en zunanji minister. Prisoten je tudi pred- 
ki ga spremljata zunanji mi-

jjj®jj\države izrazile sožalje ob smrti bivšega predsednika vlade in 

,?* Carter dokaj trd s Sovjet
ka krščanske demokracije Alda Mora.

*Ve.z?- Je bilo pričakovati. O tem 
JjFHčala poseg podpredsednika 

a v Združenih narodih na 
•*lav em zasedanjii o razorožitvi ter 
tj|/e Carterjevega posebnega svet- 
Kj(„. “rzezinskega ob povratku iz 
kv,| c *n Japonske. Carter je zah

od svojih zaveznikov, naj za
ihti... ......

skrbno. Potem je pohvalil nekatere 
atlantske zaveznice, in tukaj je o- 
čitno imel v mislih Francijo, ki si 
prizadevajo, da bi zagotovile mir v 
Afriki ter so priskočile na pomoč a- 
friškim državam, na primer Zairu. 
Politični opazovalci menijo, da je 
pri teh Carterjevih izjavah v mno- 
gočem botroval obisk francoskega 
predsednika Giscarda D’Estainga v 
Združenih državah prejšnji teden.

Ameriški predsednik je nato pri
bil, da je NATO predvsem sredstvo 
za zagotovitev stabilnosti in miru 
v Evropi in da nikakor ni namen 
sama sebi. Pri tem je izrazil mne
nje, da si nobena obrambna organi
zacija ni še toliko prizadevala, da 
bi se pogajala s svojimi nasprotni
ki o skrčenju in omejitvi oboroži
tve. ZDA bodo nadaljevale s poga
janji s Sovjetsko zvezo glede nove 
pogodbe o omejitvi in skrčenju je
drskega orožja in bodo o pogajanjih 
sproti obvestile svoje zaveznike.

Včeraj je posegel tudi predsednik 
italijanske vlade Andreotti, ki je 
med drugim dejal, da procesa po
puščanja napetosti ni mogoče ome
jiti samo na evropsko področje ter 
poudaril, da ostane italijanska pri
vrženost atlantskim ideaiom slej ko 
prej poglavitno gibalo italijanske zu
nanje politike. Popuščanje napetosti 
je v Evropi, po mnenju predsedni
ka italijanske vlade, treba zagoto
viti z izvajanjem sklepnega doku
menta helsinške konference o var
nosti in sodelovanju v Evropi. Beo
grajsko zasedanje KEVS ni zadosti
lo pričakovanjem, še zlasti glede 
tistega dela sklepne helsinške listi
ne, ki se nanaša na človekove pra
vice ter na odnose med posamez
niki.

O,, naših vzhodnih sogovornikov, 
je dejal Andreotti in pri tem mislil 
na Sovjetsko zvezo in države var
šavskega pakta, moramo z odločno1 
stjo zahtevati, naj o popuščanju na
petosti ne govorijo samo v Evropi, 
temveč da gre za proces, ki ga je 
treba zagovarjati tudi na drugih ce
linah. Andreotti je zatem obravna
val splošni mednarodni politični po
ložaj ter izrazil zaskrbljenost ob za
pletih na Bližnjem vzhodu, v afri
škem rogu ter v Sabi. Omenil je

. .... ,,, ------ .vlogo Italije pri iskanju mirne re
ltl°re gledati na ta pojav brez-1 šitve spora v Ogadenu ter izrazil

Jiinmy Carter

* zelo odločno stališče tako 
^iwp* kot v Afriki. Kar zadeva 

je šef Bele hiše napovedal 
h J® a<nerlško prisotnost, obenem 
Cmaril potrebo, da se Atlantsko 
tJ*M4tvo okrepi. Pri tem je opo- 

tla so se države varšavskega 
lik * Po njegovem mnenju v zad- 
k* | Osetih letih z vojaškega vidi
ki j^Pdud okrepile, morda več kot 
til, ^'rokovala skrb za ohhunbo. 
h « Privedlo do tega, da je NATO 
kl^ttterih področjih skoraj izgu- 
hJJf^dnost, ki jo je imela. Zato, 
Hi ' Carter, je toliko bolj potreb- 
Kjt(ta se članice NATO okrepijo. 
k( padeva Združene države Amerl- 
Nn *agot°vll, da bodo odigrale 
Vi vl"go tako na področju kon- 
k‘°.«alne kot jedrske oborožitve. 

l*r ”, Je govoril o Afriki pa - je Car- 
tj ®eJal, da Sovjetska zveza in Ku- 
(tj-^tnogočata nekaterim afriškim 
k« arn, da same odločajo o svoji 
\ “'Posti in da Atlantska

obžalovanje, da somalskemu umiku 
iz Ogadena ni sledil tudi umik tujih 
sil, kubanskih in sovjetskih, z ome
njenega območja. Na Bližnjem vzho
du je tudi prišlo do zastoja v mi
rovnem , rocesu, kljub pobudi pred
sednika Sadata ter prizadevanjem 
Carterja in njegove uprave. Reši
tev spora ni lahka, saj je treba upo
števati tako izraelske potrebe po 
varnih mejah, kot neodtujljive pra
vice Egipta. Vsaka trajna in pra
vična rešitev bližnjevzhodnega vpra
šanja, je dejal predsednik italijan
ske vlade, pa mora biti v skladu s 
sklepi svetovne organizacije ter s 
pravicami palestinskega ljudstva.

Kar zadeva odnose m' 1 Vzhodom 
in Zahodom, pa po mnenju Andreot
tija ostaneta mir in varnost v sve
tu vezana na neko ravnovesje sil, 
vsaj dokler ne bo dosežen končni 
cilj, se pravi splošna in popolna ra
zorožitev.

Na včerajšnjem prvem dnevu a- 
tlantskega vrha so govorili tudi bri-

Brežnjev
na obisku v Pragi

PRAGA — Sovjetski predsednik 
Leonid Brežnjev je prispel na urad
ni obisk v Prago, kjer ga je doča
kal tamkajšnji državni poglavar in 
generalni tajnik češke partije Gu
stav Husak. Zahodni politični opa
zovalci poudarjajo, da obisk Brež- 
njeva deset let po sovjetskem vdo
ru na Češko, ni zgolj naključje, 
temveč, da je Sovjetska zveza tako 
hotela nekoliko okrepiti ugled češke
ga voditelja Husaka, ki je zadnje 
čase nekoliko upadel.

Poleg najbolj perečih mednarod
nih političnih vprašanj, kot so n.pr. 
razorožitev, pogajanja za omejitev 
strateške oborožitve, dunajski po
govori o skrčenju oboroženih sil v 
Evropi ipd. bosta Husak in Brež
njev najbrž obravnavala tudi odno
se med vzhodnimi komunističnimi 
partijami ter predstavniki tako ime: 
novanega evrokomunizma, se pravi 
predvsem s špansko, italijansko in 
francosko komunistično partijo, ki se 
čedalje holj oddaljujejo od ideološ
kih in političnih smernic Sovjetske 
zveze.

Prav tako bo nujno govor tudi o 
gospodarskih odnosih med češkoslo
vaško in Sovjetsko zvezo, saj sta 
obe državi tesno vezani druga na 
drugo, Praga pa je glede surovin 

, kar za 70 od sto odvisna od Moskve, 
predsednika po večjih naložbah za i Oba voditelja bosta skušala izdelati 
oborožitev, ki jo je opravičil s če-' 
dalje «večjo sovjetsko grožnjo*, ki, 
trdi sovjetski časopis, sploh ne ob
staja. Sedanji atlantski vrh samo 
pospešuje oboroževalno tekmo ter 
krepj nevarnost spopadov, pravijo 
»Izvestija*. (if)

tanski premier Callaghan, zahodno- 
nemški kancler Schmidt, predsedni
ka turške in grške vlade Ecevit in 
Karamanlis.

Sovjetska tiskovna agencija TASS 
dokaj ostro kritizira razpravo v 
Washingtonu. Ukvarja se predvsem 
s predlogom, ki je padel prejšnji 
beden na afriško - francoskem vrhu 
v Parizu, ko so predlagali ustano
vitev posebne skupne sile, ki naj 
bj posegla v Afriki, kar bi šlo v ko
rist izključno velikim multinacional- 
nim družbam, naslednicam kolonia
lističnih sil, ki imajo ve.-, interes, da 
zadušijo afriška osvobodilna giba
nja. Glasilo sovjetske vlade »Izve
stija* kritizira zahtevo ameriškega

smernice, po katerih naj se odnosi 
med Sovjetsko zvezo in Češkoslo
vaško v okviru SEV odvijajo kar 
se da skladno.

Obisk Brežnjeva je toliko bolj po
memben, ker sovjetski predsednik ni 
bil v Pragi od leta 1973.

PO ARETACIJI ŠTIRIH PRIPADNIKOV cRAF» V JtfiOSLAVUI

Hud udarec nemškemu terorizmu
V Beogradu potrdili aretacijo in vest, da je Borni zahteval ekstradicijo ter da je 
postopek že v teku - Od 1.1975 sta obe državi ugodno rešili že 78 zahtev po izročitvi
BONN — V krogih bonske vlade 

so prepričani, da niti pravni niti 
politični zadržki ne bodo preprečili 
izročitve štirih zahodnonemških a- 
narhoteroristov, ki so, kot je bilo 
uradno sporočeno, v preiskovalnem 
zaporu v Jugoslaviji. Pri tem je 
predstavnik za tisk tukajšnjega mi
nistrstva za pravosodje včeraj pou
daril. da se utegne postopek izro
čitve — glede na dosedanje izkušnje 
— nekoliko zavleči in da lahko do
končna odločitev pride tudi šele «co 
nekaj tednih ali celo mesecih*. Ti 
skovni predstavnik je tudi opozoril, 
da bo o zahtevi ZR Nemčije o iz
ročitvi nevarnih teroristov v Jugo
slaviji odločalo neodvisno sodišče in 
da imajo uradni krogi v Bonnu po
polno zaupanje v jugoslovanske pra 
vosodne ustanove. Ponovno je Sepp 
Binder, predstavnik pravosodnega 
ministrstva poudaril, da pri izročit
vi anarhoteroristov in sočasni zahte
vi Jugoslavije, naj ZR Nemčija i- 
zroči osem vodilnih pripadnikov t.u-

Beograd sklenila sporazum o izro
čanju kriminalcev, sta obe državi u- 
godno rešili 78 zahtev za izročitev, 
60 z jugoslovanske in 18 z zahodno- 
nemške strani.

«Obveščeni krogi* v Bonnu so da
li vedeti, da Zvezna republika Nem
čija doslej ni nikogar izročila iz
ključno zaradi njegovega politične 
ga političnega prepričanja*, kar ve
lja tudi za zahteve, ki jih je ban
ska vlada postavila vladam drugih 
držav. Tudi sporazum med Bonnom 
in Beogradom o izročanju izključuje 
možnost, da bi ena ali druga stran 
lahko ugodila zahtevi po izročitvi, 
ki bj bila obrazložen, zgolj «s poli
tičnimi motivi*. Tako v primeru a- 
narhoteroristov kakor tudi ko gre 
za antijugoslovanske fašistične e- 
migrante, je pomembno, da so za
grešili dejanja in zločine, ki nepo
sredno ogrožajo človeška življenja 
in ki jih ni mogoče opravičiti z ni
kakršnimi političnimi argumenti. To 
velja tudi za teroriste, za katere ob-

kajšnje antijugoslovanske fašistič- stajajo utemeljeni dokazi, da so so
ne emigracije, ki so obtoženi hudih 
kaznivih dejanj v Jugoslaviji, ne 
gre za nikakršno «zamenjavo» ali 
c^lo za «trgovino», kot so to že za
pisali nekateri zahodnonemški ča
sopisi. Od leta 1975, ko sta Bonn in

....... mi iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiii.mini,  iiiihiiiimiiiiiiiiiii illlllinimiillmiiiiiiiiiiuiiliillilimitiiiiuiiiiiiiHillliiiillMiiii«

OB PROCESU ZARADI ŠKANDALA LOCKHEED

Tednik Espresso» obtožuje predsednika Leoneja 
da je z Lefebvrom sklepa/ protizakonite kupčije
Kvirinal odločno demantiral obtožbe - Danes odločitev o začasni prostosti bratov Lefebvre
RIM — Giovanni Leone? »Nekaj

krat sva se srečala po naključju,* 
je med zasliševanjem pred ustavni
mi sodniki poudaril Antonio Lefeb
vre. Antonio Lefebvre? »Prišel je z 
menoj v Saudsko Arabijo kot oseb
ni svetovalec,* je pojasnil predsed
nik republike. Vendar kaže, da to 
ni povsem točno. Vsaj sodeč po 
članku, ki ga bo v prihodnji številki 
objavil tednik «L’Espresso» vidna 
Neapeljčana nista bila zgolj stara 
znanca, pač pa naj bi celo skupaj 
sklepala kupčije in posle. Leone naj 
bi podpisoval okvirne mednarodne 
sporazume, Antonio Lefebvre pa naj 
bi skrbel za praktično uresničeva 
nje. Do takšnega sodelovanja naj bi 
prišlo tudi med Leonejevim obiskom 
v Saudski Arabiji.

Ni to prvič, da je govor o tem 
potovanju. V dokaznem gradivu pro
cesa zaradi škandala Lockheed je 
med drugim telex sporočilo, ki naj 
bi ga poslali iz Rima ameriški več
nacionalni družbi: »Notranji Ox bo 
obiskal čevelj v marcu. Program

""•••m iiniiiniiiiunimmiuiiMiiimi»ii»iiiii»iiiiiiiniiiiMiiuiiiiiiiiinmni»iiiiiiiiiiiiiiHiiimiiiiiiH«»»MiiiiMiiiiiMiiiiiiiii»»iiiitiiini**miniimim»Hm,Mt

DNI PRED LJUDSKIM GLASOVANJEM

Živahnost in polemičnost kampanje 
oreferendumih presegli predvidevanja

ohranitev drugega.
'Hfj^kor pa gre poudariti, da je 
\anje javnega reda veliko bolj 
kjV^ho in vzburja polemike. Ne- 

Je še večja, odkar so se so- 
. kot stranka sicer opredelili 

H J/^nitev zakona Reale, obenem 
^^Pustili članom in somišljeni
ki »a za glasovanje odločajo po 
'ilj : Med tistimi, ki bi radi odpra- 
*o via'Maji zakon o javnem redu 
tke osebnosti italijanskega po-

Di Giulio (KPI) o odnosih med komunisti in sodalisti

— Volilna kampanja Za refe- 
-iivUrna o zakonih o javnem finan- 
(CJU. Strank in o javnem redu 

-M kot zakon Reale) je živah
ni m ostrejša kot so pričakovali 
^ voditelji političnih strank, tu
ji«,? delno sovpada s kampanjo za 
k. ,e volitve v Furlaniji - Julijski 

in Dolini Aoste. Z razliko od 
* ^?nduma o razporoki, kjer je bi- 

jasna črta ločnica med na- 
k .kHa skupinama, je tokrat me 
\ 0^ istimi, ki se opredeljujejo 
k t)1'avo zakonov in tistimi, ki ji 
k jejo zelo dvomljiva. Stvari 
Hat ^koliko komplicirajo, ker so 

sile za odpravo enega za-

Jasnejša so uradna stališča strank. 
Če izvzamemo socialiste, katerih 
stališče smo že omenili, so se za 
»Ne* (in torej za ohranitev zako
na) izrekli demokristjani, komunisti, 
republikanci, socialdemokrati in li
beralki, medtem ko so misovci, DN, 
radikalci k skrajna levica na dru
gi strani barikade, dasi z različni
mi utemeljitvami.

Poleg demokristjanov pa so se v 
kampanji za «Ne» morda najodločne
je angažirali komunisti. Njihovo sta
lišče je v intervjuju z urednikom 
nekega rimskega lista pojasnil Lu- 
ca Pavolini, ki v partiji odgovarja 
za propagando in tisk. Po njegovem 
mnenju je znatnega pomena dejstvo, 
da so se stranke večine opredelile 
za »Ne*, »kajti nujno je zavrniti na
pad misovcev in radikalcev na par
lament in na državne organe. Prav 
zaradi tega pa ne razumemo oma
hovanja dela socialistične stranke*.

Pavolini je poudaril, da se bo KPI 
predstavila volivcem kot »drugačna* 
stranka, ki dasi podpira javno fi
nansiranje strank, noče pozabiti na 
nedavne primere korupcije. Kampa
nja za referendume je zato za ko-mn.ega življenja in kulture, prav „------------------ .

tC® Pa jih je tudi takih, ki se o- muniste tudi priložnost, da načnejo
*li t^ Mjejo za ohranitev zakona. Ni 
Wfst°, da bi se spuščali v našte
li eni>i ali drugih, omeniti pa 

Vsekakor (kot dokaz razdvo- 
‘h u Primer senatorjev Anderlinija 
Pi(i| ance. Prvi, ki predseduje sku- 
Nrt ,odvisne levice, se je odločno 

*il za «Ne*. medtem ko se je 
bivši predsednik ustavnega 
prav tako odločno opredelil 

*tWai ter podprl bolj radikalno u- 
mv' socialiste (Rodota, Bocca,

2^ Moli in drugi), ki so med dru- 
Ptidjpisali poziv volivcem.

vprašanja o novem načinu vladanja 
in upravljanja in da pridobijo de
mokraciji ljudske množice.

O odnosu med KPI in PSI je go
voril podpredsednik komunistične po
slanske skupine Di Giulio, ki je med 
drugim poudaril, da enotni nastop 
ne sme okrniti specifike neke stran
ke in da je «soočanje koristno za 
odpravo napak*. Pripomnil pa je 
vsekakor, da bi bilo zelo negativno, 
če bi zakonita želja razširiti svojo 
volilno osnovo prevladala nad ko
ristjo države in skupnosti. »Upam —

Poziv La Malte

je še dodal Di Giulio — da sociali 
sti ne bedo zavzeli takega stališča.* 

Zaostritev v odnosih in polemika 
med PSI in KPI zelo skrbi republi
kanskega voditelja La Malfo, ki je 
zato pozval predstavnike komunistov 
in socialistov k «razjasnitvi stališč*. 
»Stranki — je dodal La Malfa — bi 
morali najti skupen jezik in skupna 
stališča za najbolj pereča vpraša
nja.* Ta sporazum je po mnenju re
publikanskega voditelja odločilnega 
pomena za prihodnost Italije, (vt)

smo pripravili sporazumno z Brano- 
vim bratom, ki bo član odprave kot 
pravni svetovalec.* Prevod skriv
nostnega sporočila pa naj bi se gla
sil več ali manj takole: Italijan
ski predsednik bo obiskal Saudsko 
Arabijo in Ovidio brat Antonia bo 
član delegacije.

Odmev zadeve pa je, kljub ne
katerim ugibanjem in domnevam, 
kaj kmalu utihnil. Vendar - če jc 
poročanje rimskega tednika točno, 
gre za afero, ki bi jo kazalo vseka
kor raziskati in pojasniti. Šlo naj bi 
v bistvu za tole: predsednik repu
blike naj bi podpisal s saudskim 
kraljem Feisalom okvirni sporazum 
ter s pomočjo zunanjega min isti'a 
Medicija (leta je sedaj predsednik 
družbe Montedison) imenoval Anto
nia Lefebvra za posrednika. Dogo
vor naj bi zaradi nasilne smrti kra
lja Feisala in naravne smrti njego
vega zunanjega mnistra, »sicer-trdi 
tednik — bi si Lefebvre in njegovi 
prijatelji delili masten zaslužek*.

Sporazum naj bi obsegel točke: L 
»ustanovitev letalskega konzorcija 
med Italijo, Saudsko Arabijo in 
Lcckheedom (rimski tednik trdi, da 
naj bi Leone osebno vodil pogajanja 
na osnovi načrta, ki ga je pripravil 
Ovidio Lefebvre; In ne da bi obve
stil italijanske diplomacije); 2. do
bava brodovja tankerjev Saudski 
Arabiji za prevoz nafte; 3. Italija 
naj bi naročila znatno količino naf
te in si zajamčila možnost nadzor
stva pri delitvi goriva italijanskim 
klientom.

To naj bi dokazovalo med drugim 
pismo, ki ga je minister Medici ma
ja 1973. leta (v tem času je družba 
Lockheed položila na švicarski te
koči račun «tretjega reimenovane- 
ga», čigar ime Ovidio Lefebvre 
skrbno skriva, pol milijona dolar
jev) naslovil Antoniu Lefebvru in 
mu poveril nalogo predhodnih sti
kov z italijanskimi in saudskimi v 
vidu realizacije omenjenega načrta.

Kot dopolnilo članku rimskj tednik 
objavlja še razgovor s socialističnim 
senatorjem Guidom Campopianom, ki 
je bil član parlamentarne preiskoval
ne komisije in ki je edini glasoval 
proti arhiviranju preiskave, ki je za

devala domnevne prekrške predsed
nika republike. Campopiano trdi. da 
je komisija prevedla le 2.500 doku
mentov od skupnih 9.000, ki jih je 
ameriško pravosodno ministrstvo po
slalo Italiji. Poleg afere s «herculesi» 
naj bi Lockheed poskusila v Italiji s 
korupcijo vsaj še dvakrat (drodaja 
protipodmomiških letal orion in letal, 
ski konzorcij) in v obe zadevi naj 
bi vpleten tudi Leone.

Bivši minister Medici je v zvezi s 
člankom »Espressa* pripomnil, da je 
bil njegov cilj zagotoviti Italiji naj
boljše možne dogovore z vsemi part
nerji in da se predsedstvo republike 
ni nikoli vmešalo v te diplomatske 
pobude.

Veliko odločnejša je bila reakcija 
predsedstva republike, ki je demanti
ralo pisanje rimskega tednika, češ da 
gre le za poskus blatenja Giovannija 
Leoneja. Ust naj bi izkrivil razpo
ložljive dokumente in pomen Leoneje- 
vega potovanja v Saudsko Arabijo, 
namen katerega je bil le služiti dr

žavi, ki je čutila posledice embarga 
nafte. Sporočilo Kvirinala pobija na
dalje obtožbe saiatorja Campopiana 
in spominja, da je parlamentarna pre
iskovalna -komisija arhivirala obtožbe 
proti Leoneju.

Članek «Espressa» in izjave sociali
stičnega parlamentarca so zasenčile 
sodno obravnavo pred razširjenim u- 
stavnim sodiščem. Dober del včerajš
nje obravnave je bil posvečen za
sliševanju Antonia Lefebvra, ki je v 
odgovor sodniku Marinucciju izjavil, da 
ni nikoli dobro poznal bivšega last
nika in odgovornega lista «11 Tempo* 
Renata Angiolilla, s katerim naj bi 
imel le poslovne stike. Denar, ki ga 
je dobil od njegovih dedičev pa naj 
bi le honorar za njegove pravne na
svete.

Sodni zbor je nadalje zaslišal tudi 
odv. Antonellija in Marijo Favo. nato 
pa se zbral k posvetu, da bi odločal 
o izpustitvi bratov Lefebvre začasno 
na prostost. O tem se bo dokončno 
izrekel danes, (gg-vt)

delovali v načrtovanju in pripravi 
takšnih terorističnih akcij in to ne 
glede na to, ali so bili tudi sami ne
posredni izvršitelji in ali je šlo sa
mo za poskuse ali za do konca izpe
ljane akcije. 1

Obveščeni krog; v Bonnu se go 
tovo zavedajo, pa tudi javnosti ni 
novo, da je Jugoslavija že večkrat 
doslej zahtevala izročitev nevarnih 
fašističnih teroristov, vendar pa za- 
hodnonemške oblasti takšnim zahte
vam praviloma niso ugodile. Celo v 
zadnjem času so sodišča v različnih 
deželah ZR Nemčije začela s prak
so ostrejšega kaznovanja teroristič
nih napadov na Jugoslavijo in nje
ne ustanove v ZR Nemčiji. Zlasti v 
konservativnem in reakcionarnem 
tisku v ZR Nemčiji so anti,jugoslo
vanski teroristi doslej uživa'i pasiv
no in celo aktivno podporo in po
tuho. Redkokdaj so bili v člankih

je o aretaciji štirih teroristov. Mno
gi opazovalci so mnenja, da je bila 
objava zavestno tempirana v tednu, 
ko bosta v pokrajini Spodnja Saška 
in v Hamburgu na volitvah v dežel
ni parlament oz. hamburški senat, 
padli pomembni politični odločitvi, 
ki lahko bonsko vladajočo koalicijo 
bodisi utrdita, bodisi dokončno raz
majeta. Po spektakularnem begu te
rorista Tilla Mayerja iz zahodnober- 
linskega zapora «Moabit», je bonski 
vladi aretacija teroristične četverice 
v Jugoslaviji prišla kot naročena in 
naj bi ovrgla govorice o popolni ne
učinkovitosti policije, oblasti in dr
žave v boju proti terorizmu.

Nemške oblasti menijo, da je bil z 
aretacijo štirih teroristov v Zagre
bu (Brigitte Mohnhaupt, Rolfa Cle- 
mensa Wagnerja, Petra Boocka in 
Sieglinde Hoffmann) in z aretacijo 
dveh teroristov na pariškem letali
šču Orly, Stefana Wisnie\vskega in 
Brigitte Folkerts, zadan hud udarec 
organizacijskim in morda tudi ope
rativnim načrtom zahodnonemškega 
terorizma. Nemške oblasti ugotavlja
jo, da je do aretacije omenjenih te
roristov prišlo po zaslugi večjega 
mednarodnega sodelovanja med po
licijami, državno pravdništvo v 
Karlsruheju pa je objavilo, da je po 
podatkih, s katerimi razpolaga, od 
24 ugotovljenih članov «RAF» (Od
delek rdeče armade) 15 že v zaporu 
in sicer poleg štirih, aretiranih v Ju
goslaviji, še Siegfried Haag. Roland 
Mayer, Guenther Sonnenberg, Knut 
Folkert, Sabine Schmitz, Verena Be
cker, VValtraud Boock, Stefan Wies- 
nie\vski, Christof Wackemagel, Chn- 
stine Kuby, Gerd Schmeider. Na pro
stosti pa so še: Rolf Heisler, Frie- 
derike Krabbe, Willi Peter Stoli, 
Christian Klar, Silke Mayer Witt, 
Angelika Speitel, Susanne Albrecht, 
Sigrid Stemebeck, Delheid Schulz.

Po pisanju lista «Welt» naj bi bi- 
i la v Zagrebu aretirana Brigitte

objavljeni podatki o zverinskem po-1 Mohnhaupt v stikih z «rdečimi bri-
četju kvizlinških zločincev na jugo
slovanskih tleh med vojno. Šele naj
novejši dogodki in izkušnje ZR Nem
čije z lastnim terorističnim podzem
ljem so prispevali k nekoliko večje
mu razumevanju teroristične nevar
nosti. V posebnem poročilu o delo
vanju antijugoslovanske teroristične 
emigracije v ZR Nemčiji je agenci
ja «DPA» včeraj objavila nekaj o- 
snovnih resnic o koreninah fašistič
nega ustaškega gibanja, ki je po u- 
ničenju predaprilske Jugoslavije po 
Hitlerju in Mussoliniju, vzpostavi
lo strahovlado in zakrivilo neštete 
množične poboje. Zahodnonemška a- 
gencija je tudi opozorila, da je no
tranji minister Meihoffer s posebno 
uredbo leta 1976 prepovedal tedaj 
dve osrednji fašistični antijugoslo- 
vanski organizaciji, vendar pa je 
znano, da so se njuni člani zbrali 
pod novimi nazivi, toda pod istimi 
terorističnimi in revanšističnimi ge
sli.

V Bonnu se veliko ugiba o moti
vih nepričakovane objave informaci-

PROCES ZARADI BORGHESEJEVEGA SPODLETELEGA PUCA

Javni tožilec predlagal oprostitev 
Di Joria zaradi pomanjkanja dokazov
Vitalonejeva poteza nesprejemljiva glede na tesne vezi med rimskim od
vetnikom in ^nacionalno fronto» - Danes znani drugi tožilčevi predlogi

RIM — Potem ko je „avni tožilec 
na procesu zaradi spodletelega dr
žavnega udara v režiji pokojnega 
»črnega princa* Junia Valeria Bor- 
gheseja v ponedeljek orisal neiz
podbitne odgovornosti gen. Micelija 
in bivšega poveljnika gozdarskih 
stražnikov iz Citta Ducale, Maria 
Berchija, se je na včerajšnji obrav
navi lotil skoraj vseh drugih glav
nih obtožencev.
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Berlinguer se je vrnil iz Španije

Carrillo, Dolores Ibarruri in Enrico Berlinguer na ponedeljkovem sliodu v barcelonski »Plaza de Toros*. 
Berlinguer se je včeraj že vrnil v Italijo .(Telefoto ANbA)

Obtoženi so bili, kakor znano, ne- 
broj hudih prekrškov, ki (redo od 
politične zarote in oborožene vsta
je do poizkusa osebne ugrabitve in 
nezakonite nošnje orožja. Obtožni
ca zadeva tako pučistično noč «to- 
ra tora* kot druge prevratniške de
javnosti zloglasne «nacionalne fron
te*.

Dr. Vitalone je znova navedel po- 
samežne epizode neofašističnega ro
varjenja in predočil sodnemu zboru 
vrsto dejstev, ki nedvoumno doka
zujejo neposredno odgovornost lju
di, kot so letalski general Giuseppe 
Casero, Mario Rosa, Stefano Delle 
Chiaie, Sandro Saccucci, Torquato 
Nicoli in Remo Orlandini. Le-ta je 
s svojimi priznanji med luganskim 
sestankom s kap. La Bruno veliko 
prispeval k razkritju ozadja prevrat
niške niti, ki se je raztezala od po
nesrečenega puča vse do jeseni 1. 
1974.

Svoja izvajanja bi moral zaklju
čiti tožilec danes s predložitvijo za
pornih kazni. Med včerajšnjim po
segom je kljub splošno čisti ostri
ni obtoževalnega tona enkrat le za
brenkal na razglašeno struno. To je 
bilo, ko je predlagal oprostitev za
radi »pomanjkanja dokazov* za Fi- 
lippa De Joria, bivšega krščansko- 
demokratskega svetovalca dežele 
Lacij, ki je moral na zatožno klop 
zaradi istih prekrškov kakor drugi 
obtoženci.

Dobro je namreč znano, da je bil 
rimski odvetnik v nenehnih stikih 
z Orlandinijem ves čas priprav na 
oboroženi pohod do notranjega mi
nistrstva in da se je i-edno udeleže
val (in jim večkrat predsedoval) se

stankov, na katerih so golpisti raz 
pravljali o «napakah», ki so jih za
grešili 7. decembra 1970 ponoči. 
Brezmiselno je torej govoriti o »po
manjkanju neizpodbitnih dokazov*. 
Tembolj, ker je sam dr. Vitalone 
prepričan, da Jorio pozna vso za 
kulisje prevratniškega rovarjenja pa 
tega ni prijavil sodstvu, kot se spo
dobi za javnega upravitelja in vrhu 
tega še pravnika. Že zaradi tega bi 
odvetnika tožilec moral spoznati kot 
krivega vsaj dejanja potuhe puči- 
stom. Tega nj storil, sicer pa je Jo
rio pobegnil na tuje.

Še zadnja ugotovitev. Dr. Vitalo
ne je pred dnevi izrazil nezadovolj
stvo, ker med preiskavo ni bilo mo
goče stopiti na prste »osebam, ki i- 
majo v svojih rokah vajeti prave o- 
blasti* v državi in kj so gotovi pri
bočniki fašističnih zarotnikov. Jo
rio je bil med drugim odgovorni u- 
rednik revije «Politica e strategia* 
in se je v tem svojstvu nenehno vr 
tel v oblastvenih ali vsaj zelo vpliv
nih krogih: z druge strani je vzdrže 
val odnose z Borghesejem, ki mu 
je takšen vpliven orijatelj ravno 
prav prišel. Tožilčev predlog o Jo- 
riovi oprostitvi je spričo vsega te
ga nesprejemljiv.

FULVIO CASALI

gadami* v Italiji in pri tem ome
nja, da je italijanska policija našla 
pri aretiranem Giuseppu Zambonu, 
obtoženem, da je vzdrževal zvezo 
z nemškimi prevratniškimi elementi.

Škandal 
v italijanskem 
glasbenem svetu

Včeraj je sodna preiskava po
vzročila pravi preplah v itali
janskem glasbenem svetu: plat 
zapornih nalogov je privedel za 
zapahe vidne predstavnike ia 
osrednje osebnosti italijanskega 
glasbenega in umetniškega sve
ta ter gledaliških agencij. Ob
tožbe gredo od goljufije do iz
siljevanja in korupcije. (Poro
čilo na zadnji strani). Na sliki 
umetniški vodja rimske operne 
hiše Gioacchino Lanza Tomma- 
si. (Telefoto ANSA).

RIO DE JANEIRO — Brazilska 
policija je aretirala nacističnega 
vojnega zločinca Gustava Franza 
VVagnerja. Ni znano, kako ga je 
prepoznala, ve se le, da je bil 23. 
aprila na sestanku v hotelu Tyll v 
Itatiaiaji (Sao Paulo), na katerem 
so neonacisti počastili obletnico Hi
tlerjevega rojstva.

pismo (ki ga je ob aretaciji hotel 
požreti), naslovljeno na neko Bri- 
gitto. Vendar sc je izvedelo, da ni 
šlo za Brigitto Mohnhaupt, marveč 
za pisateljico Brigitto Heinrich, ki 
je bila aretirana leta 1972 in ki j« 
sedaj na nadzorovani prostosti. Ven
dar pa naj bi italijanska policija pro
sila jugoslovansko za prstne odtise 
Brigitte Mohnhaupt, da bi lahko 
preverila točnost te domneve.

Aretacijo štirih zahodnonemških 
teroristov je včeraj potrdila tudi ju
goslovanska tiskovna agencija »Ta
njug*, ki v svojem sporočilu pravi, 
da so v »Jugoslaviji zaprli nekrj dr
žavljanov iz Zvezne republike Nem
čije, ki so nezakonito prišli na jugo
slovansko ozemlje*. Prav tako je 
Tanjug potrdil, da je Zahodna Nem
čija že zahtevala ekstradicijo are
tiranih v smislu sporazuma med 
Bonnom in Beogradom in da se je 
v Jugoslaviji že začel potreben po
stopek.
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PRED BLIŽNJIMI JUNIJSKIMI VOLITVAMI

Včeraj na deželi, danes pa na občini 
zaključek vlaganja kandidatnih list
V tržaškem okrožju je kandidatne liste za deželne volitve vložilo 15 strank 
Napovedani volilni shodi Berlinguerja (KPI)f Signorileja (PSI) in Zaccagninija (KD)

Sinoči ob 20. uri je zapadel rok 
za vložitev kandidatnih list za de 
želne volitve, ki bodo 25. in 26. ju
nija. Svoje liste je vložilo 15 strank: 
KPI, KD, PRI, MSI, MF (Furlan
sko gibanje), lista Per Trieste, SSk, 
PSDI, PSI, Gibanje za STO, Demo- 
crazia nazionale, PLI, PDUP, De- 
mocrazia proletaria in PR. Vendar 
pa je že skoraj gotovo, da osred
nji deželni volilni urad ne bo spre
jel kandidatne liste radikalcev, ker 
je ni predložila pooblaščena oseba, 
ampak le član stranke. Vsekakor 
pa se bo o tem spornem vpraša
nju danes izrekel osrednji deželni 
volilni urad.

Dokončno število volivcev za de 
želne voiltve bomo izvedeli 10. juni
ja, ko bodo volilni uradi dokončno 
pregledali volilne sezname. Na zad
njih deželnih t volitvah leta 1973 je 
bilo 919.605 volivcev, od katerih je 
bilo 51.699 več žensk od moških.

Danes ob 12. uri pa bo zapadel 
rok za vložitev kandidatnih list 
za občinske in rajonske svete. Do 
slej so svoje liste za občinski svet 
vložile KPI, KD, MSI, PRI in lista 
Per Trieste. Iste stranke razen 
PRI, pa so vložile tudi kandidat
ne liste za rajonske svete. Danes 
bodo svoje liste viožile še ostale 
stranke, med temi tudi SSk.

Deželni odbor KD, ki se je včeraj 
sestal v Vidmu, je soglasno odobril 
volilni program za obnovitev dežel
nega sveta. Dokument, ki ga je iz
delala posebna komisija (sestavljali 
so jo sen. Giuseppe Tonutti, Ennio 
Antonini, Paolo Braida in Guido 
Botteri) na podlagi številnih posve
tovanj (nad 400, kot je poudaril de
želni tajnik Coloni) z raznimi druž
benimi, gospodarskimi in kulturni
mi dejavniki, obsega podroben pre
gled vprašanj, katerim naj bi KD 
posvetila vso pozornost v prihodnji 
mandatni dobi. Glavne točke tega 
programa so obnova Furlanije, pre
porod vse dežele ter utrditev ev
ropske vloge dežele Furlanije - Ju
lijske krajine. Dokument bodo urad
no predstavili v soboto na skupščini 
aktivistov stranke v Tržiču. To zbo
rovanje, ki mu bo prisostvoval vse
državni podtajnik stranke Giovanni 
Galloni, bo dejanski uvod KD v vo
lilno kampanjo. Včerajšnji seji de
želnega odbora je predsedoval član 
osrednjega vodstva stranke Bernar
do D’Arezzo, ki je v svojem zaključ
nem posegu dejal, da je treba na 
bližnje volitve v naši deželi gledati 
po istem ključu, kakor so potekale 
nedavne volitve v raznih krajih I- 
talije. Posebej je podčrtal, da je 
treba na vznemirjenje, ki ga v zad
njem času pogojujejo tragični do

godki v zvezi z umorom Mora, od
govoriti jasno in odločno tudi z gla
sovanjem, ki je pred nami.

KD je že napovedala, da bo imel 
v prihodnjih dneh volilni shod tu
di poslanec Piccoli, volilno kam
panjo pa bo zaključil vsedržavni 
tajnik Zaccagnini.

Priprave na skorajšnje volitve se 
pospešeno nadaljujejo tudi pri osta
lih strankah. KPI je kot znano že 
pričela z volilno kampanjo, za so
boto zvečer pa je napovedan volilni 
shod na Goldonijevem trgu, kjer bo 
ob 20. uri spregovoril vsedržavni 
tajnik stranke Enrico Berlinguer, ki 
bo v nedeljo govoril v Vidmu, v po
nedeljek pa v Tržiču.

Socialisti, ki so na predsinočnjem 
sestanku sekcijskih tajnikov raz
pravljali o raznih vprašanjih v zve
zi z volilno kampanjo, bodo formal
no stopili v predvolilni boj v nede
ljo z javnim zborovanjem, na kate
rem bo govoril vsedržavni podtaj
nik Signorile. PSI se vsekakor pred
stavlja na volitvah kot avtonomna 
politična sila, ki je sposobna uprav
ljati, kot dokazujejo izkušnje eno
letne socialistične uprave na trža
ški pokrajini.

PSDI pa je za petek, 9. junija, 
napovedala volilni shod, na katerem 
bo govoril vsedržavni tajnik stran
ke Romita.

Na kandidatni listi Democrazia 
proletaria za deželne volitve bodo 
kandidirali Zdravko Babic, Mauro 
Bazzarella, Licia Chersovani, Paolo 
Deganutti, Raffaela Dovenna, Ro
berto Gabrielli, Giacinto Lunardel- 
li, Stelio Millo, Michele Montecalvo, 
Renato Pizzi, Francesco Torchia, 
Giorgio Trincas, Aurelio Zamolo, 
Claudio Zecchin in Leopoldo Zacchi.

terih 5.291 moških in 5.656 žensk; 
devinsko - nabrežinska občina 6.249, 
od katerih 2.984 moških in 3.265 
žensk; dolinska občina 4.746, od ka
terih 2.330 moških in 2.416 žensk; 
zgoniška občina 1.418, od katerih 708 
moških in 710 žensk; repentabrska 
občina 629, od katerih 338 moških 
in 291 žensk.

NOVI SEDEŽ ACT
Tržaški konzorcij za prevoze ACT 

sporoča, da bodo od 1. junija dalje, 
to je od prihodnjega četrtka, uradi 
ustanove v Ul. D'Alvian0 15 in ne več 
v Ul. Genova.

PRETEKLO SOBOTO V LJUBLJANI

Izvrstna uvrstitev naših dijakov 
na srečanju za Cankarjevo nagrado

v
Tekmovanje potekalo pod geslom {Zupančičevo pesniško 
izroči!o» - Udeleženci razdeljeni v tri težavnostne stopnje

Letošnjega tekmovanja za Can
karjevo nagrado, katerega priredi
telja sta Slavistično društvo Slove
nije in Zavod za šolstvo SRS, so se 
lani in letos udeležili tudi dijaki 
iz Trsta in Celovca. Čeprav je na
grada poimenovana po Cankarju, je 
bila letos za tekmovanje predpisa
na snov Župančič, katerega stoletni
co rojstva praznujemo. Tako so se 
v soboto zbrali najboljši dijaki vseh 
slovenskih višjih in nižjih srednjih 
šol, da se pomerijo, kdo bolje pozna 
Župančičevo delo, kdo se izraža v 
bolj izbranem in bogatem jeziku. 
Tako se je zbralo 252 dijakov, za 
katere je bilo določenih 10 nagrad

za najvišjo stopnjo, šest za sred
njo in enajst za nižjo stopnjo. Nalo
ga je obsegala test iz znanja ter 
pismeno nalogo. Po nalogah so di
jaki dobili skupno kosilo, nato pa so 
si v spremstvu vodičev ogledali za
nimivosti Ljubljane. Medtem je ko
misija, ki sta ji predsedovala pred
sednik komisije Slavističnega dru
štva prof. Pavle Vozlič in prof. A- 
lenka Kozinc z Zavoda za šolstvo, 
pregledala izdelke in določila na
grade. Popoldne pa je bila sloves
nost za vse udeležence v Mestnem 
gledališču. Po pozdravnih govorih 
zastopnikov oblasti, predsednice Sla
vističnega društva, dekana Filozof-
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ŠE DANES IN JUTRI DO 12. URE V URADIH KMEČKE ZVEZE

S podpisovanjem ugovorov preprečiti 
razlaščevanje naše slovenske zemlje

• Danes, 31. maja, od 14. do 18. ure, 
bo Drevored XX, septembra, na od
sekih med Ul. Piccolomini in Rossetti 
ter Ul. Piccolomini in Giotto, zaradi 
čiščenja zaprt za avtomobilski promet.

239.111 volivcev 
v tržaški pokrajini
za referenduma

Bliža se 11. junij, ko bomo morali 
na volišča, da se izrečemo o dveh 
referendumih (o zakonu Reale in o 
javnem finansiranju strank). V naši 
pokrajini ha v referendumih volilo 
skupno 239.111 volivcev; v posamez
nih občinah pa je šteVilo volivcev 
naslednje: tržaški občina 215.122, 
od katerih S6.465 mošffiRin 118.657 
žensk; miljska občina 10.947, od kft-

S torkovega sestanka v gostilni »Scabarn na Kolonkovcu

Jutri, 1. junija, ob 12. uri se bo 
na Kmo£ki zvezi .zaključilo podpiso
vanje ugovorov proti razlastitvam, 
ki jih je določila občina z odlokom 

naslednje: tržaška občina 215.122, št. 386 z dne 8. maja letos za pod- 
od katerih 96.465 mošlHn in 118.657 "ročj^Kolonkovcaful. Flavia, Sv. 
žensk; miljska občina 10.947, od ka- Sergija, Sv. Ivana in Opčin. Med-
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TISKOVNO SPOROČILO TRGOVINSKE ZBORNICE PO OBISKU V LJUBLJANI

Vzpostavitev tesnejšega sodelovanja 
za uresničevanje osimskih sporazumov

r
Vprašanja razvoja gospodarskih odnosov bodo poglobili 
na strokovni ravni s sestavo več delovnih skupin

Po prvem uradnem obisku delega
cije tržaške trgovinske zbornice Go 
gpodarski zbornici SR Slovenije je 
Izdala tiskovno sporočilo, ki ga ob
javljamo v celoti.

«29, t.m. se .je predsednik trgovin- 
ike zbornice dr. Marcelin Modiano 
iestal v Ljubljani s predsednikom 
Gospodarske zbornice Slovenije An
drejem Verbičem za vzpostavitev 
plodnega sodelovanja med obema 
ustanovama, ki je potrebno za soo
čanje z mnogimi problemi gospo
darskih odnosov med obmejnimi po
dročji, ki zavzemajo v luči osim
skih sporazumov nove razsežnosti 
ne le na deželni, ampak tudi na 
državni in evropski ravni. Srečanja 
so se udeležili člana izvršnega od
bora dr. Eugenio Vatta in Lucijan 
Volk in generalni podtajnik dr. Ser- 
gio Maurel.

Na srečanju so pregledali sedanje 
stanje trgovinskih izmenjav in so 
spričo njih kompleksnosti sklenili 
zadevna vprašanja poglobiti na teh
nični ravni. Ugotovili so vsekakor, 
da veljavni sporazumi tvorijo po
trebno osnovo za razvoj obmejne 
izmenjave, skladno z gospodarskimi 
potrebami mejnih področij, če se 
bodo na obeh straneh integralno iz
vajali. Ob ugotovitvi, da so osimski 
sporazumi odprli nove perspektive 
gospodarskih odnosov med obema 
državama, so se dogovorili o potre 
bi, da delovne skupine poglobijo to 
snov po programu, razčlenjenem 
po sektorjih. Srečanja med izveden
ci bi bilo treba sklicati čimprej, da 
lahko izdelajo za pristojne uprave 
obeh držav predloge, sestavljene na 
podlagi gospodarskih podatkov in 
pričakovanj, ki jih je opaziti na 
obmejnih področjih.

Vodilni predstavniki Gospodarske 
zbornice Sloveni je so obrazložili no
vo jugoslovansko zakonodajo o iz
menjavah s tujino, posebno glede 
na perspektive, ki .jih odpirajo 
novi zakoni o proizvodnem sodelo
vanju in o naložbah tujega kapita
la. Široka odprtost jugoslovanskega 
proizvajalnega sistema do itali 
janske udeležbe .je pomemben čini- 
telj za spodbujanje industrijskega 
sodelovanja v okviru popolnejšega 
sistema mednarodne delitve dela. 
To sodelovanje se bo lahko razvi
jalo tudi v načrtovani industrijski 
proati coni na Krasu.*

General Antonio Reale 
novi poveljnik čet 
tržaškega področja

V petek, 2. junija, ob 10.30 bo v 
glavni dvorani krožka častnikov, Ul. 
Universita 8, svečanost, med katero 
se bo uradno poslovil dosedanji po
veljnik čet tržaškega vojaškega pod
ročja gen. Giancarlo Gresti, ki bo 
prevzel poveljstvo deželnega voja
štva Sever - Jug. 20. julija ga bo 
nadomestil general Antonio Reale z 
vojaške šole v Civitavecchi.

General Antonio Reale se je ro
dil v Catanzaru leta 1923. Obiskoval 
je vojaško akademijo za topništvo 
in i.o mu je bilo 20 let so ga ime
novali za podporočnika. Opravljal je 
važne funkcije pri glavnem štabu 
vojske, pri 33. polku topništva «Fol- 
gore* in bil je načelnik urada šol
skega nadzorništva pri oboroženih 
silah.

Platforma predlogov 
obrtnikov CNA

Deželni odbor združenja obrtni
kov CNA je priredil včeraj v hote
lu Jolly srečanje s političnimi 
strankami in tiskom. Namen sreča
nja je bilo oceniti dosedanje delo

deželnega sveta, opraviti pregled 
stanja deželnega obrtništva, ki ob
sega še 30 tisoč podjetij z več kot 
80 tisoč zaposlenimi, predvsem pa 
obrazložiti stališča te organizacije 
pred četrtim deželnim mandatom. 
Platformo predlogov, ki zadevajo 
preustroj in okrepitev vloge tako 
deželnega posvetovalnega odbora za 
obrtništvo kot deželne ustanove 
za razvoj obrti (ESA) ter iz
boljšanje kreditne politike za mala 
podjetja, .je orisal tajnik Tarondo, 
predsednik Blarzino pa je poglobil 
vprašanje delovanja ESA. ki je ne
zadovoljivo, zlasti na področju stro
kovne pomoči obrtniškim podjetjem, 
zaradi česar predlaga CNA politič
nim silam, naj deželni svet v 
prihodnji mandatni dobi popravi 
ustanovni zakon tega organa.

tem se na sedežu Kmečke zveze, v 
Ul.»i£ieerone, 8/b, nadaljuje podpir 
sovanje ugovorov. V ta namen so 
uradi Kmečke zveze odprti nepreki- 
njajo od 8. do 17. ure. Zainteresi
ram se lahko zglasijo ha sedežu 
Kmečke ::veze, kjer so na razpolago 
že pripravljeni ugovori na kolkova- 
nem papirju. Vse potrebne podatke, 
tudi katastrsko številko, ki jo mora
jo nekateri prizadeti navesti, ima 
Kmečka zveza. Poleg že natipkanega 
teksta ugovorov, ki sta v slovenšči
ni in v italijanščini, lahko dotični, 
s posvetovanjem uradnika Kmečke 
zveze, navede tudi dodatne ugovore, 
ki odražajo njegov specifičen polo
žaj. Poleg tega lahko še neobvešče- 
ni lastniki dobijo tudi informacije 
če in v kolikšni meri jih napovedana 
razlastitev prizadene. /

Kmečka zveza poziva prizadete, 
da čimprej pohitijo s podpisovanjem 
ugovorov in naj o tem obvestijo tu
di sosede!

Istočasno vodi na Opčinah podpiso
vanje ugovorov tudi Združenje ju- 
sarskih upravičencev. V Prosvetnem 
domu na Opčinah je še danes od 16. 
do 20. ure čas za podpisovanje ugo
vora; poleg tega lahko lastniki ugo
tovijo, koliko oškoduje razlastitev 
njihova posestva ali stavbe. Ugovo
ru se lahko pridružijo tudi drugi pre
bivalci na Opčinah, ki jih načrt o 
gradnjah direktno ne prizadene. Tem 
podpisom se bodo pridružile tudi 
športne, prosvetne, politične, gospo
darske in druge organizacije.

Na Opčinah je bilo sinoči javno 
zborovanje o novih ljudskih grad
njah, ki ga je priredila openska sek
cija SSk. Občinski svetovalec Dol
har je prisotnim obrazložil ravnanje 
SSk pri sprejetju načrta in ponovno 
poudaril, da je kot predstavnik SSk

ravnal tako, da je načrt čim manj 
oškodoval lastnike. O problemu ljud
skih gradenj v Nabrežini je sprego
voril A. Terčon. Med drugimi je o 
širšem problemu gradbenega načrto
vanja na Krasu spregovoril občinski 
svetovalec KPI Vilhelm.

ske fakultete, zastopnika Društva 
pisateljev Slovenije ter ravnatelja 
celovške slovenske gimnazije in pa 
vodje tekmovalcev iz Trsta, je sle
dilo, podeljevanje nagrad. Naši dija
ki so v vseh treh skupinah odnesli 
nagrade, in sicer v najvišji skupini 
Vesna Sossi in Lidija Rupel (kla
sični licej «France Prešeren*), v 
drugi skupini Martina Repinc (1. 
klasični licej France Prešeren), v 
tretji, najštevilnejši skupini, kjer je 
bilo 180 tekmovalcev, pa je dosegla 
4. mesto Sonja Levstik (srednja šo
la Srečko Kosovel na Opčinah). O- 
stali tekmovalci iz Trsta pa so do
bili knjižni dar in diplomo z Župan
čičevo sliko (Katarina Modic, sr. 
šola Fran Erjavec v Rojanu; David 
in Robert Vidali, Valentina Škabar, 
Fabio Malalan, Alenka Križmančič, 
Ines Škabar, Suzana Škabar, Luka 
Gregori in Igor Škabar, vsi s sr. šo
le Srečko Kosovel na Opčinah). Po 
nagrajevanju je sledilo branje o- 
dlomkov iz najboljših spisov, nato 
pa izredno lep, originalen in odlično 
pripravljen recital Župančičevih pe
smi ter belokranjskih plesov v na
rodnih nošah, ki ga je pripravila i- 
gralka Alenka Svetelova z dijaki Po
ljanske gimnazije v Ljubljani. Za
tem so nas, tržaške tekmovalce, še 
intervjuvali za radio Ljubljana. Te 
intervjuje bo oddajal 1. radijski pro
gram radia Ljubljane v soboto. 3. 
junija, v oddaji, ki se začne ob 9. 
uri zjutraj po jug. času. Ostali in
tervjuji bodo na sporedu (višja 
stopnja) v popoldanski oddaji za 
mlade 4. ali 5. junija.

Vsi tekmovalci iz Trsta se prire 
diteljem v IJubljiani prisrčno zahva
ljujejo za tako lep sprejem in odlič 
no organizacijo tekmovanja, za o- 
gled Ljubljane, za odlično kosilo in 
izredni Župančičev recital v Mest
nem gledališču. In seveda za lepe 
knjižne nagrade in diplome. Ta dan 
bo zapisan v našem spominu kot 
res izredno doživetje. Zahvaljujejo 
pa se tudi prof. Zori Tavčar, ki nas 
je vse tekmovalce skrbno pripravi
la za tekmovanje, (mr)

STALNO
SLOVENSKO GLEDALIŠČE 

V TRSTU 
Kulturni dom

DARIO FO
SEDMA ZAPOVED: 
KRADI MALO MANJ 

(Settimo:
ruba un po' meno)
komedija v dveh dejanjih

Prevod Borut Trekman
Scena Dorian Sokolič
Kostumi

Ružiča Nenadovič - Sokolič 
Glasba Aleksander Vodopivec 
Pantomima Andrčs Valdčs
Režija JOŽE BABIČ

Predpremiera:
jutri, 1. junija, ob 20.30 — abon
ma red D - mladinski v sredo — 
abonma red E - mladinski v 
četrtek

Premiera:
v petek, 2. junija, ob 20.30 — 
abonma red A - premierski — a- 
bonma red J 

Ponovitve:
glej pod rubriko »Gledališča*.

Prosveta

0 Iz tehničnih razlogov bo ljudska 
knjižnica v Ul. Abro, razen ob sobo
tah, začasno zaprta vsak delavnik 
dopoldne. Sedež pa bo ostal redno 
odprt za občinstvo vsak dan, razen 
ob sobotah in praznikih, od 15.30 do 
20. ure.

i 11' I- ' ‘->-11
• Drevi ob 20.30 bodo v Nemškem 
kulturnem inštitutu predvajali nemški 
film Oskarja Runzeja «J}ps Messer 
im RUcken («Nož v hrbet*) s fran
coskimi podnaslovi. Vstop prost.

miiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiiMiiiMiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiMiiiiiiuiMaiiiiiMiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiii

VČERAJ NA OBISKU V NAŠIH KRAJIH

Delegacija Zveze mladine SFRJ 
gost Mladinskega odbora SKGZ
Delegacija se je sestala s predstavniki izvršnega odbora 
SKGZ, vodstva ZSŠDI in dolinskega občinskega odbora
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V ČETRTEK, 8. JUNIJA

Tržaški lesarji bodo obiskali 
novo lesno skladišče v Raši

Med nedavnim obiskom reskega odposlanstva 
v Trstu poudarjena sorodnost problemov v 
lesni trgovini na tej in na oni strani meje

Prihodnji teden bo obiskalo reško 
območje odposlanstvo tržaškega 
združenja lesnih trgovcev, ki si bo
do ogledali novo lesno pristanišče 
v gradnji v Raški ravnini. S tem 
bodo tržaški lesarji vrnili obisk reš- 
ke delegacije, ki si je pred dnevi 
ogledala lesno skladišče pod Sked
njem in se seznanila z novimi na
črti za njegovo razširitev in poso
dobitev. Reško odposlanstvo, ki ga 
je vodi’ ing. David Kabalin, so se
stavljali predstavniki največjih ju
goslovanskih podjetij s področja les
ne trgovine. Jugoslovanski strokov
njaki so si z zanimanjem ogledali 
zlasti nove zaloge kanadskega in 
sovjetskega lesa v lesnem pristani
šču, v pogovorih s tržaškimi lesarji 
pa je prišla na dan sorodnost pro
blemov, ki jih ima ta kategorija go
spodarstvenikov

Pri nas se namreč čedalje bolj, 
afirmira težnja, da bi promet z le
som osredotočili v pristanišču Por-

torosega pri Tržiču, ki razpolaga z 
velikimi ravnimi površinami, da bi 
razbremenili tržaško in druge luke. 
Ista težnja je prisotna na reškem 
območju, kjer so že prešli v fazo 
uresničevanja novega lesnega pri
stanišča v Raški ravnini. Nadaljnji 
skupen problem je v tem, da se tako 
na Tržaškem kakor tudi na reškem 
območju struktura lesnega prometa 
postopoma spreminja: nekdaj je pre
vladoval izvoz srednjeevropskega 
blaga v čezmorske dežele, zdaj pa 
postaja čedalje bolj aktualen promet 
z lesom v nasprotno smer: Evropa 
namreč uvaža čedalje več eksotič
nega lesa iz Afrike, Amerike, Azi
je in celo iz Oceanije, kar odpira 
nove probleme tako za pristanišča 
kakor tudi za trgovce oziroma pod
jetja, ki se ukvarjajo z uvozom ek- 
sotov. O vsem tem bo ponovno go
vor med obiskom tržaškega odpo
slanstva v Raši, ki bo po vsej ver
jetnosti v četrtek, 8. junija.

Bienale umetnikov amaterjev. SPD
Tabor - Opčine vabi zainteresirance, da 
prinesejo svoja slikarska ali kipar
ska dela med 18. in 20. uro še 
danes v dvorano Prosvetnega doma 
na Opčinah. Otvoritev razstave bo v 
petek, 9. junija.

Razna obvestila
Odseki za zgodovino, etnografijo in 

slovenski jezik pri Narodni in študij
ski knjižnici v Trstu delujejo v no 
vih prostorih. Ul. Petronio štev. 4 
(poslopje Kulturnega doma) — tele
fon štev. 733-086 z umikom od 8. 
do 13. ure.

Razstave
V dvorani paluče Costanaj so odprli 

veliko razstavo del tržaškega slikarja 
Giannija Brumattija. Znanemu tržaške
mu likovniku prireja to razstavo tr
žaška občinska uprava v znak prizna
nja za njegove dosedanje dosežke. 
Razstava bo trajala vse do 25. junija.

Izleti

Delegacija Zveze mladine na dolinskem županstvu

V okviru vedno bolj pogostih in 
plodnih stikov med mladinskimi or
ganizacijami iz zamejstva in matič
ne domovine je včeraj prispela na 
Tržaško, kot gost Mladinskega od
bora Slovenske kulturno - gospodar
ske zveze, delegacija mladincev iz 
Jugoslavije, ki jo vodi predsednik 
komisije za mednarodne odnose Zve
ze socialistične mladine Jugoslavije 
Srdjan Kerim in v kateri sta se
kretar republiške konference ZSMS 
Vito Habjan in predsednik komisije 
za mednarodne odnose republiške 
konference ZSMS Marko Morelj. 
Nameni in cilji srečanja so v prvi 
vrsti poglobitev teh odnosov, med
sebojno spoznavanje ter izmenjava 
mnenj in informacij.

V predpoldanskih urah se je de
legacija iz matične domovine sestala 
s predstavniki izvršnega odbora in 
Mladinskega odbora SKGZ ter se 
seznanila s splošnim položajem naše 
narodnostne skupnosti. S temi vpra 
šanji jih je seznanil predsednik SK 
GZ Boris Race.

Gostje so izrazili veliko zanima
nje za te probleme ter zagotovili, 
da jih bodo vnesli v predkongresne 
dokumente ZSMJ.

Popoldne se je delegacija sestala 
s predstavniki Združenja športnih 
društev v Italiji, ki so ji orisali de
lovanje in probleme na športnem 
področju v zamejstvu. Proti večeru 
je goste sprejel v dolinski občinski 
hiši župan Edvin Švab ter jih sezna
nil z upravno-političnimi zadevami, 
s katerimi se srečujejo slovenske 
občine v teh krajih.

Seja repentabrskega 
občinskega svela

Na sinočnji seji repentabrskega 
občinskega sveta, ki je bila še kar 
razgibana, so razpravljali predvsem 
o tehničnih vprašanjih, ki zadevajo 
življenje občine. Med drugim so odo
brili tudi spremembo v statutu kon
zorcija kraškega vodovoda, ki mu 
je sedaj priznana raba slovenščine 
v celotnem delovanju. Občinski svet 
je imenoval tudi vodjo del za raz
širitev osnovne šole na Colu, odo
brili pa so tudi vsoto nekaj nad 
5 milijonov lir, ki bodo šli za ure
ditev športnega, igrišča, na katerem 
so se dela že začela.

Po poročilu o raznih zadevah ob
čine, je župan najavil, da bodo v 
soboto ob 10.30 otvorili postajališče 
na Fernetičih. Repentabrski občin
ski svet je potrdil zmagovalca na 
tečaja za mesto uradnika, ki je 
pripadlo Marini Turk. Nadalje je 
občinski svet izvolil Zorana Kutina 
za svojega predstavnika v konzorcij 
tovornega postajališča pri Ferneti
čih, medtem ko so bili v koordina
cijski odbor za slovensko šolo izvo 1 
Ijeni dr. Pavel Colja, Sonja Baiss 
in Alojz Milič,

SPDT prireja v soboto, 17,, in ne
deljo, 18. junija, dvodnevni avtobusni 
izlet za nižješolsko mladino v Kanin
sko pogorje in Rezijo. Vse informaci
je in vpisovanje na sedežu ZSŠDI 
(Ul. sv. Frančiška 20) v dopoldanskih 
urah do sobote. 3. junija.

SPDT prireja v petek, 30_ junija, 
v soboto ,1. julija, in v nedeljo, 2. ju
lija, tridnevni avtobusni izlet za vi
šješolsko' -mladino -v"-Kamniške Alpe. 
Vpisovanje na sedežu ZSŠDI do šo- 
bote, 3. junija.

Včeraj-danes
Danes, SREDA, 31. maja 

ANGELA
Sonce vzide ob 5.20 in zatone ob 

20.45 — Dolžina dneva 15.25 — Lu
na vzide ob 2.38 in zatone ob 15.19. 

Jutri, ČETRTEK, 1 Junija 
RADOVAN

Vreme včeraj: Naj višja temperatura 
22,4 stopinje, najnižja 15,2, ob 13. uri 
22,2 stopinje, zračni tlak 1017,4 mb 
ustaljen, vlaga 38-odstotna, nebo 7 
desetink poobiačemo, padlo je 2,8 mm 
dežja, veter vzhodnik severovzhodnik 
15 km na uro, morje rahlo razgibano, 
temperatura morja 15,8 stopinje.

ROJSTVA IN SMRTI
Dne 30. maja 1978 se je v Trstu 

rodilo 8 otrok, umrlo pa je 13 oseb.
RODILI SO SE: Nicola Grandi.

Giacomo Sblendorio, Renato Demark, 
Francesco Rocchi, Annalisa D’Errico, 
Alessio Mammoli, Ivan Eriani, Paolo 
Chessa.

UMRLI SO; 50-letna Irene Švab 
por. Gerdol, 72-letna Cirilla Poden 
vd. Corda, 91-letna Vittoria Štolfa vd. 
Solari, 39-letni Bruno Stocchelli, 54- 
letna Anna Rupolo, 64-letna Maria 
Luigia Trampuž vd. Kovač, 63-letni 
Eaoardo Benni, 75-letni Remo Moretti,
77- letna Maria Lanza vd. Chiocco,
78- letna Valeria Cescutti, 72-letna Ada 
Ruzzier por. Martino, 84-letna Emilia 
Ielinek vd. Pettener, 62-letna Dome- 
nica Germinario vd. Weber.

PODRUŽNICA 
GLASBENE 
MATICE - PROSEk

v petek, 2. junija, ob 20.30 v pr®- 
svetni dvorani na Proseku

NASTOP GOJENCEV 
GLASBENE ŠOLE

Vljudno vabljeni! * 
Vstop prost

Gledališča
STALNO SLOVENSKO 
GLEDALIŠČE V TRSTU
Ponovitve komedije Daria Foj*komedije 

«Sedma zapoved; kradi malo n 
v soboto, 3. junija, ob 20.30 ■ 
ma red B (prva sobota po Prenll_ a. 
v nedeljo, 4. junija, ob 16. uri 
bonma red C (prva nedelja P® p0j, 
mieri); v ponedeljek, 5. -iunij.a'^ 
16. uri - abonma red H in 
red I; v soboto, 10. junija, oh 1' 
abonma red F (sindikalni - druža 
bota po premieri); v nedeljo, 1'

abonma red u p̂ra-nija, ob 16. uri
poldanska predstava na dan 
znika). pr|

Prodaja in rezervacija vstoP!1 iavni’ 
blagajni Kulturnega doma ob ®e 
kih od 10.30 do 12.30.

VERDI sim-Prihodnji koncert spomladanske*^
fonične sezone bo posvečen s*oV, Ja 
glasbi. Pod taktirko dirigenta ^ 
Ahroviča bo orkester gledališča ^ 
predstavil občinstvu Stravvinskeg8 
to št. 2 za mali orkester, si -n»i» 
pesnitev Glazunova «Stenka Ras „ 
Dvorakovo Simfonijo št. 6- R®11., ju 
bosta v petek ob 21. uri (red p. 
v soboto ob 18. uri (red B)' , jjjki 
niče so na razpolago pri 
blagajni.

Kino :• i ■

Mignon 16.00 «Pantera rosa s^e>i 
Nazionale 16.30 «Guerra sP8*1 u 
Grattacielo 16.30 «Le lunghe ^ 

la Gestapo*. Prepovedan 1111

"braff1Excelsior 16.00 »American ^a»,
Fcnice 17.00 «Morte di una car«P 

Alain Delon, Ornella Muti. ^1-
Eden 17.00 «Wehrmacht: il gi®1”® 

Tira*. Rod Taylor.
Ritz 17.30 «R tocco della ^

Lino Ventura, Richar Burton, 
Rernick. Prepovedan mladim
14. letom. RroH-

Cristallo 16.30 «Telefon». Charles n 
san, Lee Remick. Barvni fd,rl' ,, 

Filodrammatico 16.00 «Evirati®8,pp 
bramosia dei sensi*. PreP° .p, 
mladini pod 18. letom. Barvni 

Aurora 16.30 «La moglie di ml® ^ 
dre*. C. Baker. Prepovedan ml® 
pod 18. letom. Barvni film- „ $ 

Capitol 16.30 «Male d arnore*. 8 J 
Schneider. Prepovedan mladim 
18. letom. Barvni film.

Moderno 16.30 «1 piloti 
Prepovedan mladini pod iiie*

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 8.30 do 20.30)

Trg S. Giovanni 5, Čampo S. Gia 
como 1, Ul. Soncini 179, Ul. Revol- 
tella 41.

(od 8.30 do 13. tn od 16. do 20.30) 
Trg Garibaldi 5, Ul. Diaz 2.

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(od 20.30 dalje)

Trg Garibaldi 5, Ul. Diaz 2.

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SLUŽBA 
Nočna služba za zavarovance IN A M 

m ENPAS od 22. do 7. ure: telet 
št 732-627.

LEKARNE V OKOLICI
Boljunec: tel. 228-124; Bazovica: tel, 

226-165; Opčine: tel. 211-001; Prosek: 
tel. 225141: Božje polje Zgonik: tel. 
225-596; Nabrežina: tel. 200-121: Se 
sl jan: tel. 209-197: žavlje: tel. 213-137. 
Milje: tel. 271-124.

Ideale 16.30 «Voto di častita*- jg. 
Dufilho. Prepovedan mladini P®° 
letom. gyl>

Vittorio Veneto 16.30 «11 margin®’ ,^. 
via Kristel, Jole Dallessandro- ^ 
povedan mladini pod 18- sSu- 

Astra 16.30 «Io non čredo a ^ 
no*. Charles Bronson. Barvni 

Radio 16.00 «Sequestr0 a man® 
mata*. Barvni film.

Volta 16.00 «11 ritomo di Zanna 
ca*. Franco Nero.

■JJL-I m ||B
r̂jflfC

Namesto cvetja na grob Urše it 
daruje Marija Maver 3.000 'l 
PD F. Prešeren. , g(j-

V spomin na Antona Kobala ,z 
njela na Krasu darujeta družim 
tirno in Samero 5.000 lir za ™ 
matico.

ZA NOVE OBLEKE 
MEŠANEGA T .,;gC
PEVSKEGA ZBORA PD SLAV 
IZ RICMANJ ,jj-
V spomin na dragega brat* 

ruje Miran JCuret 50.000 lifr. n<|»
Patricija Komar 10.000, 

Berdon 10.000, Loredana 
10.000, Zilko Hrvatič 20.000. 
Gerdina 10.000, Manuela P®.
10.000, Miljo Kuret 20.000, N"lnoOO. 
mar 20.000, Rosana Komar } fraii 
Erminij Kuret 20.000, Boris
20.000, Tanja Kuret 10.000, BaZ j8 
Hrvatič 10.000, Mario Hrvatico
tisoč, Zdeno 
Kuret 20.000,

Hrvatič
Miljo

20.000. -j)
MattiettiKuret 20.000, Miljo Matne^mf- 

tisoč, Fausto Di Donato 20,000^^
ko Pregare 20.000, Nevenka
10.000, Walter Bet 20.000 in 
za Blažič 10.000 lir.

ZA UREDITEV PROSTOR^
PD LONJER - KATINARA

V LONJER^1 rtJ
IN ŠD ADRIA V LONJERr^ 
Darujejo: Edi Glavina

Leandra Čok 10.000, Lovrenc 
jul 50.000, Livio Viller 10.000, pa. 
ri Merlak - Druškovič 10.0WL *pk 
nilo Ciacchi 30.000, Gabrijel® Ijj
10.000, Enzo Foraus 50.000. 
Purinani 5.000, Vanda in Oskar . jj
30.000, Ivan Nadlišek 8.000,
Viola 20.000, Albert Miklavec: 
tisoč lir, Aldo Donati 7.000.^‘^p^
sandro Čok 
2.000, Renko 
Lorenzi 10,000,

5.000, Nadja 
Čok 20.000, M>ra jO 

Mario Loren«
tisoč in Darko Čok 10.000 lir’ j*.

V nedeljo je bilo pomotoma ?a 
puščeno, da so prispevali tufl 
ureditev prostorov Prosvetnega 
štva Lonjer - Katinara.

• V mesecu juniju bodo v občinski 
galeriji na Trgu Unitš razstavljali 
naslednji slikarji: od 3. do 14. An
tonio Guacci, od 15. do 22. Mario 
Rebez, od 23. do 30. Tullio Stravisi.

Dne 29. maja, nas je nenadoma zapustil naš dragi

KARLO VERSIČ
Pogreb bo danes, 31. t.m., ob 12. uri iz mrtvašnice glavne 

bolnišnice naravnost na bazoviško pokopališče.

Žalostno vest sporočajo žena, sin, hče 
re, zetje, vnuki in drugi sorodnik' /\

Trst, 31. maja 1978 

(Občinsko pogrebno podjetje)

i



Jmorski dnevnik

Izdelovanju med pokrajino in dolinsko občino

^krajinska razstava vin 
konec julija v Boljuncu

^•feh dneh, 28., 29. in 30. julija, bosta na sporedu poleg pokuš- 
,e najboljših vin tudi kulturni program in strokovna okrogla miza

sedma
1 .razstava domačih

po vrsti, pokra- 
načih vin bo v 

in 'i()' ju,i.io v Boljnn- 
‘9 sed 4 80 se dogovorili včeraj
< na®fu tržaške pokrajinske upra- 
C. ^vniki občinskih uprav, 
L.,.ul'a vinogradnikov iz Križa, 

10 sindikatov 
S^nsk,

in strokovnjaki 
ega kmetijskega nad- 

, 4’a na pripravljalnem sestan
ita.1!1 Ra ie v,)dd pokrajinski od- 
jK ?-a kmetijstvo Volk.
■> Pregledali rezultate in iz- 
Sole .'z dosedanjih šestih izvedb, 

Urjjv. sledile v vseh občinah naše
ltalI?,e. in so bile v 

^J*ve, tako glede

še zaradi upiranja javnemu funk
cionarju in povzročitve telesnih po
škodb. Prvostopenjsko sodišče je 
17. novembra lani oprostilo Rendi
neja zaradi pomanjkanja ddkazov, 
vse štiri obtožence (poleg Rendine- 
ja še Claudia Venz,o, Patrizio Co- 
cevar in Diega Roto) pa je spo
znalo za krive prekrška določil o 
lepljenju lepakov in jih je obsodilo 
na 20.(KK) lir denarne kazni.

Proti tej obsodbi je tožilec vlo
žil priziv in včeraj so prizivni sod
niki obsodili Rendineja na 4 mese
ce in pol zapora pogojno zaradi u-

na rastoče
lot ?Vanie domačih vinogradnikov, 
“ a kulturno in turistično pri-
iKbi,;:;’. ki so jo predstavljale za>t.

4alstvo iz mesta 
Upravitelji in

in s podeže- 
strokovnjaki 

C'1,.mnenje, da bo treba v bo- 
tjj.. 1 razmišljati o možnosti pri- 

-j9 razstave najboljših vin iz 
^krajine v količinsko in ka- 
!jvtn° večjem okviru, po. možno- 
% Sahiem mestnem središču. Za 
it(jj P*, spričo omejenih možnosti 
li0r„a'k uprav v zvezi s potrebniOf • v avv./.i » jja/ui c
. Unizacijskimi strukturami, naj 
C^jinska razstava potekala, s 
,1 'nimi izboljšavami, podobno

Prejšnjih letih.
<iila al'Uska uprava bo zato pri- 
%] košnjo vinsko razstavo v 
ti jJ^iu z dolinsko občino, ki 
Sie glavno organizacijsko
VJ^stale občinske uprave bodo 
ijjrSale vino od pridelovalcev s 

<5te7 Področja, in sicer vsaka 
tar0 po 6 hi. predvsem od na

lil- Cf‘v z občinskih razstav. Za 
sa-

bosta po- 
iz Križa in po- 

Sfr1!8 uprava. Prireditev bo ob- 
!Ho, udi lx>gat kulturni spored in 
Š okroglo mizo, na kateri 
W strokovnjaki in vinogradniki 
S > v®li izkušnje iz lani in letos 
Sl^vedene neposredne strokov
en:?^ in potek pobude za pri- 
't j nadzorovanega izvornega na- 

9 domača vina.

s v‘na v tržaški občini, ki
Prireja razstave, 

^konzorcij 
•i Ka uprava.

Štiri
A MLADEGA ANARHISTA

* mesece in pol zapora 
i upiranja policista

'i prizivno sodišče je vče- 
zaostrilo obsodbo mlade- 

19 L?ega anarhista Sergia Ren- 
’ kj se je moral zagovarjatiilf^j ^ ^ mv/i a i /a-x/vcu jww

O"0žbo nasilja in povzročitve 
Poškodb javnemu funkcio 

Vjj ^°godki, ki so prive<lli Ren- 
'tili o,na zatožno klop, SO se pri1 
'» /"■ julija 1974, ko je policij- 

°°dnica zasačila Rendineja 
1 rf| mlade anarhiste, ki so le- 
S Sij ?ke izven oglasnih desk;

Pfj*1 so pospremili na kvestu
ri j tem pa se jim je Rendine 
'V9 med prerivanjem sta dva 
!'% 2adobila lažje telesne po
ji ? Vse štiri so prijavili sodi- 
■'^adi lepljenja lepakov na 

^ana mesta, Rendineja pa

V SOBOTO IN NEDELJO

Proslava 85. obletnice 
obstoja divaškcga zbora

Z mogočno pevsko manifestacijo 
se je v nedeljo v divaškem Domu 
kulture zaključilo praznovanje kra
jevnega praznika in proslava 85- 
letnice domačega zbora. V soboto 
je divaški zbor priredil slavnostni 
koncert, na katerem je bil priso
ten zastopnik republiške zveze kul 
turnih organizacij iz Ljubljane Lo
trič, ki je divaškim pevcem pode
lil za dolgoletno delo značke. V i- 
menu združenja pevskih zborov Pri
morske je tajnik Coloini izročil zbo
ru pohvalo in spominsko darilo. Se
žansko občinsko skupščino pa je 
zastopal predsednik SZDL Stekle, 
ki je občinstvu spregovoril o po 
menu krajevnega praznika.

V nedelio pa se je na reviji zbo
rov zvrstilo devet pevskih skupin. 
Vsak zbor tako iz domovine kot za
mejstva je pokazal visoko kvalite
tno glasbeno raven. Med najvidnej
še goste tega večera sodi nedvom
no mladinski zbor Trnovo prj Lljub- 
liani, mešani zbor Vox Julia iz 
Ronk, mešani zbor iz Brij, zbor 
Glasben- matice iz Trsta ter žen
ski zbor iz Sežane. Nastopajoče 
pevce je v imenu krajevne skupno
sti pozdravil Jože Pernat. Ne sme
mo mimo velike prizadevnosti do
mačega pevskega zbora, saj je po
leg svojega odlično izvedenega kon
certa v soboto zvečer, dokazal, da 
je to samozavestna delovna skupi
na, ki naj bo mnogim ostalim zbo
rom za zgled. Dirigentu Ediju Ra- 
cetu, kakor tudi zborovemu pred 
sedniku Antonu Grandiču, gre torej 
vse priznanje.
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VESTI S KOPRSKEGA

GORIŠKI DNEVNIK
MED VČERAJŠNJIM ZBOROVANJEM m SPREVODOM PO MESTU

Tekstilci za četrt ure zaprli 
promet na prehodu Rdeča hiša
Sest mesecev po vpisu delavcev v dopolnilno blagajno niso znani nameni javne obla
sti - Zagotovljen denarFriulie in predivo po znižanih cenah? - Odpust 600 delavcev

31; maja 1978

veliki meri! piranja javnemu funkcionarju, pač
pa niso kazensko ukrepali proti 
njemu prijave in ker so bili sodniki 
mnenja, da je bila povzročitev po
škodb nenamerna.

MLADINSKE 
bELOVNE AKCIJE 78

Danes, 31. maja. ob 20. uri bo 
v dijaškem domu «Srečk0 Koso
vel* v. Trstu

razgovor o pomenu, 
delu in življ’enju v MDA

Vabljeni!

V poletnih mesecih v Portorožu 
vrsta privlačnih prireditev

V prvih dneh junija seminar o pripravah na kongres ZSMS

V

V juniju, juliju in avgustu bodo 
v Portorožu organizirali okrog 30 
različnih prireditev.

V okviru kongresnega turizma bo 
2. junija seminar o pripravah na 
kongres Zveze socialistične mladine 
Slovenije, 7. junija se bo začel ju
goslovanski intersekcijski sestanek 
za plastično kirurgijo, 18. junija bo 
mednarodni simpozij o žveplovih 
spojinah, od 25. do 29. junija pa bo 
mednarodna novinarska konferenca 
o prizadevanjih za pravičnejšo go
spodarsko ureditev sveta.

Kulturnih in kulturno zabavnih 
prireditev -predvidevajo okrog 25, 
deloma tudi v organizaciji večjih 
hotelskih podjetij. Portoroška noč 
bo na sporedu prvo soljoto v avgu
stu, naslednjo soboto pa bodo na
stopili priljubljeni jugoslovanski pev
ci in pevke zabavne glasbe v okvi
ru ' Zlote rz>a»i. .£k>«ta«ožft^^Eciredi
telji načrtujejo še nastop ljubljan
ske Opere v juliju, tri koncerte 
resne glasbe, opereto, musical, na
stope folklornih ansamblov Marolt, 
Taneč, Lado in Kolo, nastope an 
samblov iz Gvineje, Peruja in Ma
džarske in še okrog 12 drugih za
bavno glasbenih predstav.

OBALA POTREBUJE 
75 MILIJONOV 
ZA KULTURNE OBJEKTE

V Izoli so se sestali člani skup
ščine obalne kulturne skupnosti in 
pregledali delo v preteklem man
datnem razdobju. Glavna ugotovitev 
je bila, da se je v štirih letih mar
sikaj premaknilo naprej, kar zade
va uveljavljanje kulture v zdi-uže- 
nem delu. Naraslo je zanimanje za 
amatersko dejavnost, hkrati pa so 
organizirali tudi vrsto kvalitetnih

"""■••imnu..... ....... .................................................................... ..

NEPENTHES CLUB 
DEVIN

^ L junija, ob 20. uri

°*Niel SENTA CRUZ 
ENSAMBLE

Vabljeni!

prireditev. Kljub skromnim sred
stvom. so začeli načrtno vlagati na
ložbe v razne objekte. Med drugim 
je bila končana prva faza obnove 
pretorske palače in začetna adapta
cija osrednje knjižnice v Kopru. 
V prihodnjih letih pa bo potrebno 
zbrati 75 milijonov za zgradbo gle
dališča v Kopru, za ureditev po
krajinskega muzeja V Kopru za kul
turni dom v Izoli, za prostore pokra
jinskega arhiva v Kopru ter za u- 
reditev petih zadružnih domov na 
obali.
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delovanje med aželsko 
in kobariško mlekarno

K
koraki k uresničevanju osimskih sporazumov

j\j^avniki mlekarne iz Ažle in 
,%Y9 skupno s predstavniki za

leze Slovenije in združe- 
, barskih zadrug v Vidmu, 

dvakrat sestali, da bi se

ho v
»^kanskih

sNrjii dvi i\Y1 0 medsebojnem sodelova- 
iPre.l so se sestali v pro- 

s ‘ Planika v Kobaridu 
,\ua M- Drugič so se sestali 

.J’ 20. maja, v Ažli. Na pr- 
* ,anku je republiški sekre- 

kmetijstvo inž. Zidar dal 
("• *a predelavo določenih vi- 
Viheka iz Slovenije v Ažli. Pre- 

A* 0ai bi to mleko v sir «non- 
Ji? v ^druženje mlekarskih za
J tak dmu ne nasProtu-ie m°ž 
Oblivi a sodelovanja, oziroma 
š, htovo1 mleka iz Slovenije v dru- 
}«Tinski

Tahije ' Julijske krajine in 
r,CČne republike Slovenije.

izmeni tod 5 tisoč 
iH) V"jvc litrov na dan). Sir b-i 
itak j *0venijo in z ozirom na to, 

A* Sll|> sodelovanje ni bilo še 
Uvel.iavljeno, so na prvem 

t\]u .sklenili, da bo treba iska
li za konkretne dogovore
’6 k|,ii Pristojnih organov de

. sita "-ne
)1 ie bilo treba rešiti mož- 
LloJv?za mleka v Italijo in sira 
A> kj-l0 Po najkrajši Tx)ti, to je 

fdejnega prehoda Stupica - 
S ^‘menili so se bili, da se 
i Ok Zanimanju in posvetovanjih 
Sli 3°.inih organih na eni in 
A ' j aihi spet sestali in tako je 
S vu° drugega sestanka v so- 
Si ».Ažli, Sestanka so se ude- 
iniijst rko Sok 70 mi™strstvo 78

socialistične republike 
Ak i Aleksander Kerče, pred- 

Jkomiteja za mednartxino 
fi HGko sodelovanje s tujino, Mi- 

ner za živinorejsko poslov

no skupnost Slovenije, Jože Bratec, 
direktor Planike v Kobaridu, Ma
tjaž Plesničar in Štefan Klanjšček, 
oba predstavnika mlekarne Plani
ka. Z naše strani so se udeležili 
sestanka predsednik mlekarne v 
Ažli Riccardo Maring. sekretar 
Giuliano Tropina, Pietro Zuanella, 
član zadruge in župan občine So- 
vodnje, Strazzolini, finančni revizor 
zadruge, Izidor Predan v imenu 
kulturnih društev Benečije in Tita 
Angeli, predsednik federacije za
drug v Vidmu. Na tem sestanku je 
bilo ugotovljeno, da je prišlo do ne
katerih težav za realizacijo tega 
sodelovanja najprej s strani same 
ga statuta zadružne mlekarne v 
Ažli. Če bi kupovali mleko, ga pre
delovali in nato izdelke prodajali, 
bi se njihova legalna struktura 
spremenila iz zadružne v komercial
no. Poleg tega jim statut nalaga, 
da lahko kupujejo mleko samo od 
kmetov, ki so člani zadruge. I^ahko 
pa postane član zadruge samo ita
lijanski državljan, oziroma oseba ali 
skupnost, ki dela 'in živi na ozem 
lju italijanske republike. Drugo te
žavo predstavljajo sanitarni pre 
gledi. Na obmejnem prehodu pri 
Stupici ni sanitarnega inšpektorja. 
Obe delegaciji sta izrazili željo, da 
bodo z dobro voljo in skupnimi na
pori premagali vse težave in tako 
uresničili zaželeno sodelovanje. V' 
ta namen so naprosili izvedence, ki 
se bodo še nadalje zanimali pri 
pristojnih orgaiiTTi za ustrezno re 
šitev problemov. Vsi so se strinja
li, da bi takšno sodelovanje odprlo 
nove možnosti za sodelovanje na 
vseh področjih in bi se začel tudi 
pri nas konkretno uveljavljati duh 
osimskih sporazumov.

Včeraj dopoldne so delavke in de
lavci podgorske tekstilne tovarne 
znova odšli na cesto, da bi javnost 
opozorili na še vedno nerešeno 
vprašanje obnove in preureditve 
proizvodnje ter ponovne zaposlitve 
v dopolnilno blagajno vpisanih de
lavcev. Tekstilci, ki so že šest me
secev zbrani na stalnem zasedanju 
skupščine, so se v dveli sprovodih. 
ki sta krenila izpred tovarne in z 
Majnice, odpravili na parkirišče 
pred mednarodnim prehodom Rdeča 
hiša, kjer je v imenu sindikalne fe
deracije spregovoril Gianni Petra- 
li. Zborovalci so za četrt ure zau
stavili avtomobilski promet na med
narodnem mejnem prehodu.

Šest mesecev po nastanku krize 
se položaj v tekstilni tovarni m v 
ničemer spremenil. Vsaj navzven 
ne. V ožjih krogih pa se govori, da 
so bili sprejeti ukrepi v korist 
gospodarja, ne da bi ta obljubil 
kakršnokoli protiuslugo. Po neka
terih govoricah naj bi odbor trgo
vinske zbornice zagotovil tovarni 
večje količine prediva po ugodnih 
cenah, samo da bi obrat obnovil 
proizvodnjo. Obstaja tudi možnost, 
da bodo z novim zakonom o finan
siranju družbe Friulia omogočili iz
plačilo sredstev gospodarju. S pri
spevki v denarju in v blagu naj bi 
podjetje prejelo več milijard lir. 
Ničesar pa ni za ta dar bilo pri
pravljeno dati, Sindikati se sprašu
jejo, če so zahtevali od gospodarja 
zvišanje števila zaposlenih, kar bi 
bilo naravno, ali pa je javna oblast 
enostavno pristala, da podjetje ob
novi proizvodnjo s predhodnim od
pustom C00 delavcev.

Zaradi vseh teh govoric so se 
prejšnji dan, na povabilo sindika
tov, srečali predstavniki strank in 
se obvezali, da bodo pregledali, če 
so te govorice utemeljene. Sindikati 
so pozvali deželni odbor, naj skliče 
v sporu udeležene stranke, da se 
izve resnica in da podjetje prevza
me svoje politične obveznosti. Za 
takšnopobudo so se sindikati odlo
čili tudi zato, ker deželni odbornik 
še vedno ni izpolnil pred enim me
secem sprejete obveznosti o skli
canju spornih strank, ker ni znan 
rezultat raziskave družbe Friulia, 
če je vreden finančni poseg v pod- 

Na skupščini so obširno razprav- gorsko tovarno, in ker tudi deželna 
ljali o potrebi tesnejšega sodelova- j odliornika Dal ^Mas in Bettoli nista 
nja z občinskimi skupščinami in s" 
kulturno skupnostjo Slovenije, ki bi 
morala pokazati več pripravljenosti 
glede finančne pomoči, saj obala 
glede kulturnih objektov občutno 
zaostaja za drugimi slovenskimi re
gijami. Govdrili So tudi o relaciji 
kultura-turizem, o skrbi za kulturno 
življenje delavcev iz drugih repu
blik ter o sodelovanju in pomoči 
italijanski narodnostni skupnosti.

Za predsednika obalne kulturne 
skupnosti so ponovno izvolili« Mira 
Kocjana.

VELIKE NALOŽBE
V KOPRSKO LUKO

Predstavniki delovnih organizacij 
Slovenije, Hrvatske in Srbije so za
čeli s podpisovanjem dveh samou
pravnih sporazumov o modernizaci
ji luških zmogljivosti in o gradnji 
velikega terminala za les. Vseh pod
pisnikov je 22. Za modernizacijo 
naprav bodo vložili do leta 1980 
okrog 90 milijonov dinarjev, za iz
gradnjo lesnega terminala pa o- 
krog 590 milijonov dinarjev.

V ČRNEM KALU 
PROSLAVILI POMEMBNO 
DELOVNO ZMAGO

Prebivalci krajevne skupnosti 
Črni kal pri Kopru so proslavili 
krajevni praznik s pomembno de
lovno zmago. Odprli so namreč vo
dovod, ki je pripeljal vodo v spod 
nji Črni kal, v Krtine in Krmico.
Zdaj bo treba napeljati cevi še do 
stanovanjskih in gospodarskih po
slopij ter nadaljevati z izgradnjo 
vodovoda proti zgornjemu Črnemu 
kalu in nekaterim manjšim zasel
kom. Na svečanosti o krajevnem 
prazniku so sodelovali s kulturnim 
programom še domača godba na 
pihala in pevski zbor ter učenci o- 
snovnih šol Dekani, Bazovica in 
Dol.

L. O,

si v jutranjih urah ogledali razne 
zanimivosti mesta ter slovenskih ob
čin. V popoldanskih urah se, bodo 
pomerili v športnih srečanjih s pred
stavniki slovenskih športnih društev. 
Srečanja predvidevajo tekme v moš
ki košarki, ženski in moški odbojki, 
ženskem in moškem namiznem teni
su ter v nogometu. Podroben razpo
red zgoraj omenjenih tekem objav
ljamo na športni strani.

V večernih urah pa bo v Sovodnjah 
uraden sprejem gostov. Sledil bo 
krajši kulturni spored, ki ga bo iz
vajal Sovodenjski nonet.

P. R.

Za deželne volitve 
12 kandidatnih list

Na sodišču v Gorici so do 20. ure 
sinoči predložili za deželne volitve 
12 kandidatnih list in sicer po na
slednjem zaporedju: KPI, KD,
PRI, PLI, MSI, PSDI, MF, DN, 
SSk, DP, PSI in PR. Uradnega 
predstavitelja liste republikanske 
stranke ni bilo v Gorici, ker je

moral predložiti listo tudi v Trstu, 
zaradi česar bo potrditev te liste 
verjetno sporna.

Danes ob 12. uri se zaključi pred 
ležitev list za pokrajinske volitve.

Predložena lista 
SSk v Ronkah

Ob 18.30 je v Ronkah Slovenska 
skupnost prvič predstavila slovensko 
listo za občinski svet. Lista vsebuje 
jetnajst kandidatov. Nosilec liste je 
Vilko Peric, delavec v ladjedelnici. 
Sledijo mu Oskar Prinčič. Rafael De
vetak, Sonja Vižintin, Olga Semolič, 
Marta Bisai, Anuška Nardin, Anama
rija Devetak, Nadja Cingerli, Anton 
Cingerli, Evgen Ferfolja, Maks Gergo- 
let, Mario Soban, Benjamin Černič in 
Mario Vižintin.

• Pokrajinsko združenje diabetikov 
priredi v soboto, 3. junija, ob 15.30 
v dvorani na sedežu goriškega zele
nega križa vzgojno predavanje o po
menu diete.

VSE TEŽJE NA PODROČJU ZDRAVSTVENE OSKRBE

Kriva naj bi bila deželna uprava 
ker ni poskrbela za načrtovanje

Popolnoma paralizirana dejavnost konzorcija za oskrbo 
umsko in telesno prizadetih otrok zaradi odstopa 

predsednika upravnega sveta

Pbgoji delovanja zdravstvenih in 
socialnovarstvenih ustanov na Go
riškem se kljub dosedanjim večjim 
ali manjšim reformam stalno slab
šajo. Včeraj smo poročali o stav
kovnem gibanju v pokrajinski psi
hiatrični bolnišnici, stvari pa so 
dokaj neurejene, lahko rečemo na
ravnost dramatične, tudi v nekate
rih drugih socialnovarstvenih usta
novah. Že nekaj mesecev je odprto 
vprašanje finansiranja pokrajinske
ga konzorcija za oskrbo umsko in 
telesno prizadetih otrok, ki se mu 
je januarja letos pridružila tudi 
sekcija AIAS (za oskrbo spastičnih 
bolnikov) iz Tržiča. Napet položaj 
je te dni dosegel višek z odstopom 
predsednika upravnega sveta kon
zorcija, demokristjana Lucia De 
Rocca.

S tem je delovanje ustanove, ki 
ima svoj delokrog v devetnajstih, 
od skupnih petindvajsetih občin na 
Goriškem, povsem paralizirano. Če
prav smo sredi leta, še zmeraj ni 
znano s kolikšnimi sredstvi bo u- 
stanova lahko razpolagala v letoš
njem letu. Zdaj pa se je znašla 
tudi brez vodstva in to v trenutku, 
ko je enoten in energičen nastop 
pri deželni upravi najbolj potreben.
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OB POIMENOVANJU <TRGOVSKE» V GORICI

Cankar izpod Paliiievega čopiča

Lutkovna skupina 
iz Kočevja v Dolini

V okviru sodelovanja med pobra
tenima občinama Dolino in Koče
vjem je včeraj gostovala v Dolini 
lutkovna skupina iz Kočevja, ki se 
je predstavila z dvema igrama naj
prej na dolinski srednji šoli «Simon 
Gregorčič* za otroke, ki obiskujejo 
otroški vrtec, osnovno šolo in prvi 
razred srednje šole, nopoldne pa 
še v Ricmanjih za učence šole s ce
lodnevnim poukom.

Skupina deluje že nad 30 let, nje
ni člani pa se stalno menjavajo, saj 
je ta sestavljena iz dijakov II. let
nika kočevske gimnazije. Vodi jo 
še vedno njen ustanovitelj tov. 
Glad Za to priložnost so nrikazali 
ročni 'utkovni igri «Račka* in 
«Rdeča kapica*, poželi pa so velik 
uspeh, predvsem, ker so znali vzpo
staviti tesen kontakt z otroci, ki so 
z navdušenjem sodelovali pri igri.

(vi)

bila mož beseda.
Delavke in delavci podgorske tek

stilne tovarne so se zato morali o- 
preti na lastne sile ter opozoriti 
javnost s sprevodom po mestu, ki 
je trajal okoli tri ure, zakaj pot iz 
Podgore na blok, ki so jo prehodili 
peš, .je dolga. Po zborovanju pri 
mejnem prehodu so se nazaj grede 
ustavili še pred županstvom. Dele
gacijo tekstilcev je sprejel župan 
De Simone ter jii obljubil svoje po
sredovanje, da bi sprejeli njihove 
zahteve po obnovi proizvodnje, za
poslitvi ter ohranitvi uveljavljenih 
pravic.

Jutri obisk 
športnikov iz BiH 
na Goriškem

Danes se je uradno začel obisk de
legacije športnikov iz Bosne in Her
cegovine v zamejstvu. Gostje se bo
do v naših krajih mudili pet dni in 
to pretežno na Tržaškem. Na Go
riško bodo prispeli jutri zjutraj in

Kakor smo poročali, so v soboto 
na šolski prireditvi poimenovali slo
vensko trgovsko šolo po Ivanu Can
karju. Tako je tudi trgovska šola, 
ki je med slovenskimi srednjimi šo
lami v Gorici najmlajša (ustanovlje
na je bila pred desetimi leti), do
bila svoje ime po enem izmed slo
venskih kulturnih mož. Poleg govo
ra prof. Šavlija in recitacije gleda
liškega igralca Staneta Raztresena 
je bila na sporedu tudi zborna reci
tacija dijakov. Na sliki recitatorji,
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OB NAVZOČNOSTI DEŽELNEGA ODBORNIKA ROMANA

V Vidmu srečanje terapevtov 
naše dežele in Slovenije

Izmenjava izkušenj ter ogled videmskega središča za rehabilitacijo

OSMICA

Zori Pangerc - Kraglje ob cesti - 
odpre danes osmico. Toči pristno belo 
in črno kapljico.

V Vidmu sta se srečali delegaciji 
oddelkov za terepijo Slovenije in de 
žele Furlanije - Julijske krajine, ki 
deluje v deželnem središču za re
habilitacijo v Vidmu. Sestanek je 
pripravila deželna uprava, osebno pa 
je skrb za njegovo izvedbo prevzel 
upravni ravnatelj videmskega re
habilitacijskega centra dr. Pierlui- 
gi Presacco. Udeležilo se ga je vse 
zdravstveno osebje videmskega inšti
tuta, ki predstavlja motor tega od
seka javnega zdravstva.

V pozdravnem govoru je predsed
nik upravnega sveta bolnišnice Ro- 
senvvirth poudaril velik pomen, ki 
ga ima stalna izmenjava delegacij 
terepevtov dveh sosednjih dežel ter 
naglasil pomemben delež deželne u- 
prave pri vzdrževanju teh stikov, kar 
je dokazovala tudi navzočnost dežel
nega odbornika za zdravstvo Giaco- 
ma Romana.

Zdravstveni direktor prof. Renato 
Soldati je v svojem poročilu opisal

SLOVENSKA 
PROSVETNA ZVEZA

Sklicuje v nedeljo, 4. junija 
1978, ob 3-30 v prvem in ob 9. 
uri v drugem sklicu, v Avdito
riju v Gorici, Ul. Roma 20

22. redni občni zbor
DNEVNI RED

1. Otvoritev
2. Izvolitev volilne komisije in 

verifikacijske komisije
3. Poročila
4. Razprava
5. Volitve novega odbora
6. Sklepi v
7. Razno Predscdslvo

cilje tega centra ter nanizal njegove 
uspehe in napredek. Deželni odbor
nik ža zdravstvo Romano je pohvalil 
srečanje terapevtov sosednjih dežel, 
ki predstavlja sestavni del pogostnih 
stikov na najrazličnejših družbeno 
gospodarskih področjih med deželo 
Furlanijo - Julijsko krajino in Slove
nijo. S tem se kaže interes dežele, 
je dejal odbornik, po stikih na spe
cifičnih področjih, v tem primeru 
stik mod rehabilitacijskimi centri, 
kakor tudi na področju kulture na 
splošno.

Zbrovanje terapevtov se je zaklju
čilo s preda vanjima tajnikov dveh 
organizacij terapevtov, Franca D'A- 
gostinija ter Alenke Primožič.

Drugi del srečanja so posvetili o- 
bisku oddelkov za rehabilitacijo bol
nikov Goste so po oddelkih sprem
ljali prof. Soldati, prof. Motta, dr. 
Zucchi in dr. Sorbilli.

Dve aretaciji v Ronkah
Zaradi vinjenosti, upiranja in ne 

katerih drugih prekrškov se bosta 
morala zagovarjati 23-letni Massimo 
Viviani iz špetra ob Soči, postrežnik 
na tamkajšnji šoli, in njegov 24 letni 
prijatelj Claudio Di Chiara iz Trži 
ča, brez stalne zaposlitve. Orožniki 
so ju aretirali včeraj v prvih jutra 
njih urah, ko nista hotela pokazati 
osebnih dokumentov in sta se tudi 
drugače upirala. Orožniki so med 
rutinskim pregledom na cesti pri 
Ronkah ustavili tudi fiat 850. ki ga 
je upravljal 22 letni Waltcr Metti iz 
Tržiča, v njem pa sta se peljala tu 
di zgoraj omenjena možakarja, ki 
sta ga imela očitno kar precej pod 
kapo. Medtem, ko je Metti brez o- 
botavljania izročil osebne listine, sta 
menila, da ie tako nadlegovanje s 
strani orožnikov odveč.

v ozadju Cankarjeva slika, delo sli
karja Klavdija Palčiča, ki so jo na 
prireditvi svečano odkrili.

Goriška občina sestavlja 
lestvico za suplence 
v otroških vrtcih

Občinska uprava v Gorici namera 
va sestaviti prednostno lestvico za 
suplence v občinskih otroških vrtcih 
in v jaslih v šolskem letu 1978-79. 
Prošnje je treba predložiti na kolko- 
vanem papirju na goriškem župan
stvu najkasneje do 15. junija letos. 
Prošnji je treba priložiti potrdilo o 
izobrazbi, prosilke pa morajo v proš
nji tudi izrecno navesti, če namera
vajo poučevati v slovenskih ali ita
lijanskih vrtcih. Po uvidevnosti lah
ko priložijo tudi druga dokazila, ki 
pridejo v poštev za boljšo uvrstitev.

Vzgojiteljice, ki bi rade poučeva
le v slovenskih otroških vrtcih, i a 
niso opravile ustreznega šolanja na 
slovenskih šolah, bodo morale v po
sebnem kolokviju dokazati znanje, 
slovenščine.

Drevi seja podgorskega 
rajonskega sveta 
na novem sedežu

Drevi ob 21. uri se sestane podgor
ski rajonski svet, v prostorih v 
športni hali pri Madonini. Današnja 
seja bo torej potekala v nekoliko 
slavnostnem vzdušju, saj se bodo 
člani sveta prvič zbrali v novih in 
primernih prostorih.

Umrl G. Montena 
bivši direktor 
goriške hranilnice

V splošni bolnišnici v Gorici je 
včeraj zvečer umrl v starosti 78 
let dr. Giusto Montena, dolgoletni 
direktor goriške hranilnice. Leta 
1930 se je zaposlil v tem denarnem 
zavodu od leta 1945 pa do 1968, 
ko je odšel v pokoj, pa je bil nje
gov direktor.

letni Ernesto Iiuza iz Porpetta v 
videmski pokrajini, zaposlen pri pod
jetju De Cecco. Z delovnim tovari
šem sta bila zadolžena za manjša 
popravila na strehi poslopja v Ul. 
Delle Portanzie v Tržiču. Včeraj 
zjutraj pa je Liuza, morda zaradi 
nenadne slabosti, naenkrat izgubil 
ravnotežje in padel z višine kakih 
12 metrov na ulico, kjer je obležal 
mrtev.

Razna obvestila
Gojenci šole Glasbene matice prire

dijo drevi ob 20.30 na sedežu v Ulici 
Malta v Gorici zaključno produkcijo. 
Vabljeni starši in prijatelji!

Ne more biti dvoma, da se za 
takim ravnanjem skrivajo pred
vsem politične špekulacije, na kar 
je opozorila tudi komisija za so
cialno varstvo pri pokrajinski fe
deraciji KPI v Gorici. «Pomanjka- 
nje resnega načrtovanja na področ
ju zdravstva in socialne varnosti 
po 14 letih obstoja dežele Furla
nije - Julijske krajine preprečuje, da 
bi se mogle ustrezno urediti zdrav
stvene službe na celotnem deželnem 
ozemlju. Tako stanje pa onemozoča 
tudi vsako resnejšo dejavnost jav
nih ustanov, spodbuja pa pobude s 
strani zasebnikov, kar nasprotuje 
duhu zdravstvene reforme*, je reče
no v tiskovnem poročilu omenjene 
komisije.

Ker se z odstopom predsednika 
upravnega sveta konzorcija ne stri
njajo predstavniki desetih včlanjenih 
občin (v glavnem gre za občine * 
levičarsko upravo), komunisti zah
tevajo takojšen sestanek z deželnim 
odborom in sklic izredne skupščine 
konzorcija.

Odstop De Rocca so ostro obso
dili tudi na zadnji seji upravnega 
odbora sekcije AIAS v Tržiču, ki 
je sicer pridružena konzorciju, ven
dar .je ohranila določeno samostoj
nost. V telegramu, ki so ga poslali 
Luciu De Roccu zahtevajo, naj 
sklep o odstopu prekliče.

Položaj je torej za kakih 70 usluž
bencev ustanove, ki so že prve dni 
maja oklicali stavkovno gibanje, 
precej negotov. V negotovem polo
žaju pa je tudi okrog 100 oskrbo
vancev, zlasti mlajših oseb. Zara
di priprav na volitve ob koncu ju
nija, najbrž še dalj časa ni pri
čakovati, da se bo vprašanje rešilo. 
Takšne so namreč dolgoletne iz
kušnje.

Izleti
Društvo slovenskih upokojencev ob«

vešča goriške člane, da bo odhod av« 
tobusa L junija ob 6.30 s Travnika.

Kino
Gorica

VERDI 17.15-22.00 «La febbre del 
sabato sera*. J. Travolta, K. Synn 
Gomey. Prepovedan mladini pod 14. 
letom. Barvni film.

CORSo 17.00-22.00 «2002 — la secon- 
da Odissea*. C. Petts in C. Rifkin.

MODERNISSIMO 17.15—22.00 «Forza 
Italial*. Film Roberta Faenze. Glas
ba Ennio Morricone.

CENTRALE 17.00-22.00 «Lulu la sposa 
erotica*. Prepovedan mladini pod 
18 letom.

VITTORIA 17.00-22.00 «Facciam0 l'a* 
more? — Purchč rimanga fra noi!»

Tržič
PRINCIPE 18.00-22.00 «Fratello So

le, sorella Luna*.
EXCEUOR 16.30 — 22.00 «La banda 

del trucido*.

Nova Gorica 
in okolica

SOČA «Rambo v borbi z ugrabitelji*, 
ameriški film ob 18. in 20. uri.

SVOBODA «V trikotniku mamil*, an
gleški film ob 18. in 20. uri.

DESKLE (Stanlio in Olio v tujski 
legiji*, amer. film ob 17.00 in 19.30.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI 
Danes ves dan in nonoči bo v 

Gorici dežurna lekarna Marzini, Kor- 
zo Italia 89, tel. 2443.

DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU
Danes ves dan in ponoči je v Tr

žiču dežurna lekarna S. Antonio, UL 
Romana 147, tel. 40497.

Smrtna nesreča 
na delu v Tržiču

Si /.nam smrtnih nesreč na delov
nem mestu se je včeraj na žalost j 
spet podaljšal. Okrog 10.30 je na ‘ 
delovnem mestu izgubil življenje 28 I

ELIO «IN» MODE
GORICA, ULICA FORMICA 28

Predmestna trgovina na pol poti med mejnim pre

hodom pri Solkanu in Novo Gorico

CENE BREZ PRIMERE!

PARKIRIŠČE!

PRODAJA NA DEBELO!

Nekaj primerov:

SUPER RIFLE 

JEANS. oprano platno 

OTROŠKI JEANS, oprano platno 

JEANS Roy Rogers 

MAJICE 1/2 rokava 

MAJICE «dolcevita»

ZENSKE in MOŠKE majice

11.500 lir 

8.000 lir

6.500 lir 

11.500 lir

3.900 lir 

1.400 lir

3.500 lir

ELIO «IN» MODE
OBLAČILA GORICA, ULICA FORMICA 28
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Počastitev spomina sedmih talcev 
pred spomenikom pri proseški postaji

V nedeljskem sestavku smo si 
ogledali bogato bero Fojevega 
teatra od skromnih začetkov do 
politično angažiranega pisanja 
zadnjih del. Umetniško literarna 
pot Foja kot avtorja teh tekstov 
je rasla postopoma. Ni jih nare
kovala le revolucionarna vnema 
ob delavskih in študentskih akci
jah leta 1968. Za specifično lite
rarno pot se je Fo odločil le v 
začetku svojega pisanja. Tako pi
še Franca Rame:

Policaji najrazličnejših komisa
riatov so imeli nalogo kontrolirati 
s tekstom v roki, ki ga je že 
razmesaril cenzurni urad za pri
reditve. besedo za besedo. Ni nam 
bilo dovoljeno igrati, kjer nas je 
bilo volja. To nam je onemogo
čilo bodisi ministrstvo za prire
ditve ali najreakcionarnejši last
niki gledaliških dvoran, ki nam 
niso hoteli dati dvoran v najem. 
Roke meznancev,) so ponoči trga
le z zidov plakate, /c* so naja
vljale naše predstave... a kjer 
nam je uspelo igrati, je donela z 
odra obsodba lažnega sistema, 
korupcije, dobičkarstva, birokra
tizma. Ovadbe, kvestorske notifi- 
kacije. prepovedi, celo fizični na-
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V nedeljo so se poklonili spominu sedmih talcev, ki so jih nacisti pred 34 leti pobili v neposredni bli
žini proseške železniške postaje. Kot smo že poročali, so na komemoraciji nastopili tudi trije pro

seški dijaki, ki so recitirali nekaj priložnostnih verzov.

PRED JUTRIŠNJO PRVO UPRIZORITVIJO FOJEVEGA DELA

O Fojevem gledališču nasploh 
in o njegovi «Sedmi zapovedi»

Fo ni z lahkoto prodrl na odre ljudskih domov * 0 čem govori njegovo delo 
«Sedma zapoved: kradi malo manj» - Fo vsako svojo predstavo dobro pripravi

IZ SPOMINOV OPENCA ANDREJA SOSIČA -BREJCA

Od prvih stikov z boljševiki»
preko zaporov do OF in svobode

Leta 1919 na Opčinah ustanovljeno društvo boljševikov - Stavke in 
druge demonstracije - Ilegalna dejavnost - Zapori - Mladinska celica

Andrej Sosič - Drejc se je rodil 
na Opčinah pri Trstu 5. novembra 
1905. Njegovi prvi spomini segajo 
tja v četrto leto starosti, ko se je 
neopazno izmuznil iz domače hiše 
in spreml.jal očetov pogreb. Ljud
sko šolo je prekinil leta 1917. Te
daj so padale na Opčine prve gra
nate. Istega leta mu je starejši 
brat padel v vojni. Doma so bili 
še mlajši brat in dve starejši se
stri. Tako se je dvanajstletni Drejc 
— tako so ga vsi klicali — v zimi 
1917-1918 javil za delo na cesti 
Opčine - Prosek. Da bi bij videti 
starejši, je stopil pred delodajalca 
na prste in je bil sprejet. Poleg 
skromne plače je prejel še nekaj 
moke, sladkorja in marmelade. Ve
čina takratnih «delavcev* so bili 
komaj odrasli otroci. Drejc se še 
spominja, kako se je večina raje 
podila po hlodih in deskah, kaicor 
da bi delala In tako jo celo pri
šlo do — lahko bi jo imenovali — 
»otroške stavke*. Inženir jih je pre
senetil med takim odmorom in jim 
zagrozil, da bo ustrezno ukrepal. 
Toda mladi delavci so se mu u- 
prli in stavkah. Zapustili so delo. 
Čeprav sc Drejc takrat ni udele
žil tega podviga, ker mu je bilo 
celo zaupano vodstvo majhne sku
pine delavcev, je tudi on iz soli
darnosti zapustil delo in se ni več 
vrnil niti tedaj, ko je bil spor re-' 
šen. Nato je zamenjal Jelo na cesti 
z delom na železnici.

Na- železnici so tolkli kamenje. 
V krogu novih delavcev je prvič 
slišal besedo boljševik. Z njim je 
namreč delal sovaščan, ki se je 
vrnil jz ruskega ujetništva in nav
dušeno govoril o revoluciji in de
lavskih pravicah. Za cilje boljše- 
viške revolucije se je navdušilo še 
nekaj domačinov. Tako je prišlo 
leta 1919 na Opčinah do ustano
vitve Društva boljševikov. Njegov 
glavni namen je bil širjenje idej 
ruske boljševiške revolucije. Dru
štvo je priredilo tudi nekaj dru
žabnih srečanj. Ta dejavnost je 
bila povezana z bojem za obram
bo naših narodnih pravic. Ko so 
n.pr. izvedeli, da bo potoval mimo 
Opčin ameriški predsednik Wilson, 
se je zbrala na openski železniški 
postaji skupina mladine, žensk in 
otrok! da dokažejo, da tukaj živi
mo Slovenci. Otroci so nosili slo
venske trakove. Mladinci pa so 
prišli s sokolsko zastavo. Italijan
ska oblast je ta spontani nastop 
brutalno zadušila. Medtem ko so 
se manifestantje vračali v vas. so 
jih čakali tržaški karabinjerji (te
daj na Opčinah ni bilo še karabi
njerske postaje). Aretirali so več 
odraslih domačinov. Žene in otro
ci pa so utegnili zbežati. Od are
tirancev je vojaško sodišče obso
dilo tri na zaporne kazni od 1 oo 
3 let. Na prestajanje kazni so jih 
odpeljali v Benetke. Zaradi posle
dic je en domačin umrl v zaporu.

Leta 1920 je postal Andrej So
sič zidarski vajenec. Dve leti je 
delal na raznih krajih Zidal je 
tudi sedanji openski Prosvetni dom. 
Ta je služil fašizmu za »ricreato- 
rio» (zabavišče), kjer naj bi potuj
čevali mladino in ji vcepljali re
žimske ideje. Zidarsko delo je bilo 
tiste čase trdo. Vse so delali roč
no, brez žerjavov in mešalcev, ob 
vsakem vremenu, tudi v dežju. 
Menjaval je delovišča. Izučil se 
je zidarskega poklica. Leta 1923 
je bil zaposlen v ladjedelnici Sv. 
Marka v Trstu. Gradili so elek
trično centralo.

Družil se je z vodilnim domačim 
komunistom Rikom Malalanom, ki 
je bil tedaj zaposlen pri Delavskih 
zadrugah, posebno aktiven pa jo 
bil na sindikalnem področju. Bil 
je član glavnega odbora sindikal
nega gibanja in eden od organiza

torjev delavskih stavk leta 1925. 
Zaradi tega so ga odpustili z dela.

Gradbeništvo je bilo v tedanjih 
povojnih letih v veliki krizi. Ne
kaj časa so lahko računali na 
skromen zaslužek le tisti zidarji, 
ki so našli delo pri obnovi poru
šenih vasi vzdolž frontne črte. 
Vsako jutro je čakalo od 200 do 
400 zidarjev na zbirnem proštom 
pri Pon te della Fabbra v Trstu, 
da bi jih sprejeli na delo. V tem 
času se .je stanje še poslabšalo. 
Plače so znižali za 40 procentov. 
Delavci so delali po 101 ur dnevno. 
Od leta 1924 do leta 1930 niso pla
čeval: zidarjem nadur.

Po fašističnem umoru socialistič
nega poslanca Matteottija leta 1924 
so tudi gradbinci stavkali v znak 
protesta proti fašističnemu zločinu 
in iz solidarnosti z demokratični
mi silami pol ure med pogrebom.

Drejc je začel leta 1924 plače
vati sindikalno članarino in sicer 
Rdečim sindikatom. Večina delav
stva je bila organizirana. Zidarji 
in zidarski pomočniki, •:malavarji». 
so bili v glavnem Slovenci, seveda 
razen precej številnih Furlanov. 
Tudi ženske so nosile malto. Sin
dikalno delo je postajalo iz dneva 
v dan težje. Fašistični sindikati 
so pritiskali na delavce Kdor je 
bil njihov član, je imel prednost. 
Po veliki gospodarski krizi leta 
1929-1930 ni bilo več dela. vse do 
leta 1936, ko so začeli graditi vo 
jašnice iti bunkerje od Ilirske Bi
strice do Reke. Drejc je živel v 
rojstnem kraju in se priložnostno 
zaposloval vse do prve aretacije 
leta 1934.

Vsa prva povojna leta je bil ak
tiven tudi na ljudskoprosvetnem 
področju, Bil ,je eden od ustano
viteljev mladinskega prosvetnega 
društva Prosveta na Opčinah. Dru
štvo je razvilo izredno bogato de
javnost. Leta 1924 je tudi sodelo

val pri ustanovitvi športnega dru
štva na Opčinah, ki se je po nekaj 

i mesecih preimenovalo v Športno 
društvo Adrija. Njegova značilnost 
je bila v tem, da so ga v večini 
sestavljali delavci.

OBDOBJE DO
PRVE ARETACIJE
LETA 1934
Začetki komunističnega gibanja 

na ^Opčinah segajo takoj po 
ustanovitvi Komunistične partije 
Italije na kongresu v Livornu leta 
1921..,.Komunistična partija je v 
glavnem delovala ilegalno, čeprav 
je do izrednih fašističnih zakonov 
leta 1926, izpostavljena fašističnim 
Alkanom in preganjanju, ohranila 
svoj formalni legalni obstoj. Prvi 
organizator delavskega gibanja je 
bil na Opčinah in na širšem po
dročju Riko Malalan. Pozneje tudi 
Rudi Vilhelm. Z Rikom je Drejc 
tesno sodeloval. Posebno aktivna 
je bila celica ob volitvah v poslan
sko zbornico teta 1921. Skrbela je 
za tisk in širjenje komunističnih 
idej. Pozivali so volivce, naj vo
lijo za komunistične kandidate. Or
ganizacija je bila številčno sicer 
majhna, toda sure jemali so vanjo 
le preizkušene člane.

Tudi ob drugih parlamentarnih 
volitvah so openski komunisti, že 
docela v ilegali, razvili cbse/no 
dejavnost. Takrat je oil izvoljen 
za komunističnega poslanca Josip 
Srebrnič iz Solkana. Skupaj z Ri
kom Malalanom je bil Drejc za
dolžen za pripravo prve ilegaine 
konference deželnega značaja v 
septembru leta 1927 med Opčina
mi in Repentabrom, na kateri se 
je zbralo okrog 30 komunistov iz 
Primorske ih Istre. Tisto konferen
co je vodil Albin Vodopivec, edini 
poklicni partijski funkcionar, štu
dent. doma in Kameni na Vipav
skem. Konferenca je razčlenila na-
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Z lepe šolske prireditve

Mali Borštani, ki so nastopili na zaključni šolski prireditvi.

številne zaključne šolske prire
ditve in razstave dokazujejo, da 
je letošnje šolsko leto pri koncu. 
Ena izmed številnih šolskih prire
ditev iz prejšnjega tedna je bila 
prireditev, ki so jo pripravili v 
soboto zvečer v Borštu, v dvorani 
prosvetnega društva «Slovenec». 
Odveč bi bilo govoriti, da je bila 
dvorana nabito polna, pač do zad
njega kotička. Sem so prihiteli 
predvsem starši šolarjev, pa tudi 
prijatelji mladine, skratka vsi va 
ščani.

Prireditev je bila zelo lepo in do
bro pripravljena. Borštanski otro
ci so podali več recitacij. Seveda 
so recitirali pesmi naših pesnikov. 
Sledil je koncert Orfj -glasbe. Na

dalje so mali Borštani uprizorili 
otroško igro ».Dekle je po vodo šlo». 
ki jo je napisal član tržaškega SSG 
Jožko Lukeš. Kar se izvajanja igri
ce tiče, moramo pohvaliti vse, ki 
so k temu prispevali, tudi tiste, ki 
so dali risbe in barvne diapozitive, 
ki so jih predvajali med igro. Kot 
dober zaključek prireditve je bil 
nastop šolskega pevskega zbora, ki 
je zelo ubrano zapel več pesmi.

Občinstvo je bilo s prireditvijo 
zelo zadovoljno in je male «umet- 
nike» — pevce, igralce, recitato
rje — nagradilo s ploskanjem, s 
čimer se je vsaj delno oddolžilo 
tudi učnemu osebju, ki je njihove 
otroke pripravilo za nastop in jih 
vzgajalo tudi skozi vse šolsko leto.

stalo izredno težavno stanje po izi
du izrednih fašističnih zakonov. 
Sklenila pa je reorganizirati parti
jo na načelih še strožje konspi
racije.

Pomembna dejavnost ilegalnega 
gibanja je bila organiziranje tako 
imenovanih kanalov za prenos ko
munistične in druge literaturo iz 
inozemstva na domača tla. Tudi v 
tej dejavnosti je Drejc opravil več 
zaupnih nalog.

Prek Antona Bernetiča. znanega 
istrskega komunista in Kortine pri 
Rižani, je bil Drejc povezan z istr
skimi slovenskimi komunisti. Poši
ljal jim je glasila «Delo>>, «Lo 
Stalo operaio» in «l’Unita>\ Na- 
dal.,e je leta 1929 zamenjal Rudija 
Vilhelma z Opčin, po njegovi are
taciji, pri vzdrževanju zveze s ce
lico na Škorklji in s Trstom.

Najtesneje je sodeloval s komu
nističnim voditeljem študentom A- 
lojzom Budinom iz Kolucirovice pri 
Zgoniku. Poleg tega pa še z go- 
riškimi komunisti, brati Ušaji in 
sestro Poldo Ušajevo ter z brato
ma Stanetom ir. Srečkom Vilha
rjem. Od njih je prejemal komu
nistično literaturo in jo razpošiljal 
na določena javke in zveze.

V Sežani je bil povezan s ko
munistom Boneto. Ta je organizi
ral več celic na vasi in v bliž
njih krajih. Spomladi leta 1932 bi 
moral biti sestanek komunistov v 
gozdiču nad ftiemanji pri Trstu. 
Dogovorjena sta bila z Boneto. da 
se bosta srečala nekje na bazov- 
skj cesti. Drejc je nekoliko zamu
dil in tako sta se zgrešila. V tre
nutku, ko je šel mimo cerkve, je 
še pravočasno zagledal policaje. 
Umaknil se je. Isto noč pa so Bo
neto in druge, ki so se udeležili 
sestanka, aretirali.

Po vrnitvi iz zapora openskih 
komunistov Rika Malalana, Rudija 
Vilhelma in Alberta Daneva proti 
koncu leta 1932 zaradi amnestije 
ob 10-letnjci fašističnega režima 
je. kljub težavam, politična ak
tivnost zaživela Ti trije so bili 
pod policijskim nadzorstvom ven
darle so vseeno delovali, zlasti 
prek nekaterih do tedaj še nekom
promitiranih mladincev. V organi
zaciji je deloval tudi Josin Dolenc.

Nadvse dobro organizirano komu
nistično dejavnost, ki se je razte
zala do Tržiča, Goriške in Furla
nije, so leta 1934 odkrili. Tedaj 
so aretirali tudi Andreja Sosiča
in številne druge. Pinku Tomažiču 
in Alojzu Budinu .je uspelo Zaradi 
dobrega prikrivanja njune dejav
nosti. Ico je policija zasliševala 
somišljenike, jih pretepala in mu
čila. ostati na prostosti. V trža
škem Koroneju je ostal 8 mesecev 
nato so ga izpustili, ker mu niso 
mogli dokazati ilegalne dejavnosti.

STANKA HROVATIN

padi fašističnih razgrajačev so 
si sledili dan za dnem.

Kljub najrazličnejšim reakcijam 
občinstva, ki je od leta 1964 do 
'68 iz sezone v sezono narašča
lo. se je Fojeva skupina odlo
čila, da pretrže s strukturami 
tako imenovanega klasičnega me
ščanskega gledališča. Zakaj? Za
to, ker — tako piše F Rame — 
nas je pokvarjena meščanska 
družba vzljubila, kljub temu da 
smo jo v svojih delih kritizirali. 
Privadili so se na naše zbadljiv
ke in vas nekako masohistično 
prenašali Postali smo nekaki 
dvomi norci mogočne buržoazije. 
Za nas ni bilo dovolj, da nas je 
večina smatrala za demokratič
ne. levičarske umetnike, ki gle
dajo s simpatijo na delavske pro
bleme, morali smo se postaviti v 
neposredno službo delavskega raz
reda in njegovih političnih in so
cialnih akcij. To je indirektno 
pomenilo ponesti naše predstave 
med preproste ljudi v njih ljud
ske domove. Ko smo se prvič po
javili v teh domovih, smo takoj 
spoznali, čemu so doslej služili. 
Spremenili so se bili v zadružne 
gostilne, plesne dvorane, v igral
nice biljarda, fliperjev ali kvart. 
Tu pa tam so se v njih vršili 
politični shodi ali prirejale cene
ne prireditve. Za tako imenovano 
kulturo proletariata se ni nihče 
zmenil. Zgodilo se je v ljudskem 
domu v SanVEgidiu v okolici Ce- 
sene, pet dni pred premiero. 
Igralci, nekaj mladincev, vpisanih 
v ARC1, ter nekaj delavcev in 
študentov je montiralo železno 
ogrodje za oder. Nekaj starejših 
obiskovalcev ljudskega doma ]e 
v kotu dvorane igralo na kvarte. 
Tu pa tam so z nezaupanjem po
gledali na nas, ki smo prenašali 
zaboje, železne cevi. nameščali 
zavese in pritrjevali reflektorje. 
Zdelo se jim je čudno, da so se 
intelektualci lotili tudi fizičnega 
dela. Ker je bila dvorana zelo 
neakustična, smo se odločili, da 
prekrijemo stene s škatlami za 
pakiranje jajc. Eno za drugo smo 
vtikali na dolgo vrv, to pa na
peli po stenah. Prav to fizično 
delo je vzbudilo zanimanje naših 
opazovalcev. Počasi so se nam 
pridružili. Pa ne samo to, tem
več tudi njihovi znanci in prija
telji. Ko smo pričeli z vajo na 
odru. so bili še vedno tam. Naj
prej so se komičnim situacijam 
in dovtipom smejali mladinci, 
kmalu pa je to prevzelo vse pri
sotne. Ko smo zaključili vaje, smo 
povprašali za njihovo mnenje. 
Najprej so se branili vsake izja
ve, polagoma Pa so le Izrekli kak 
pomislek, izrazili kakšno željo, 
dali kak predlog. Na dan premie
re ni bila to le predstava igral-

jeva žgoča satira.
Njegovega «leatra» ne moremo 

soditi z običajnimi gledališkimi 
kriteriji, tudi ne z vidika ekspe- 
rimentalnosti. Njegov stil je glo
boko zakoreninjen v stari com- 
medii delVarte.

Komedija SETTIMO: RUBA UN 
PO’ MENO — Sedma zapoved: 
kradi malo manj — katere krst
na predstava je bila 4. septem
bra 1961 v milanskem gledališču 
ODEON — obravnava velikopote
zne malverzacije z zemljišči in 
občinskimi dobrinami skozi pri
zmo soočanja malega človeka z 
mehanizmom družbenih upravljav
cev in oblastniških manipulantov.

Preprosto in lahkoverno dekle 
je podedovalo po očetu mesto ob
činske grobarke. V tem svoj- 
stvu se spozna s propadlim ko
mercialistom, ki bi rad z njeno 
pomočjo prišel do nekaterih doku
mentov, s katerimi bi lahko iz
siljeval najvišje državne oblasti. 
Dokumente hranijo redovnice v 
neki umobolnici. Kompletu pride 
na sled marljiv policijski komi
sar. Ta pozove sodnika, da pre
gleda dokumente, slednji pa po
vpraša ekscelenco za nasvet. Salo
monska razrešitev problema je ti
pično italijanska. Vse, ki so ka
korkoli prišli v zvezo s tem pro
blemom. zaprejo v umobolnico, 
dokumente na zažgejo — saj, kaj 
bi se zgodilo, če bi preprosti na
rod zvedel za vsak škandal.

Glavna poanta je v tem, da ni 
toliko važno, da so nekje v de- 
žčli zvitorepci in sleparji. Važ
nejše je, da so poleg teh tudi ta
ki. ki pogumno zahtevajo javno 
obtožbo prvih. In to ne jz zado
ščenja, da bi jih postavili na sra
motno klop. temveč iz želje, da 
uveljavijo svoje dostojanstvo.

V Fojevi realizaciji je delo do
živelo okrog 230 ponovitev. Upa
mo, da bo tudi pri naši publiki 
doživelo ugoden sprejem.

ADRIJAN RUST.IA

Filmi na televiziji

Drevi
na ljubljanski TV
izredna priložnost

ske skupine NUOVA SCENA, tem
več predstava vseh, ki so kakor
koli posegli v to umetniško sno
vanje. Ko smo igro ponovili v 
kakem drugem bližnjem ljudskem 
domu. so nam naši volonterji sle
dili. Pomagali so nam pri posta
vitvi, pri lepljenju plakatov, nri 
reklami — sami so poučili druge 
tovariše o našem delu.

V prvem letu našega delovanja 
smo igrali v skoraj 80 ljudskih 
domovih, zasedenih tovarnah, po
deželskih kinematografih. Igrali 
smo za več kot 200.000 gledalcev, 
od katerih je dobrih ?0 odst. pr
vič prisostvovalo gledališki pred
stavi. Škoda, da so interni nespo
razumi privedli do razcepitve sku
pine. LA COMUNE je vsekakor 
nadaljevala začeto delo. Najnovej
ša Fojeva dela so odraz tega ho
tenja. Ni aktualnega dogodka, v 
katerega bi se ne obregnila Fo-

Drevi bo ljubljanska televizija 
nudila priložnost, ki bi je ne smel 
izgubiti noben ljubitelj, filma. Na 
sporedu bo namreč film «Zrcalo» 
sovjetskega režiserja Andreja Tar
kovskega, ki se je''že uveljavil z 
deli tlvanovo otroštvo», »Andrej 
Rubljov» in «Solaris».

Dejstvo, zaradi katerega gre za 
izredno priložnost, ni le kvaliteta 
filma, ki je po mnenju mnogih kri
tikov visoka, temveč to, da je film 
šele po več letih prišel na platno 
izven Sovjetske zveze, kjer so ga 
tudi prikazali le manj obširni pu
bliki: za sedaj pa je film na raz
polago samih vzhodnoevropskih dr
žav, v Francije pa si ga je po dol
gih pogajanjih priborilo podjetje 
Gacmont. Dvomimo pa, da bo v 
Italiji kaka distribucija sprejela 
težke finančne pogoje s strani So
vjetske zveze, ki jih nalašč postav
lja. ker noče, da se veliko piše o 
tem filmu, še posebno pa je proti 
temu, da bi nastopil na kakšnem 
mednarodnem festivalu. In to če
prav ne gre za posebno kritični iv 
tudi ne za izrecno politični film. 
Gre za delo ,ki skuša povezati naj- 
osebnejša avtorjeva doživetja z 
zgodovino Sovjetske zveze, kar 
menda odpira pot vsakovrstnim 
razmišljanjem.

S. G.

ITALIJANSKA TV 
Prvi kanal

12.30 Argumenti:
SICILIJA 1943-47

13.00 O sodobnem italijanskem 
jeziku

13.30 DNEVNIK
Danes v parlamentu 

14.10 Tečaj nemščine
17.00 Ob petih

s Sandrom Mazzolo
17.05 Heidi, risanka v nadalj. 

Dedkovo potrpljenje
17.30 Madagaskar, dokumentarec
18.00 Argumenti, vzgojna oddaja
18.30 Veliki skladatelji: 

BEETHOVEN
19.00 Dnevnik 1 — KRONIKE 
19.20 Trije vnuki in majordom

ala Eva, TV film 
19.45 Almanah
20.00 DNEVNIK
20.40 Tribuna referenduma 
21.15 Nove Vidocguove 

dogodivščine:
CESARJEVI MORILCI,
TV film

22.05 Razprava
o parapsihologiji 
Ob koncu DNEVNIK, 
Danes v parlamentu
Drugi kanal
O TEM GOVORIMO

1.3.00 Dnevnik 2 - OB 13.
. 13.30 Stari poklici nova

vzgojna oddaja
17.00 Program za otroke:

Zgodilo se je . . .
17.30 Operazione benda nera 

MORILEC, TV film
17.55 Rdeče in modro: KOVČEK
18.00 Otroštvo danes:

Vzgojna oddaja
18.25 Iz parlamenta 

DNEVNIK 2 - 
ŠPORTNE VESTI

19.05 Dober večer s . . .
Francom Franchijem

URI
šola,

0t

19.45 Dnevnik 2 —
ODPRTI STUDIO

20.40 Dragi očka:
UBOGI CASANOVA,
TV film

21.05 IGRE BREZ MEJA 
22.25 Meščani in delavci: 

Rojstvo industrijske 
Ob koncu DNEVNIK * 
ZADNJE VESTI
JUGOSLOVANSKA ^
Ljubljana

17.30 Športno prvenstvo 
skega armadnega °“lW'

19.00 Obzornik
19.10 Bojevniki sonca
19.40 Od vsakega jutra 

raste dan:
ŠTANDREŽ

20.10 Risanka
20.30 DNEVNIK
21.00 Film tedna:

OGLEDALO.

PRI G0R1c1

/ietski filfl1sovje«— ..
22.45 Majhne skrivnosti veluu‘) 

kuharskih mojstrov 
23.00 poročilo s kongresa

ZK Srbije .. 0
23.15 Nogomet Jugoslavija-1 

(mladi)
Koper

21.15; Odprti prostor 
21.30 DNEVNIK 
21.45 SVINJAK

Celovečerni film 
ni j a z U. Tognazzije* 
A. Lionellom

23.15 Nogomet Jugoslavija' 
(mladi)
Zagreb

21.00 Prosta sreda 
23.30 Pred začetkom svetov 

prvenstva v nogometa
/ ŠVICA

22.05 IGRE BREZ MEJA 
23.35 Zgodovina svetovnega 

gometnega prvenstva

TRST A
7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 11.30,

13.00, 14.00, 15.30, 17.00, 18.00,
19.00 Poročila; 7.20 Dobro jutro; 
7.45 Pravljica za dobro jutro;
8.05 Prijateljsko iz studia 2; 9.05 
V svetu jugoslovanske lahke gla
sbe; 9.30 Roža mogota, antolo
gija ljubezenske lirike; 9.45 Rit
mična glasba; 10.05 Koncert sre
di jutra; 11.00 Ljudje in dogod
ki; 11.35 Plošča dneva; 12.00 
Glasbena medigra; 12.10 Pojmo 
po naše; 13.15 Naši zbori; 13.35 
Od melodije do melodije; 14.10 
Mladina v zrcalu časa; 14.20 Kli
čite Trst 31065; 16.30 Otroci pojo;
17.05 Mladi izvajalci; 17.20 Gla
sbena panorama; 18.05 Meseč
nik. satirična oddaja; 18.25 Kla
sični album.

KOPER
7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30,

12.30, 'T3.30, 14.30, 15.30, 16.30,
17.30, 19.30, 21.30 Poročila; 7.05-
8.00 Glasba za dobro jutro; 9.32 
Emme-elle-; 10.00 Z nami jev; f 
10.15 Otroški kotiček; 10.32 Eli
zabetine pravljice; 10.40 Glasba 
in nasveti; 11.00 Kirn, svet mla
dih; 11.32 Poslušajmo jih skupaj;
12.00 Na prvj strani; 12.05 Gla
sba po željah; 14.00 Samouprav 
ljavec; 14.10 Plošče; 14.33 Itali
janski zbori; 15.00 Kultura da
nes; 15.10 Poje Ciro Sebastianel- 
li; 15.32 Znane klavirske sklad
be; 16.00 Popevke: 16.40 Flash 
glasba; 16.45 La Vera Romagna;
17.00 Pism-< iz...; 17.40 Glasbeni 
notes; 17.45 Med zamejskimi ro
jaki; 18.00 Pogovor ob delu; 
18.30 Primorski dnevnik; 19.00 
Oddaja progresivne glasbe; 19.35 
Iz opusa velikih rrjoistrov: 21.00 
Večernj zbori; 21.32 Rock party;
22.00 Jazz; 22.30 Pianist Aci Ber
toncelj.

RADIO 1
7.00, 8.00, 1 10.00, 12.00, 13.00.

14.00, 15.00. 17.00, 19.00, 21.00 Po-

9.00 in 10.35 Radio, anch’i°'“ jj
sbeno-govorni program,
13.30 Vi in jaz ’78; 14.05 
«Cli Alunni del Sole»; 15'®", e. 
decar; 16.25 Povest; 17.10 V. , 
nergiji; 19.30 Nabožna od<W 
19.35 «La Joconde*. radijska o. 
ma; 20.35 Pogovori o P°^j,3(l 
stvu; M.05 Mlad; izvajalci: .j,. 
Naj govorimo o tem?; 23.15
ko noč.

RADIO 2 1l30,
7.30 , 8.30, 9.30, 10.00, J*’.*

12.30, 13.30, 15.30, 1«.30. 1'V
19.30 Poročila; 6.00 Za dobro J 
tro; 7.55 Svetovno nog0®. • 
prvenstvo;

! red:8.45 Glasbeni sp®.,.
igra:9.32 Prebujenje, radijska ,*%; 

10.12 Odprti dialog s posl"jj.iž
11.32 Tribuna referenduma: 'a 
Okrogla miza; 13.43 Satirična

20.4®
daja; 15.00 Tukaj Radio 2:
Da in ne; 19.50 Dialog;, 

i skrivnostih in čarovniji: 
Radio ob 21.29; 22.20 Pan8" 
tarna panorama.

SLOVENIJA jo 
7.00. 7.30, 8.00, 9.00. 10.00. ‘'oo. 

12.00. 13.00, 15.00, 16.00. P.;
20.00 Poročila; 7.20 lekre«
7.50 Dobro jutro, otroci!: 0®®
naših sporedov; 9.08 Glaa^v- 
matineja; 10.05 Pisan svet 
Ijic in zgodb; 10.25 Zapoj®3 Li 
sem; 10.40 Aktualni
marksizma; 11.40 Turistio** . j,; 
potki; 12.03 Po Talijinih P0‘j; 
13.1(1 Veliki zabavni or®8 pi- 
13.30 Kmetijski nasveti: 13.* 
halne godbe; 14.30 Prip°r°,s|;f 
vam...: 15.05 Ob izvirih UV^gba 
glasbene umetnosti; 15.30 f 
oo željah; 16.30 Glasbeni ® 
mezzo: 16.45 Spomini in P1'^- 
17.00 Loto vrtiljak: 19.05 
cert abonmaja Mladi irn8go,l5 
20.35 Lahko noč. otroci!: #.
Ansambel Ati Soss: 21.00 5 $ 
nostnj koncert Simfonične-3 pt 
kestra BBC: 23.20 S fe*tlV“
jazza; 00.05 Literarni nokt°rl. ___ _ _   ,       _ ___ ,, mmm -oV

ročila; 7.40 Svetovno nogometno 00.15 Revija jugoslovanskih 
rvrvpnstvn R 40 Vpprni nnrln- oo*, 7ahatmo rrlacFua* 1 05prvenstvo, 8.40 Včerai v parla
mentu; 8.50 Glasbeni trenutek;

cev zabavne glasbe; 
program.

1.05

Pri danskem farmarju, ki ne dela velik0 
a veliko pridela, bolj malo pa zasluži

CNadaljevanje na zadnji strani)

Na prvi pogled gre za protislo
vje. Ker pa je teh protislovij ve
liko, je protislovje postalo pravi
lo. In to pravilo pravi, da indu
strijsko razvite dežele hranijo ali 
vsaj deloma hranijo kmetijske 
dežele. Pogosto se dogaja da ne
razvite dežele, v katerih je nad 
50 odstotkov prebivalstva še ved
no vezanega za kmetijstvo, ne 
pridelajo dovolj za lastne potre
be. Z druge strani pa industrijsko 
in gospodarsko visoko razvite de
žele, kjer se s kmetijstvom ukva
rja le neznaten del prebivalstva, 
pridelajo toliko, da lahko del pri
delka izvažajo v manj razvite de
žele. Morda je glede tega znači
len tudi danski primer.

Za ZDA je znano, da pridelajo 
ogromno prehrambenega blaga, ki 
ga ne porabijo doma in ga zato 
izvažajo. Toda ZDA so velika dr
žava. Danska pa je majhna drža
va, s komaj 5 milijoni ljudi. Na 
Danskem se le 7 odstotkov aktiv
nega preb;valstva še ukvarja s 
kmetijstvom. Teh 7 odstotkov pa 
pridelr toliko, da zadosti vsem po
trebam bogatega domačega živ
ljenja, hkrati pa more Danska 
izvažati toliko, da s svojim izvo
zom krije vse potrebe velikega 
uvoza blaga. Znani so danski kme- 
tiisko industrijski produkti kot so 
sir, maslo, svinjsko meso. zele
njava v konzervah itd. kar vse 
prihaja na svetovni trg. S'cer pa 
nam o tovrstnih rezultatih na 
Danskem veliko pove naslednji po
datek: pred 20 leti je 1 danski po 
ljedelcc pridelal hrane zase in še 
za 35 ljudi, lanj pa je pridelal za
se in še za 115 ljudi.

In vendar se v tem času, v 20 
letih ni na Danskem spremenilo 
prav nič, vsaj kar se tiče razpo
ložljivih obdelovalnih površin. Na
sprotno, tarm je vedno manj, de
lovne sile na farmah prav tako 
vedno manj. Razlika je v nasled 
njem: posestva postajajo iz leta 
v leto večja, kajti prod 8 ali 10 
leti je bilo na Danskem 200 tisoč 
farm oziroma kmečkih posesti, da
nes jih je le 125 tisoč. Tc se pra
vi, da se posestva površinsko ši
rijo, številčno pa krčijo. To pa 
omogoča tudi vedno večjo mehani
zacijo, kar z drugimi besedami po 
meni, da enodelovna moč pridela 
za več potrošnikov. Morda more gle 
de tega največ povedati obisk eni 
taki farmi. Res je, gre za zgledno 
farmo, ki je hkrati poskusna, vendar 
pa služi lahko marsikomu za pre
mislek, Gre za posest Esbena Tua 
Christensena v Englerupgardu, ka
kih 60 km od Kopenhagna.

Obiskovalec bo opazil, da se far
mar ukvarja v glavnem z vzrejo 
prašičev, z vzrejo posebnih rac ali 
gosi ter s pridelovanjem krompirja. 
K temu dodajmo še kakih 20 molž 
nih krav. Kot vidimo, ne gre za či
sto selekcijo in eno kulturo, kot je 
po navadi na primer v ZDA ali tudi 
v Nemčiji, kjer se kmet opredeli 
ali za živino, ali za žito. ali za krom
pir, oziroma za sadje itd. Danski 
farmar se je opredelil za širšo iz
biro. Kljub temu tvori prašičereja 
njegovo gospodarsk osnovo, ker 
zredi po 1.500 prašičev oziroma pi
tancev na leto, ki mu jih odkupuje 
bližnja klavnica, velik industrijski 
obrat za predelovanje mesa. Iz te
ga obrata farmar dobiva stalna po

ročila o kakovosti prireje. Farmar 
ni plačan le po količini dobavljene
ga svinjskega mesa, pač pa tudi po 
kakovosti. Zato mora paziti, kako 
prašiče hrani, da bo kakovost vr
hunska. Pri tem mu služi tudi se
lekcija že pri plemenskih svinjah, ki 
mu dajejo po 15 prašičev. Sto svinj 
skoti torej 1.500 prašičev, ki jih on 
zredi in dobavlja klavnici.,

Predaleč bi nas privedlo opiso 
vanje njegovega ravnanja s prašiči 
in sicer tako s svinjami, ki mu za
gotavljajo prirastek, kot tudi s pi
tanci, ki jih redi za zakol. Navedli 
bomo le to da ima plemenske svinje 
privezane h koritu kot imamo pri 
nas krave privezane k jaslim.

Poleg teh pitancev in svinj goji 
danski farmar tudi 1.700 pekinških 
rac. Teh 1.700 izbranih živali mu da 
tisoč jajc na dan in sicer vSv od za 
četka februarja pa do konca sep
tembra. Ker imajo ta jajca visoko 
ceno, pravi farmar, je njegov ko
košnjak — rudnik zlata.

Seveda bomo le mimogrede orne 
nili, da so krave molznice prav ta 
ko izbrane in da mu dajejo rekordno 
količino mleka.

Ob naštevanju vsega tega, se lo
gično postavlja vprašanje, koliko 
zemlje ima danski farmar? Njegova 
posest je velika, še posebno za naše 
pojme. Mož ima 160 ha obdelovalne 
površine. Polovico te površine po 
seje z ječmenom, ki ga predela v 
krmo za prašiče in krave. Druga 
kultura pa je krompir, ki ga pri
deluje za trg. Toda le debelejši 
krompir gre na trg, drobnejši pa mu 
ostane za krmljenje živine, pred
vsem krav.

Ugotovili smo, da ima ve*'j^se* 
šičev, veliko perjadi in P*.Muev, v umi u perjaui ;
krav, da pridela veliko jec®8 pjrj* 
80 ha zemlje in veliko kr° pr> 
za trg. Pri tolikšnem posesti \? 
tolikšnem pridelku ali vzreji lo
gično vprašanje, koliko je W .. f 
nih moči. Na farmi o kateri 
vor, je praktično skozi vse F / 
poslen le on sam, pomagaj0 1 
štirje mladeniči, ki so Pr‘ ^ 
pravzaprav na praksi. ®’antjaL V? 
ti študirajo in kar se naUC'F ^ 
rije v šoli preverijo v praksi ^ 'f 
govem posestvu. Njegov 
star 18 let. pa ni zaposlen
pač pa študira za farmarja n° ^ ,,r
nji šoli, znanje pa preverja v"tVii 
kem drugem podobnem PaSn0v^ 
Hčerki pa obiskujeta šeleos
soio' Q\fi'

Kot vidimo, pridela firn®’' ^ 
stensen veliko, česar pa bi 
gel, če bi ne imel avtomati^1' 
kurnika, če bi ne imel1 >zr , =oo f 
haniziranega svinjaka za Ustr*’ 
tancev in za sto svinj. Z drn8e 
ni pa i-na še šest traktorje'1' cjje 
bajn, veliko druge meha®*.^
kajti «pri nas se farmarji nj,0jjti
ne utrudijo. Za to služijo 
pravi Christensen.

Kaj pa zaslužek pri tolil<šne^T,[)I'^lv', 
in pridelku? Ga ni veliko. ^ 
Christensen, kajti res je. 03 ^ 
zasluži 2 milijona in pol kro®
40 odstotkov mu vzame dr*8 d* 
davke. Mož si pomaga s n> 
ima veliko strojev na kredi' 
te stroje ir> te kredite ne K 
davkov. S tem veča možn® n* 
posodabljanje farme in de 
farmi.
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Kritike na račun Bearzota
i

•2 ust «čarovnika» Herrere
Po njegovem mnenju so «azzurri» najslab
še pripravljena reprezentanca v Argentini

Začetek letoš-J^ENOS AIRES 
VdJ? svetovnega nogometnega pr 
jt t a je tik pred vrati in zato 
t*»tinUrn^*v°, da -ie vzdušje v Ar- 
iu* ^lo blizu »vrelišča*. Izjave 
'tt ^ar„ dežujejo z vseh strani

tyjU1°Ve: ki napovedujejo vse naj 
IfiiHj ’ sli pa vse najslabše zdaj 

Svq; 2dai. onemu in obratno, 
it J '“Prispevek* k vsemu temu 
Wrj ?■! dodal tudi bivši trener 
(((," id Rome «čarovnik» Helenio 

^ ki bo na letošnjem svetov- 
br ^'enstvu sodeloval kot časni- 
(L. . svojem prihodu v Buenos 
lijj I® namreč izjavil, da je Ita
ki naJslabče pripravljeno moštvo 
k ,VSemi šestnajstimi finalisti te 
<CVenstva ter je velik delež 
tli (,0rnosti za to naprtil tehnične- 
tij pisarju «azzurrov» Bearzotu. 
H Ji? izmed napak je navedel 
Itjlj kmo. ki so jo «azzurri» odi- 
\ ar°ti Deportivu, proti katere- 
*b|j 00 njegovem mnenju, ne bi 
•^nastopiti, saj niso iz tega 
^ Ja potegnili nikake koristi. 
<tf ni i 0 ie kritiziral Bearzota, 
VM.lani opravil nobene tekme v 
iflj ;ln>. kar bi mu zdaj prišlo 
š n?r.av- Herrera je tudi dejal, 
ti katerega igralci niso
Vi« c<' l^raH skupaj, pač ne 
teji Pokazati dovolj povezane, 
osne iRre.
t r!arn°m prvenstvu pa je Herre- 
'■ eni1 da bo to najbolj zanimi-

burijo že itak razburje

nj ni Vse' zfi°dovini te prireditve, 
lilo eK°vern mnenju se bo v višje

ijjnjV'11®. ZRN, Poljska. Brazilija, 
V«;. Nizozemska, Škotska in I- 

pred tem

JftnH**’!'0 naslednjih osem ekip: k *

*TfcSFprav i° tej| ltr't|ziral).
OJ ekipe, ki bi tudi lahko pre- 
Hjjj? .ie prištel še Peru. Metliko, 
l '°' Iran in Švedsko.
^ (?Up'n°- ki bo, verjetno, naj- 
'st ?Prbena, pa je označil prvo, 

bosta morali Argentina in 
W .Ostro boriti z Madžarsko in 
l)j |IP za vstop v viš e kolo 

‘z.iav0 Herrere je Bearzot kas- 
ve.ial, da ni italijansko moštvo 
v!jono nič slabše, kot ostale 

tf'1® ekipe. Vsekakor pa je z 
W0,P storil vse, kar mu je bilo 
ltj|,e- »Če bi reprezentanca 0J1- 
k^.Pet predprvenstvenih tekem* 

Bearzot, «bi lahko s tem 
uničil*. Ta izjava vsekakor

ii£a n.iegova ekipa le ni pri- 
i f^a tako, kot bi morala 

4' I se enajsterica, ki sodeluje 
)(uSvetovnem prvenstvu, nekaj 
■i , :rvenstvenih tekem ne bi sme-
it««-
^ se nadaljujejo tudi po- 
i J*® v zvezi s postavo moštva, 

,.y prvi tekmi nastopilo proti 
'Mirt?' dejstvo, da je na seznamu 
H) al°v, ki naj bi nastopili v 
WPu*tavi, kar devet članov Ju- 
C?a' avtomatično povzroča raz- S Centarje, saj je bila že s 

zbita (sicer uglašena) trojica 
IjJjP} - Zaccarelli - Sala, pa tu- 
b^lne druge kombinacije. Tudi 

Rossija je še vedno pro-
'..

blem, ki dopušča številne odgovore 
in s tem tudi komentarje.

Skratka, vzdušje v italijanskem 
taboru je sicer navidez mirno, v 
resnici pa pod površjem vre marsi
kaj, kar bo izbruhnilo na dan, če 
se bo končalo slabo srečanje s 
Francijo.

Prav zato prevladuje v italijan
skem taboru mnenje, da bo že tek
ma s Francijo odločilnega pomena.

• * »

BUENOS AIRES - Kitajski pri
mer moti tudi mednarodno nogo
metno zvezo, katere kongres se je 
začel včeraj v Buenos Airesu. Na

kongresu FIFA leta 1976 v Mont
realu je velika večina predstavnic 
glasovala za ponovno vključitev 
Ljudske republike Kitajske, v tem 
primeru bi morala biti avtomatično 
odstranjena nacionalistična Kitaj
ska. Primer je bil prenesen in se
daj niora FIFA prediskutirati pre
dlog Irana, naj ostane Kitajska e- 
dina predstavnica kitajskega naro- 
dina predstavnica kitajskega naroda.

Poleg tega bo kongres predisku- 
tiral tudi možnost nastopa na na
slednjem finalnem delu svetovnega 
prvenstva 24 enajsteric, namesto do
sedanjih 16.

KOŠARKA

ŽENSKO EVROPSKO PRVENSTVO

Jugoslovankam srebro
POZNANJ — Jugoslovanska žen

ska košarkarska reprezentanca je 
presenetljivo osvojila srebrno ko
lajno na evropskem prvenstvu v 
Poznanju. To je obenem največji u- 
speh »plavih*, ki so v zadnjem sre
čanju premagale Francijo z 81:69. 
Prvo mesto in s tem zlato, pa je po 
predvidevanju osvojila Sovjetska 
zveza. To je že štirinajsti uspeh 
Sovjetinj na EP.

ODBOJKA POKAL PRIJATELJSTVA NA REKI

V PRIJATELJSKI TEKMI

Tesen poraz 
naših igralcev

Včeraj sta se v prijateljski nogo
metni tekmi na Proseku spoprijeli 
ekipi našega dnevnika in dnevnika 
«H Piccolo*.

Po dokaj izenačeni in na trenut
ke živahni igri so z več sreče slavili 
nogometaši ekipe <11 Piccolo* s 3:2 
(2:2).

iiiiMiiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiMiiiiiiiuiiiiiiiiiiiiiiimiiiMiiiiiiiiiiiiiiiiiniiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiMiiiiiiiiiiiiiiiiiniiimiiiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiia

NOGOMET PRIJATELJSKA TEKMA NA PROSEKU

NEODLOČENO MED ZSSDI IN OBALO
Za naše nogometaše je bila tekma dobra preizkušnja pred 
srečanjem z moštvom iz BiH - Rustja strelec za naše

ZSŠDI — Obala 1:1 (1:0)
ZSŠDI: Štoka, Marko Kralj, G. Hu

su, B. Kralj, Cuk, Mauro Kralj II. 
(v 1. min. d.p. Sovič), Edvin Kralj, 
Rustja, Milič, P. Kralj (v 10. min. 
d.p. Klun), M. Kralj L

4. SELEKCIJA OBALE: Brakič (v 
1. min. d.p. Fantivič), Šink, Matič 
(v 1. min. d.p. Tedeško), Kodarin, 
Gropac, Bonazza, Vrkič, Hafner, I- 
vetac, Viler, Urbančič.

SODNIK: Aleksič iz Kopra.
STRELCA: Rustja v 18. min. p.p.; 

Vrkič v 7. min. d.p.
V prijateljskem srečanju sta sino

či ekipi ZSsDI in Obale igrali neo
dločeno 1:1. Za reprezentanco ZSŠDI 
je bilo to srečanje važen trening v 
okviru priprav za tekmo s selekci
jo BiH, ki bo v nedeljo zjutraj v 
Trebčah. Nogometaš* iz BiH bodo 
igrali že v četrtek v Štandrežu s 
selekcijo ZSŠDI iz Gorice.

Sinočnjo tekmo je ves čas oviral 
močan veter, kljub temu pa sta se 
obe ekipi dokaj potrudili, tako da 
smo prisostvovali še kar dobremu 
nogometu. Posebno selekcija Obale, 
ki so jc sestavljali izključno mladi 
igralci, je prikazala nekaj lepih ak
cij. Nogometaši Obale so gospodo
vali na sredini igrišča, poznalo se 
je tudi, da so bolje kondicijsko pri
pravljeni. Ekipa ZSŠDI je dobro i- 
grala predvsem v obrambi, v na
padu pa ni preveč navdušila. Kljub 
temu so zamejci prvi prešli v vod
stvo, in to v 18. min. p.p., ko je 
Rustja spretno izkoristil prosti strel 
P. Kralja. Zadetek za selekcijo 0- 
bale je padel v 7. min. d.p., ko je 
desno krilo Vrkič preigralo nekaj 
igralcev in še vratarja in je žogo 
položilo v gol. Nogometaši obeh enaj
steric so nato prikazali še nekaj le
pih akcij, a izid je do konca tekme 
ostal nespremenjen.

Po končani tekmi smo vprašali 
predsednika Primorca Marčela Kra-

... ........................................................... ..... ..............

NA 107 KM DOLGI PROGI

Uspeh naših tekačev
^ihitrejši med njimi je bil letos Bukavec

! se £ iz Firenc vrnila
11-ŽiL tekačev, ki s0 se u" 
\ ,* Mednarodnega maratonskega 
S „ ,z Apenine «11 Passatore*, kot 
'illtj tefn že poročali v sobotni šte- 

a?eSa dnevnika. Naj takoj po- 
JUdo' I® skupina s Proseka 
Ni a tela izreden uspeh. Vsi so 

če pogledamo nji-3 ,?° ci>ja in — -------- .
,(a h?Vrstitev lahko rečemo, da so
j^enetili.
\>nski tek ij »Passatore* je 
i, V i°^vel šesto izvedbo. Prvič se 
r tfu11 ^973 tega teka udeležilo 
Nin a®ev. leto kasneje se je 
hujšalo na 1.800. V letu 1975 
Nin-, naraslo na 2.200, enako 
) t>9 'I1 te bilo tudi leta 1976, la- 
% , 8e je predstavilo na startu 
,\S] kačev. Letos je število spet 
A t°i tea startu je bilo v soboto 
i ev- Na cilj pa jih je pri-
\ ?ližn° 1.300. Ti podatki nam 
Sfh?°kazutejo, da je bila proga 
Nin? ’n utrudljiva. Pomisliti pa 
3 • da preteči 107 km dolgo

, tako enostavno in se zato
' v ahk° lotijo le tisti tekmovalci, 
plith 0 in skrbno trenirajo. Zato 
3V'°- da je podvig skupine te- 
% 8 Proseka in Opčin res iz-

'jni/od te skupine) je prišel na 
" ?C|ten Bukavec, ki se je uvr-

!' '?a ^odlično 119. mesto s časom 

to »?! Bukavec izboljšal svoj lan-

l Gr ■
M 32 minut. Poprečno je Bu-, 

J tuni ke> 9,318 km na uro. S tem

V?kord-16 ko je na cilj prišel v
^ Ur in 22 minut. 
i'\S ^nrJan je' skončal na 295. 
N n8 časom 12.58’, poprečna hi-

* te bil Ferdi Skerlavaj, ki 
347. mesto s časom 13.27' 

'H ppcuo hitrostjo 7,986 km na uro. 
'i r.edi je izboljšal lanski rekord, 
L . etos rabil tri ure manj. 

StAuo Faggin je skončal na 434. 
Njo 7 asorn 14.06’, s poprečno hi- 
.Jv8 7,®21 km na uro.
J ? Sardoč pa se je uvrstil na 

s časom 14.48’ s popreč 
astjo 7,362 km na uro.

Za, kroniko naj povemo, da si je 
tudi letos, kot že prejšnji dve leti, 
zmago zagotovil Vito Melito, ki je 
obenem zabeležil tudi nov rekord na 
progi 100 km, katero je pretekel v 
6.21’, na cilj pa je prišel v 6.40’.

Iz pogovora, ki smo ga imeli z 
njimi, smo zvedeli, da jih trenutno 
ne čaka noben važnejši tek. Vse pri
prave pa nameravajo posvetiti za 
tek, ki bo v oktobru v Pordenonu. 
Ker bo tam proga merila le 42 km 
smo prepričani, da se bo skupina 
petih tekačev s Proseka in Opčin 
spet dobro odrezala.

B. R.

lja za mnenje. »Tekma me je še 
kar zadovoljila,* nam je povedal 
Marčelo Kralj, «poznalo pa se je 
pri naših, da jim manjka uigranost, 
medtem ko so mladi nogometaši 
Obale pokazali dobro skupno igro. 
Po mojem mnenju so taka srečanja 
koristna in bi bilo treba odigrati v 
bodočnosti še več takih tekem.*

Jutri bo skupina športnikov iz 
BiH prispela na Goriško, kjer 
bo imela srečanje v raznih 
športnih panogah z goriškimi 
športniki. Spored tekem je na
slednji:
KOŠARKA: Ojačena ekipa Do

ma - Selekcija Bosne (tekma 
bo ob 16. uri v telovadnici 
CONI na Rojcah).

ODBOJKA (ženske): ZSŠDI - 
Selekcija Bosne (telovadnica 
«Stella Matutina» ob 17. uri). 

ODBOJKA (moški): Ojačena e- 
kipa Doma - Selekcija Bosne 
(telovadnica «Stella Matutinai 
ob 18.30).

NAMIZNI TENIS (ženske): 
Kras - Selekcija Bosne (v Do
mu Andrej Budal v štandre
žu ob 17. uri).

NAMIZNI TENIS (moški): Ju- 
ventina • Selekcija Bosne (v 
Domu Andrej Budal v Štan
drežu ob 17. uri).

NOGOMET: ZSŠDI Gorica - Slo- 
boda iz Tuzle — druga ekipa 
(nogometno igrišče v Štandre
žu ob 18. uri).

P. R.

»MEMORIAL I. FAGGIN*

Visoka zmaga 
Primorja

Danes s pričetkom ob 18. uri bo 
na proseškem igrišču finalna tek
ma za memorial «Italo Faggin* v 
kategoriji začetnikov. V finale sta 
se uvrstili ekipi Primorja in Pon- 
ziane. Prosečanj so v polfinalu pre
magali Portuale s 3:0, Ponziana pa 
je odpravila Chiarbolo A z 1:0. Ob 
17. uri bo na sporedu tudi tekma 
za tretje oziroma četrto mesto med 
Portualejem in Chiarbolo. Po tek
mah bo sledilo na sedežu Primorja 
nagrajevanje ekip in nogometašev.

POLFINALNA TEKMA 
Primorje - Portuale 3:0 (2:0)

PRIMORJE: Kemperle, Blason, 
Zancolich, Meden, De Bernardi, Ru
pel, Celea, Sullini, Sedmak, Co- 
mino.

STRELCA: v 11. in 3J. min, Sul
lini, v 28. min. d.p. Celea.

Z visoko zmago nad Portualejem 
si je Primorje zasluženo zagotovilo 
vstop v finale turnirja Premoč 
Prosečanov je bila vidna že po za
četnih udarcih srečanja. »Rdeče - 
rumeni* so takoj začeli napadati 
in že v 11. minuti igre prišli prvič 
do zadetka. Gostje niso reagirali

Dobrodošli, športniki 
iz Bosne in Hercegovine

Drevi bo dopotovala v Trst 
večja skupina športnikov in 
športnih delavcev iz sociali
stične republike Bosne in Her
cegovine, ki se bodo zadržali 
v zamejstvu do nedelje opol
dne. Gostilo jih bo Združenje 
slovenskih športnih društev v 
Italiji, ki je že lani navezalo 
prijateljske stike s športnimi 
organizacijami v Tuzli, Sara
jevu in Jajcu ob gostovanju 
slovenskih zamejskih športni
kov v tej republiki.

Dogodek je vsekakor izred
no pomemben, saj omogoča, 
da se športniki obeh narodov 
spoznajo, da se informirajo z 
obojestransko problematiko in 
krepijo bratstvo ter prijatelj
stvo. Ta aspekt je še posebno 
važen za nas zamejce, ki si s 
takimi stiki nabiramo novih 
izkušenj in moči, da se še bolj 
zavzelo borimo pri vsakodnev
nem uveljavljanju pravic na
šega človeka.

Že danes bo za goste spre

jem v Aepnu, jutrišnji dan pa 
bodo preživeli v Gorici, kjer 
bodo tekmovanja v moški in 
ženski odbojki, v nogometu, 
košarki in tudi v namiz
nem tenisu. V petek bodo ime
li športniki prost dan, vodite
lji pa bodo imeli uradne pogo
vore s športnimi voditelji in 
političnimi osebnostmi. V so
boto bodo na Tržaškem tekme 
v vseh prej omenjenih pano
gah razen nogometnega sre
čanja. ki bo v nedeljo. Tako 
v Gorici, kot v Trstu bo tudi 
uraden sprejem, ki ga bo pri
redila SKGZ.

Ob današnjem prvem urad
nem gostovanju izrekamo to
plo dobrodošlico športnikom iz 
socialistične republike Bosne 
in Hercegovine z željo, da bi 
se med nami najbolje počutili 
in bi l srečanje rodilo boljše 
razumevanje in sodelovanje. 
Mi jim bomo skušali biti dobri 
gostitelji in iskreni prijatelji.

—bs—

po prejetem golu, kar so Proseča- 
ni takoj izkoristili in še ostreje po
tisnili proti vratarju Portualeja, ki 
je moral tik pred koncem polčasa 
kloniti še enkrat. Po odmoru se 
stanje na igrišču v bistvu ni spre
menilo. Primorje je bilo vedno v 
premoči, kljub redkim protinapa
dom Tržačanov in sredi polčasa je 
še utrdilo svojo lepo zmago s tre
tjim, zadetkom. ^ ^

Delovanje ZSŠDI

« REVIVAL 78 »
V okviru odbojkarskega tekmova

nja »Revival 78* bodo danes na 
sporedu naslednje tekme

MOŠKI
— 19.30 na Opčinah 

Hranilnica - Kasta
— 21.00 na Opčinah 

Klapa - Starine
ŽENSKE

— 21.00 v Dolini
Ekipa 10 A - Ekipa 10 B 

* » »
Včeraj popoldne jc bil v Trstu se

stanek med odbornm Združenja slo
venskih športnih društev v Italiji in 
jugoslovansko delegacijo, ki jo je 
vodil predsednik,fcpmisije za medna
rodne odnose Zveze socialistične mla
dine iz Jugoslavije Srdjan Kerim. 
Zamejski voditelji športnega združe
nja so seznanili goste s športno 
stvarnostjo v zamejstvu in jim orisa
li vlogo, ki jo telesnokulturna dejav
nost opravlja kot vzgojen in narod
noobrambni dejavnik v funkciji slo
venske narodnostne skupnosti v Ita
liji. Dotaknili so se tudi raznih pe
rečih vprašanj, kot je na primer po
manjkanje slovenskega športnega 
centra v Trstu.

- bs -

Nabrežinski Sokol na odličnem tretjem mestu
To je bila najvišja uvrstitev med našimi štirimi ekipami - Nešportna poteza moških ekip Krasa in Bora
V soboto in nedeljo je bil na Reki 

na sporedu finalni del že tradicional
nega odbojkarskega turnirja za »Po
kal prijateljstva*, ki je bil že 12. po 
vrsti. Skrb za organizacijo tega zah
tevnega finala so prevzeli odbojkar
ski športni delavci z Reke, tekmo
vanje samo pa je spadalo v okvir 
proslav ob 30-letnici te športne pa
noge na Reki. Zato so tudi Rečani 
organizirali finale tako v ženski, kot 
v moški konkurenci.

Pravico do nastopa so si letos za 
gotovili v ženski konkurenci Branik 
in Merkur iz Slovenije, Rijeka in 
Marčana iz hrvaške Istre ter Bor in 
Sokol iz zamejstva, v moški pa Rije
ka in Buievard iz Istre, Bor in Kras 
iz zamejstva, ter Bled in Fužinar iz 
Slovenije. Fužinar pa je odpovedal 
svoj nastop in ga je moral nadome
stiti Salonit iz Kanala. Prav Salonit 
pa je na tem turnirju pripravil pra
vo presenečenje, saj je proti vsake
mu pričakovanju osvojil prvo mesto.

Tekme so se odvijale na dveh igri
ščih na odprtem. Na ta račun je ne
koliko trpela kvaliteta v ženski kon
kurenci, saj se je krepko poznalo, 
da so igralke v glavnem navajene 
na telovadnice. Nasprotno, pa so mo
ški, posebno v izločilnem delu, po
kazali res vrhunsko odbojko.

Žal, pa tu ne moremo mimo ostre 
kritike na račun naših dveh moških 
šesterk, oziroma odnosa, ki sta ga 
pokazali do tekmovanja. Tako se na 
primer Kras kot edina ekipa ni ude
ležil mimohoda ob slavnostni otvo
ritvi turnirja samega. Izredno ne
športno potezo pa je pripravil Bor: 
borovci so se sicer udeležili izločil
nih tekmovanj, v finalni tekmi pa se 
igralci niso predstavili na igrišču 
v zadostnem številu in so srečanje 
seveda izgubili brez borbe. To dej
stvo ne potrebuje nobenega komen
tarja, meče pa izredno slabo luč ne 
le na ŠZ Bor ampak na vso zamej
sko odbojko.

Preidimo sedaj k tekmovanju. V 
soboto zjutraj so predstavnikom vseh 
nastopajočih ekip pripravili sprejem 
v reški ladjedelnici «3. maj*, ki je 
bila tudi pokrovitelj tekmovanja. 
Gostom so orisali pomen, ki ga ima 
reška ladjedelnica za vso jugoslo
vansko ekonomijo, nato pa so jim še 
zavrteli film, ki je orisal delo v 
ladjedelnici.

Kosilu je sledila svečana otvo
ritev. Uvodne besede je podal pred
stavnik organizacijskega odbora 
Dimitrijevič, vse odbojkarje pa je 
pozdravil v imenu ladjedelnice «3. 
maj* Mirko Mikulčič, predsednik 
koordinacijskega odbora sindikata 
ladjedelnice. Poudaril je, da so 
prve korake v odbojki na Reki na
redili prav predstavnik}., ladjedel- 
nic? ‘pred tridesetimi leti.

Nata , so sledila izločilna teksno 
vanja.

ŽENSKE 
Prva skupina:

Sokol — Merkur 2:0
(15:11, 15:10)
V otvoritveni tekmi je

Rijeka — Merkur 2:0
Mlade Goričanke proti reškim pr- 

voligašicam res niso mogle najti 
primernega orožja, da bi jih lahko 
zaustavile.
Rijeka — Sokol 2:0

(15:5, 15:4)
Naše igralke so v tekmi s poz

nejšimi zmagovalkami pokala dale 
vse od sebe, vendar so morale priz 
natj premoč jugoslovanskih prvoli- 
gašic, ki so se v zvezni ligi uvrsti
le na tretje mesto z istim številom 
točk kot zmagovalec. Kljub temu 
so nas Nabrežinke s svojo igro za
dovoljile.

Druga skupina:
Branik — Bor 2:0

(15:13, 15:10)
Borovke so na Reko odpotovale 

brez obolele Pernarčičeve, kar se

jim je poznalo posebno na mreži 
in v bloku. Braniku, ki spada med 
najboljše ekipe v Sloveniji, šo si
cer nudile oster odpor, vendar za 
zmago vsa njihova prizadevanja 
niso zadostovala.
Branik — Marčana 2:0

V zelo borbeni tekmi je Branik 
premagal tudi Marčano in si tako 
priboril pravico do nastopanja v 
finalu.
Bor — Marčana 2:0

(15:9, 15:11)
V svoji drugi tekmi borovke niso 

imele večjih težav s svojimi na
sprotnicami in so jih s svojo umi
rjeno igro prisilile k porazu. V 
drugem setu so naša dekleta že 
močno povedla, ko so postala ne
koliko nepazljiva in dovolila na
sprotnicam, da so zbrale nekaj
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KOLESARSTVO NA RAZNIH DIRKAH

Naši zadovoljili
0d kolesarjev Adrie je bil tokrat najuspešnejši Verginella

Prejšnji konec tedna je bil za ko
lesarje lonjerskega športnega druš
tva Adria zelo intenziven, saj so 
nastopili kar v štirih različnih kra
jih. Poleg gostovanja v Kokrici, o 
katerem smo poročali včeraj, so se 
»belo - modri* predstavniki udele
žili še treh dirk: veterani v Visi- 
naleju, amaterji v soboto v Tava- 
gnaccu, v nedeljo pa v Quintu pri 
Trevisu.

Med veterani je v nedeljo v Ita
liji nastopal le Verginella, ki se je 
udeležil 53 km dolge dirke ob ude
ležbi okrog šestdesetih kolesarjev 
iz naše dežele

Takoj naj omenimo, da je zma
gal Luigi Del Bianco, ki tako nada
ljuje svojo nepretrgano vrsto uspe
hov, odlično pa se j* odrezal Vergi
nella, ki je bil kakih 30 km na be
gu, skupno s Tržačanom Spanni- 
jem, saj je edinole tako bilo mogo
če presenetiti odličnega furlanske
ga vozača. Vendar p« predstavniku 
lonjerskega društva namera ni u- 
spela, saj ga je pri vzponu na Roc- 
co Bernardo Del Bianco ujel ob po- 
moč; nekaterih tržaških kolesarjev, 
nato pa pustil vse a seboj in se 
sam predstavil na cilju s polminut- 

j no prednostjo pred dvema zasledo- 
| valcema in pred glavnino. Po na- 
i pornem, neuspešnem begu se je v 
finalu Verginella potegoval za zma
go v sprintu zasledovalcev in ža če
trto mesto, ki si ga ie zagotovil s 
silovitim finišem, vendar pa so ga 
sodniki lato prestavili na peto me
sto, češ da ga je neki kolesar za 
las prehitel, kar ostaja še vedno

poka-| dvomljivo. Vsekakor pa je 
Sokol ,po zal na nedeljski dirki odlično pri- 

dveh setih odpravil trdožive zastop- nravljenost, ob koncu pa je izja- 
nice iz Nove Gorice Nabrežinke vil: »Če si ne bodo tržaški ko'esa- 
so se morale nekoliko potruditi, da rji pomagali med seboi, se bodo 
so strle odnor nasprotnic, vendar na deželnih dirkah lahko obrisali 
so bile prisebnejše in bolje pri- nod nosom za zmago, saj je Del 
pravljene ter so si povsem zaslu- Bianco za razred boliši. Sedaj ne 
ženo priborile pravico do nasto-: zmaguje več le na vznonih, ki so 

panja v malem finalu. I idealen teren zanj, pač pa tudi v

V SOBOTO NA NOGOMETNEM IGRIŠČU V TREBČAH

Veliko število mladih tekmovalcev
Osnovnošolci dosegli zadovoljive izide - Dobra organizacija

V soboto je bilo na nogometnem 
igrišču v Trebčah drugo medšolsko 
tekmovanje, ki ga je letos organizi
ralo športno društvo Primorec sku
paj z združenjem staršev iz Trebč. 
To je drugo leto, ko se osnovne šo
le iz Bazovice, Trebč in Padrič-Gro- 
pade pomerijo ” raznih športnih dis
ciplinah. Lansko leto je bilo tekmo
vanje v Bazovici. Letos so se osnov
nošolci pomerili v Trebčah. Organi
zatorji so razporedili igrišče na iz
redno dober način, tako da je vse
boval proge za sprinterje, za kros 
in za nogomet. Tekme »med dvema 
ognjema* pa so bile izven igrišča 
in sicer pred slačilnicami. Premoč
no se je na prvo mesto uvrstila šo
la «Primož Trubar* iz Bazovice, dru
go mesto je zasedla šola «Karel De
stovnik - Kajuh* iz Padrič - Gropade, 
na tretjem mestu pa je obtičala šo
la »Pinko Tomažič* iz Trebč. Skup
no se je letos te prireditve udele
žilo 81 tekmovalcev.

Tekmovalci so pokazali > veliko za
nimanje za prireditev in so se ne
kateri za tekmovanje tudi primerno 
pripravili. Najprej se je pomerilo 10 
dečkov v teku na 40 metrov.

40 m - dečki: 1. Marjan Kalc (Tru
bar) 7"8; 2. Andrej Mesar (Trubar) 
7”9; 3. Maurizio Dragoni (Tomažič) 
8”0 in 4. Marko Milkovič (Toma
žič) 8”2.

Sledilo je 17 deklic, ponovno na 
40 metrov. Premočno in treba je to 
povsem poudariti, je zmagala Tanja 
Kalc v času 7”6 z osnovne šole Ka
juh. Dosegla je celo boljši čas od 
dečkov. Ker ta deklica obiskuje ko
maj drugi razred in ker je že lan
sko leto potrdila svoje sposobnosti 
v teku, menim, da bi bilo izredno 
pozitivno, da bi poleg še drugih tek
movalcev, ki so pokazali nadarjenost 
v teh vajah, se v bodoče pridružila 
kakemu atletskemu klubu.

40 m - deklice: 1. Tanja Kalc (Ka
juh) 7”6; 2. Katja Milkovič (Ka
juh) 8”0; 2. Karmen Natural (Ka
juh) 8"0; 3. Michela Cergol (Toma
žič) 8”4; 3. Barbara Renčelj (Tru< 
bar) 8”4.

60 m - deklice: 1. Križmančič Ta
tjana (Trubar) 10”0; 2. Elena Micali

(Trubar) 10”9; 3. Nevenka Racman 1 ci in tudi ostali spremljevalci malo 
(Trubar) 11”2 in 4. Irena Petaros okrepčali, nato pa je sledilo nagra-
(Trubar) 11”5. Skupno 21 tekmovalk.

80 m - dečki: 1. Mitja Žagar (Tru
bar) 13”1; 2. Valter Grgič (Trubar) 
13"2; 3. Dejati Milkovič (Kajuh) 
13”9; 4. Aleksander Kalc (Kajuh) 
14”0. Skupno 24 tekmovalcev.

Kros na 400 m - deklice: 1. Tanja 
Kalc (Kajuh) 1’32”; 2. Tatjana Križ
mančič (Trubar) 1’32"9; 3. Flavija 
Maver (Tomažič) 1’33”; 4. Karmen 
Natural (Kajuh) 1’36”8; 5. Katja 
Milkovič (Kajuh) 1’58”; 6. Damjana 
Furlan (Tomažič) 1’59”. Skupno 19 
tekmovalcev.

600 m - dečki: 1. Valter Grgič 
(Trubar) 2’07”; 2. Dejati Milkovič 
(Kajuh) 2’12”6; 3. Edvin Milkovič 
(Kajuh) 2’15”3; 4. Aleksander Kalc 
(Kajuh) 2’21”5; 5. Massimo Purini 
(Tomažič) 2’56”; 6. Aleksi j Kralj 
(Tomažič) 2’59”5. Skupno 23 tekmo
valcev.

Po tekmovanju v teku so se šole 
pomerile še v igri med dvema og
njema. Po ogorčenem boju je zma
ga pripadla šoli s Padrič in iz Gro
pade.

Vrstni red: 1. Kajuh, 2. Trubar, 
3. Tomažič.

Nazadnje so odigrali še nogomet
no srečanje v mininogometu. Tu je 
bila odsotna šola Kajuh, ker ji ni 
uspelo sestaviti ekipe. Spoprijeli sta 
se tako šoli Tomažič in Trubar. I- 
grali so s sedmimi igralci. S čistim 
izidom 5:0 (2:0) so zmago dosegli 
Bazovci, ki so bili skozi vso tekmo 
boljši.

Postavi:
TOMAŽIČ: Bak, Kralj Andrej,

Kralj Oliver (v d.p. Purini, nato Mil
kovič), Canziani, Čuk, Kralj Boris, 
Collerich (v d.p. Kralj Paolo).

TRUBAR: Kočevar, Leban (v d.p. 
Komar), Kalc Marjan (v d.p To- 
gnetti), Žagar, Ražem, Grgič, Kalc 
Robert (v d.p. Fonda).

STRELCI: v 1. min. p.p. Grgič, 
v 9. min. p.p. Ražem, v 2. min. d.p. 
avtogol Kralj Andrej, v 5. min. d.p. 
Fonda, v 9. min. d.p. Grgič.

SODNIK: Marko Rismondo.
Po tekmovanju so se osnovnošol-

jevanje. Vsi tekmovalci so dobili spo
minsko značko ZSŠDI, nato so prvi 
trije uvrščeni v vsaki disciplini pre
jeli zlate, srebrne in bronaste ko
lajne. Mali pokal pa je dobila šola 
«Primož Trubar* iz Bazovice, ki je 
zbrala 26 točk. Ta drugo mesto se 
je, kot rečeno, uvrstila šola »Karel 
Destovnik - Kajuh* iz Padrič - Gro
pade s 16 točkami, na tretje mesto 
pa se je uvrstil »Pinko Tomažič* iz 
Trebč s 6 točkami.

Tekmovanje je dobro uspelo, in 
pri tem gre pohvala vsem organiza
torjem. Nedvomno gre pohvala tu
di vsem, ki so na kakršenkoli način 
pomagali k uspehu prireditve, to se 
pravi kronometristom, zapisnikar
jem in praktično vsem ostalim.

Bruno Križmančič

sprintih, saj je v soboto v sprintu 
s pfeko sto kolesarjev v Venetu 
prispel kot drugi, za svetovnim pr
vakom v zasledovanju Beghettom.* 

Vrstni red
1. Luig* del Bianco - Bividori Ve- 

nier, ki je 53 km dolgo progo 
prevozil v 1 uri 20’ s poprečno 
hitrostjo 39,750 km na uro.

2. Bevilacqua - UC Triestini 53"
3. Pisani - Veterani Cottur
4. Bedin - UC Triestini
5. Verginella - Adria

« « •

Amaterji Petelin in Godnič pa sta 
nastopala dva dni.

V soboto sta dirkala na 131 km 
dolgi krožni progi v Tavagnaccu, 
kjer se je na zelo napornem terenu 
Petelin uvrstil med šestdesetimi ko
lesarji na dvajseto mestu v sprin
tu, Godnič pa je moral položiti o- 
rožje že v prvem krogu, ko se mu 
je zlomilo sedlo in ni mogel več 
nadaljevati dirke.

Vrstni red
1. Moro (Riese), ki je 131 km dol

go progo prevozil v 3.7’ s po
prečno hitrostjo 42,032 lun na 
uro

2. Martini (Lantema)
3. Moro (Padovani)
4. Bertacco (Lievore)
5. Borghetto (Padovani)

20. Petelin (Adria)

V nedeljo pa sta lonjerska pred
stavnika nastopila na krožni, po 
čolnoma ravni progi v Quintu pri 
Trevisu. Dirko je oviral močan ve
ter, tako da so tekmovalci dosegli 
orecej nizko poprečno hitrost, A- 
drie pa se je spet držala smola, 
sai je Petelin, potem ko je bil na 
čelu dirke, preluknjal kar dvakrat 
in je moral dolgo zasledovati, da 
je spet prišel v skunino. Za ta svoj 
podvig je prejel tudi pokal za naj
bolj nesrečnega kolesarj na dirki. 
Škoda, da je moral menjavati ko
lo, saj je bil dobro pripravljen in 
bi se v finalu lahko izkazal. Zado
voljivo pa ie vozil Godnič, ki je 
prispel na cilj v drugi skuoini in se 
jc uvrstil na trideseto mesto. 

Vrstni red
1. Pa tata (Forcolin Chiesa Vec 

chia), ki je 99 km dolgo progo
prevozil v 2.16’ s poprečno hitro

stjo 43,376 km na uro
2. Bin (Vittorio Veneto)
3. Rossi (Padovani)
4. Milan (Caneva)
5. Libero (Despar Padova)

19. Petelin (Adria)
30. Godnič (Adria)

ODBOJKA

TURNIR MC 
Ženska konkurenca

Dekleta bodo drevi začela s svo
jimi nastopi. Organizator je spreme
nil spored posameznih srečanj zara
di težav v zvezi z zaposlitvijo neka
terih deklet.

Nov spored današnjih srečanj: 
18.30: Mladinski krožek Gorica - PD 

Kras (Dol)
19.15: Ljubljanska banka (NG) - Naš 

prapor (Pevma)
19.45: MK-G - Danica (Vrh)
20.30: Danica - Kras (Dol)
21.00: Finale za 3. in 4. mesto 
21.45: Finale za 1. in 2. mestu

Turnir se bo nadaljeval v petek 
s tekmami moške D skupine.

OPČINE - TRST Narodna Ul. 87 - Tel. 213193

vj n rm šport
VSE ZA ŠPORT IN REKREACIJO

WALMCflOR
Ul. Milano 27/A — Tel. 62862
ZASTOPNIK: ^ HONDA.

/ODRINI 

(BWM)

TRST

O B L ^ Čl LA — GUME

točk več, kot bi .si zaslužile.
MOŠKI

Prva skupina:
Salonit — Bor 2:1

(15:12, 14:16, 15:13)
Proti kasnejšemu zmagovalcu le

tošnjega pokala so nas borovci pri
jetno presenetili. Obe ekipi sta 
predvajali zelo lepo odbojko, tek
ma sama pa je bila izredno izena
čena, kot jasno kažejo tudi delni 
izidi posameznih setov.
Salonit — Rijeka 2:1

Salonit je pripravil presenečenje 
dneva, ko je premagal glavnega 
favorita - donačo Rijeko. Tudi ta 
tekma je bila izredno borbena in 
izenačena. Naj povemo le, da se je 
zadnji set končal z minimalno raz
liko 16:14.
Rijeka — Bor 2:0

(15:1, 15:7)
V drugi tekmi so domačini daH 

vs« od sebe, da bi pred lastno pu
bliko popravili slab vtis, ki so ga 
pustil; s porazom. Proti razigrane
mu nasprotniku pa so bili borovci 
res brez moči.

Druga skupina:
Buievard — Bled 2:1

Tekma, ki je v bistvu odločala 
o vstopu v finale, je bila izredno 
borbena in napeta, zmagovalec pa 
je bil tudi tu znan šele po treh 
setih.
Buievard — Kras 2:1

(15:3, 7:15, 15:12)
Kot kažejo delni izidi, sta prva 

seta potekala v eno ..mer in vsaka 
ekipa je brez težav osvojila po e- 
nega. Ogorčen boj se je bil v odlo
čilnem, katerega bi Kras lahko ce
lo osvojil, če ne bi bilo nekaterih 
dvomljivih sodnikovih posegov.
Bled — Kras 2:1

(16:14, 11:15, 15:8)
Tudi ta tekma je bila izredno 

borbena in izenačena. Kras se je 
bolj kvotiranemu nasprotniku krče
vito upiral, v zadnjem setu pa je 
le moral priznati njegovo premoč

FINALNI DEL
ŽENSKE

Finale za S. fiesto 
Marčana — Merkur 2:0 

Igralke Marčane so »kazale ne
primerno boljšo odbojko kot prejš
nji dan in so tudi brez težav 
osvojile zmago.

Finale za tretje mesto 
Sokol — Bor 2:0

(15:4, 15:9)
Naši šesterki sta se srečali fe 

šestič v tej sezoni. Sokol je zmagal 
povsem zasluženo, saj je s svojo 
živahnejšo igro povsem onemogo
čil apatične borovke. ki so grešile 
kot za stavo, posebno pri spreje
mu. Nekoliko izenačen je bil le zad
nji del drugega niza, ko so se bo
rovke le zbrale. Vendar si je So
kol že prej nabral več ko‘ izdatno 
vodstvo in tako osvojil tretje me
sto na tem turnirju.

Finale za prvo mesto 
Rijeka — Branik 2:0

Domačinke so s svojimi nasprot
nicami dobesedno pometle. V pr
vem setu je Branik zbral dve sami 
točki; tudi v nadaljevanju niso bde 
slovenske predstavnice niti za tre
nutek enakovredne nasprotnicam.

MOŠKI
Finale za peto mesto 

Kras — Bor 2:0 brez borbe
Finale za tretje mesto 

Rijeka — Bicd 2:0
Rijeka je brez problemov odpra

vila Blejce, ki so na tem turnirju 
dosegli nekoliko slabšo uvrstitev 
od pričakovane.

Finale za prvo mesto 
Salonit — Buievard 2:0 

Po samih dveh setih se je zaklju
čila tudj finalna tekma. Drugi niz 
je sicer Salonit osvojil z minimalno 
razhko 16:14, vendar je njegov pla
sma na tem turnirju povsem za
služen.

Pred skupnim kosilom je bilo na 
vrsti nagrajevanje. Spregovorili so 
Dimitrijevič, kot predstavnik orga
nizacijskega odbora, Nikola Mikul- 
čid, predsednik OK Rijeka in pa 
Ivan Peršič, ki je na Reki duša 
odbojke in pobudnik vseh večjih 
prireditev na tem področju.

Prve tri ekipe v moški ter žen
ski konkurenci in sicer Rijeka, 
Branik in Sokol pri ženskah in Sa
lonit, Buievard in Rijeka pri mo
ških so prejele pokal in plaketo, 
ostale (Bor, Marčana in Merkur 
za ženske in Bled, Kras in Bor pri 
moških) pa plakete. Igralci in i- 
gralke vseh ekip pa so prejeli še 
brošuro-monografijo reške odbojke 
in spominske značke. Gino Camito 
je v imenu tržaških sodnikov izro
čil spominsko kolajno Ivanu Perši
ču za njegove zasluge na odbojkar
skem področju, Franko Drasič pa 
je v imenu ŠZ Bor izročil OK Rije
ka plaketo s čestitkami cb 30-letril- 
ci odbojke v tem lepem kvarner
skem mestu.

Zaključne besede je imel še Mir
ko Malenica, ki se je v imenu po
krovitelja ladjedelnica 3. maj zah
valil vsem nastopajočim, katerim 
je toplo priporočil, naj to leno šport
no panogo še nadalje gojijo, obe
nem pa poudaril, da je namen tek
movanja za «Pokal prbateljstva* 
tudi sodelovanje med klubi iz raz
ličnih republik.

Zamejske ekipe so nastopile v 
naslednji postavi:

BOR moški: Gombač, Kodrič.
Kralj, Krebel, Neubauer, Pečenko, 
Zadnik, Fučka.

BOR ženske: Bolčina, Fičur, Gla- 
vina, Hrovatin, Kalan, Kus, Me
sesnel.

KRAS: Budin, Grilanc, Marušič, 
B. in I Milič, Rebula, Vesna ver.

SOKOL: černiava, Kralj, Kuka
nja, L. in V. Tegiša, Lozar. Mer
vič, Rupel, Škrk.

INKA



Uredništvo, upravo, oglasni oddelek,
TRST, Ul. Montecchl 6, PP 559 — Tel. 79 38 08 79 46 38 79 58 23 7614 70 
Podružnica Gorica. Ul. 24 Magglo 1 — Tel. 83 3 82 57 23
Naročnina
Mesečno 2.900 lir — vnaprel plačana celotna 29.000 lir. Letna naročnina 
za Inozemstvo 44.000 lir, za naročnike brezplačno revija «DAN».
V SFRJ številka 3,00 din, ob nedeljah 3,50 din. za zasebnike mesečno 40,00, 
letno 400,00 din, za organizacije In podjetja mesečno 55,00. letno 550,00 din
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ŠKANDAL V ITALIJANSKEM GLASBENEM SVETU

PRIMORSKI DNEVNIK Za SFRJ 

Oglasi

31. maja 1978

2lro račun 50101-603-45361 «ADIT» • DZS • 61000 L|ubl|Ona 
Gradišče 10/II. nad., telefon 22207 .
Ob delavnikih: trgovski 1 modul (šlr. 1 st., vlš 43 * 
18.800 lir. Finančni 700, legalni 600, osmrtnice 300, soz 

400 lir za mm višine v širini 1 stolpca. Mali oglasi 150 lir 
Ob praznikih: povišek 20%. IVA 14% Oglasi Iz dežele Furlanije-Juni ^ 
krajine se naročajo pri oglasnem oddelku ali upravi. Iz vseh drugih o 
v Italiji pri SPI. j

, , . i I _ Član lt«nj»nsl»|j®
IzdaiaU^ZTT zvaze iasopisnihTOl

Odgovorni urednik Gorazd Vesel in tiskaj^Trst zaiožnikov

V zaporu vodilne osebnosti osrednjih Sindikati negativno ocenjujejo
CORTESI JEV KORAK UTEGNE TEŽKO PRIZADETI DELAVSTVO

opernih ustanov in gledaliških agencij
Obtožujejo jih korupcije; goljufije in izsiljevunju ■ Previdne ocene izsledkov preiskuve 
Komunisti odločno nuglnsili, do so vsega krive vlade, ki so vodile državo v zadnjem desetletju

RIM — Preiskava finančne straže 
o gledaliških agencijah je včeraj pri
vedla do presenetljivih rezultatov: 
priprte so bile namreč vidne oseb
nosti v vseh večjih italijanskih o- 
pemih gledališčih in glasbenih usta
novah. Med priprtimi najdemo imena 
kot Lanza Tommasi, umetniški vod
ja rimske Opere, Francesco Sicilia- 
ni, umetniški vodja Sv. Cecilije in 
bivši umetnostni svetovalec milan
ske Scale, Silvano Bussotti iz umet
nostne direkcije galerije Fenice, 
glavni tajnik beneškega Bienala in

Umetniški vodja beneškega gledali
šča La Fenice Silvano Bussotti, ki 

je bil aretiran

bivši nadzornik Fenice Floris Am- 
mannati, pobudnik manifestacije «re- 
šimo Benetke* Bruno Toši, ravna
telj glasbenega konservatorija v Ca
gliariju Nino Bonavolonta in številni 
drugi. Priprti so bili tudi mnogi pred
stavniki gledaliških agencij, med te
mi Simonetta Lippi, Elio Mainetti, 
Lucia Ulrich, Gianni Rinaldi in še 
drugi.

Kot je v svojem poročilu poudari
la finančna straža, je zaporne nalo
ge izdal namestnik državnega pravd- 
nika v Rimu dr. Fico in se nanaša
jo na nepravilnosti pri zaposlova
nju umetniškega osebja. 1 'onkretno 
gre za obtožbe izsiljevanja, korup
cije in goljufije na škodo države in 
op rnih ustanov.

Delovanje gledaliških agencij je 
stara pega italijanskega glasbenega 
življenja, zato so jih tudi prepove
dali z zakonom leta 1976. V bistvu 
pa še vedno pogojujejo celotno de
lovanje in življenje glasbenih usta

nov. V teoriji bi se moralo gledali
šče neposredno pogajati s posamez
nimi umetniki, v praksi pa se to ne 
dogaja. S svoje strani tudi umetniki 
sami nimajo nobene možnosti, da bi 
se lahko pogajali z upravami posa
meznih gledališč: kdor je v pretek
losti ubral to pot, in se celo obrnil 
do sodnih oblasti, je kmalu zaključil 
svojo umetniško kariero, preiskave 
pa niso privedle nikamor.

Sedanja preiskava sega tja v leto 
1973. Tedaj je odv. Sebastiani Um- 
berto v svoji prijavi naglasil, da so 
številne operne hiše dajale prednost 
tujim umetnikom nasproti italijan
skim in se pri tem posluževale po
sredniške vloge agencij. S tem so 
dvakrat prekršili zakon: prvič do
ločbo, ki prepoveduje posredovanje, 
drugič pa določbo, ki narekuje, da 
lahko v Italiji nastopijo samo tuji 
umetniki mednarodnega slovesa, saj 
so večkrat neznanim osebnostim za
gotavljali izredno visoke prejemke. 
Vendar so od teh prejemkov večje 
vsote ostajale agencijam ter v ro
kah nekaterih funkcionarjev glasbe
nih ustanov. Poleg tega naj bi tako 
nagrabljeni denar nosili v tujino. Se
bastjani nadalje obtožuje urade za 
zaposlovanje, da so dobro poznali 
vso zadevo, a so kljub temu podpi
sovali dovoljenja tujim umetnikom, 
ki so prihajali v Italijo.

V nekem svojem intervjuju' Seba
stiani nadalje poudarja, da je prija
vil številne upravitelje glasbenih u- 
stanov prav v zvezi z valutnimi pre
krški. tako tudi umetniškega vodjo 
tržaškega Verdija De Banfielda, u- 
pravnika De Ferro in svetovalca Gil- 
lerija, češ da niso prijavili vsot, ki 
so bile izplačane tujim umetnikom. 
Nadalje jih obtožuje, da nis0 prija
vili prispevkov ENPALS (920 milijo
nov), INPS (980 milijonov) in IVA.

Včerajšnji dogodki in preiskava so 
imeli izreden odmev. Tako je komuni
stični poslanec in odgovorni za kul
turna vprašanja Aldo Tortorella izja
vil, da aretacija znanih glasbenikov 
in muzikologov predstavlja izredno hu
do dejanje s političnim obeležjem. Od
govornost za sedanje izredno težko 
in nenormalno življenje v italijanskih 
gledališčih je naprtil vladam, ki so 
vodile državo v zadnjem desetletju. 
Dodal je, da hočejo zadati hud uda
rec glasbenim ustanovam prav v tre
nutku, ko se je začela njihova sana
cija in rekvalifikacija po zaslugi no
vih uprav in sposobnih ljudi, kot sta 
prav Tommasi Lanza in Bussotti. 
Drugače so ocenili sedanje aretacije 
liberalec Paolo Battistuzzi, Silvano 
Caradonna (Democrazia nazionale) in 
vsedržavni tajnik avtonomnega sindi

kata opernih umetnikov Giuseppe Zac- 
chillo. Ta je med drugim naglasil, 
da je sedanja preiskava pripeljala 
za zapahe le manj pomembne oseb
nosti.

O škandalu je bil govor tudi v se
natu, kjer je na vprašanju senatorja 
odinija (KD) ter komunistov Modica 
in Bonazzolove odgovarjal minister za 
turizem Pastorino. Izjavil je, da nje
govo ministrstvo, ki izvaja kontrolo 
nad glasbenimi ustanovami, ni zasle
dilo nobenih nepravilnosti v obraču
nih, ki so jih te ustanove predstavile. 
Izjava ni zadovoljila demokristjanske- 
ga senatorja niti komunistov. Bonaz- 
zolova je pri tem naglasila odgo
vornost ministrstva za sedanje sta
nje. Istega mnenja je tudi rimski žu
pan, komunist Argan: za sedanji po
ložaj je kriv sam minister za pri
reditve.

Presenečenje zaradi ostrih sodnih 
ukrepov je izrazil Carlo Fontana, od
govorni pri socialistični vsedržavni 
komisiji za glasbo, in dodal, da'sta

nje v italijanskih glasbenih ustano
vah samo povečuje pomisleke o o- 
snovanostj obtožb. Podobnega mne
nja sta tudi senator Sard in posla
nec Picchioni (oba KD); če se se
danji sodni ukrep oslanja na nespo
štovanje zakona iz leta 1976, sloni 
v bistvu na nespoštovanju določb, 
ki jih v sedanjem trenutku ni mo
goče uveljaviti. To pa nujno terja 
odobritev reforme o sedanji zakon
ski ureditvi na tem področju, (db)

VIDEM — V skladiščih pohištve
ne tovarne «Zilio» v furlanskem sre
dišču Corno di Rosazzo je izbruhnil 
silovit požar, ki je povzročil za več 
deset milijonov lir gmotne škode. 
Vzroki niso znani.

TARANTO - Po 54 dneh cjetni- 
štva* je bil včeraj izpuščen 51-letni 
veletrgovec z oljem Vincenzo Pata- 
no. Ugrabili so ga 6. aprila in zanj 
zahtevali 4-milijardno odkupnino. 
Kaže, da so se zadovoljili s četrtino 
vsote.

odstop predsednika Alfa Romeo
Zaskrbljujoča je predvsem okoliščina, da je do tega prišlo v času ponov
nega zagona proizvodnje in prizadevanj za finančno ozdravitev podjetja

MILAN — Predsednik avtomobil
ske družbe Alfa romeo Gaetano Cor 
teši, ki je bil obsojen na 40 dni 
pripora pogojno zaradi kršitve de
lavskega statuta in zakonskih pred
pisov o nameščanju delovne sile 
ter je zaradi tega tudi odstopil, je 
včeraj popoldne vložil priziv proti 
razsodbi. Isto so ukrenile tudi dru
ge obsojene osebe, sicer Roberto 
Caravaggi, Luigi Pieroni in Dome- 
nico Segala (pretor Angelo Culotta 
jim je naložil enako kazen kakor 
Cortesiju) ter Vito Nicosia, Isidoro 
Alberti, Mauro Binda, Beniamino 
Pomes in Rosario Lojacono (rav
no tako po 40 dni pripora pa še 
prepoved opravljanja javnih služb 
za leto dni, ker so zlorabljali služ
beni položaj). Vse zaporne kazni so 
pogojne. Kdaj bo drugostopenjski 
proces, še ni znano.

Cortesijev odstop je po pričako
vanjih dvignil precej prahu. Prvi 
so nanj seveda reagiral; sindikali
sti, sicer ne toliko zaradi dogodka
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NA MEDNARODNEM FILMSKEM FESTIVALU V CANNESU

«ZIatapalma Oimijevema filmu

ka odložen za nedoločen čas. V 
uradni noti FLM je izražena globo
ka skrb, da se utegnejo skrivati za 
predsednikovim odstopom mnogo 
težje odgovornosti v vrhovih milan
ske družbe, morebiti tudi take, ka
terih korenine segajo v čas, preden 
je Cortesi sploh prvič prestopil prag 
Alfa romeo. Sindikat pa že od de
cembra 1976 zahteva korenit preu- 
stroj načina imenovanja vodilnih 
funkcionarjev v smislu večje stro
kovne pripravljenosti, kakor tudi 
korektnejšega odnosa do sindikali
stov. (dg)

PALERMO — Sredi mesta je ma
fija včeraj umorila domnevnega ma
fijskega vodjo Giuseppa Di Cristi- 
na, ki mu je bilo 45 let. Zaposlen je 
bil pri sicilski kemijsko - rudarski 
družbi ter v preteklosti često vple
ten v razne škandale in skrivnostne 
umore. Njegova senca je lebdela 
tudi nad izginitvijo časnikarja Mau- 
ra De Maura septembra 1970.

CANNES — čeprav italijanska film
ska industrija preživlja že nekaj let 
hudo krizo in poprečno umetniška ra
ven filmov pada, najboljši italijanski 
režiserji dokazujejo nenavadno živ- 
Ijenjkost in umetniško moč. To je po
trdil tudi letošnji filmski festival v 
Cannesu, ki je že nekaj let naj
pomembnejši tovrstni festival v sve
tovnem merilu (pri podeljevanju «o- 
skarjev» v znatno večji meri upošte
vajo komercialno plat, Benetke pa so 
že zdavnaj izgubile nekdanjo vlogo 
in sloves). Prvo nagrado je dobil 
film «L’albero degli zoccoli* režiserja 
Ermana Olmija, medtem ko je Marco 
Ferreri dobil posebno nagrado žirije 
za svoj «Ciao maschio*. ki je bil 
iiiča dnigitfi tudi i»ed najresnejšimi 
kandidati za prvo nagrado. Pri tem 
velja še poudariti, da je žirija, v 
kateri so btti- Alan J. Pakula, Liv 
Ullman, ranco Brusati, Francois Cha- 
Ullman, Franco Brusati. Franchois Cha- 
Andrej Mihajlov Končalevski, Harry 
Saltzman in Georges VVakhevitch po
delila prv0 nagrado soglasno.

Vest, da je žirija mednarodnega 
filmskega festivala v Cannesu pode
lila prvo nagrado Olmijevemu filmu, 
so v Italiji sprejeli z velikim zado

voljstvom. še posebno navdušeni so 
na televiziji, saj je RAI, točneje prvi 
televizijski kanal, producent filma in 
je letošnja nagrada že drugo zapo
redno pomembno priznanje. lani so 
namreč v Cannesu podelili prvo na
grado filmu «Padre padrone* bratov 
Taviani. producent katerega je bil 
drugi televizijski kanal. Ravnatelja o- 
beh kanalov Scarano ih Fichera sta 
poudarila, da pomembno priznanje do
kazuje pravilnost filmske politike 
RAI, ki je osnovana na kvalitetnih, 
vendar Pa sorazmerno cenenih fil
mih. Velja namreč poudariti, da je 
nagrajeni film, ki ga bom0 lahko 
gledali v kinodvoranah oktobra in na 
malem ekranu prihodnje leto, stal ko- 
mšj 3Ž0' milijonov lir.

Letošnja nagrada je že 26. povojno 
priznanje, ki ga italijanska kinema
tografija dobi v Cannesu, če se ome
jimo le na nagrajene filme moramo 
omeniti Rossellinijev «Roma citta a- 
perta*. De Sicov «Miracolo a Mila
no*, Castellanijev «Due soldi di spe- 
ranza*. Fellinijev «La dolce vita*, Vi- 
scontijev «Gattopardo*. Petrijev «Un 
cittadino al di sopra di ogni sospet- 
to», Pasolinijev «Le mille e una not- 
te» ter Rosijev «Caso Mattei*. Na

vedene nagrade dokazujejo življenjkost 
in umetniško ter izrazno moč italijan
skih filmskih ustvarjalcev od prvih 
zametkov neorealizma do danes. Ven
dar pa gre za ozek. skorajda elitni 
krog ustvarjalcev, ki so na vrhunski 
ravni, medtem ko je širši krog na 
znatno nižjem poprečju. In dva ali tri
je, pa tudi štirje dobri filmi na leto 
ne rešijo filmske industrije, če je o- 
stala proizvodnja pod kritiko.

Poleg že omenjenih nagrad je žiri
ja podelila priznanje za najboljšo žen
sko vlogo igralkama Jill Claybourg in 
Isabelle Hupperte, za najboljšo mo
ško vlogo pa igralcu Johnu Voightu, 
medtem ko je bil za najboljšo reži
jo nagrajen Japonec Nasiga Oshima. 
Končno velja še omeniti nagrado ju
goslovanskemu filmu «Duh poljskih 
cvetic* Srdjana Karanoviča, «ki ~ kot 
piše v utemeljitvi — z odlično režijo 
in briljantnim scenarijem potrjuje 
preporod jugoslovanskega filma*, (vt)

kot takega, temveč zlasti spričo ne- a je bil zaradi Cortesi ievega kora 
sprejemljive utemeljitve, s katero '■* v
je dotični obrazložil svojo odločitev.
Mož je namreč ostro zanikal vse 
obtožbe (npr. glede poimenskega 
nameščanja delovnih moči in prave
ga policijskega vohunjenja na nji
hov račun) in dal celo razumeti, 
da gre pri vsej zadevi za sramoten 
ter izrazito političen manever sin
dikatov na škodo milanskega pod
jetja in posredno družbe IRI, ki ga 
nadzoruje.

Na sestanku sindikalnega koordi
nacijskega odbora za Alfa romeo, 
ki je bil včeraj dopoldne na rim
skem sedežu enotne federacije 
CGIL - CISI, - UIL ob navzočnosti 
kakih 40 zastopmikov tovarniških 
svetov (»leg iz Milana tudi iz Li
vorna, Areseja in Pomigliana d’Ar- 
ca. je bilo ugotovljeno, da vnaša 
Cortesejeva poteza nevarne klice 
razdora v razmeroma zadovoljive 
odnose med sindikalnim oz. delav
skim gibanjem na eni ter industrij- 
ci na drugi strani. Predsednikov od
stop utegne imeti določene pozitiv
ne posledice samo, če bo pomagal 
razčistiti položaj v samem volilnem 
kadru podjetja; nasprotno pa bodo 
njegovi učinki negativni, če bo 
vodstvo Alfa romeo iz nekakšnega 
maščevanja hotelo postaviti na gla
vo s težavo dosežene sindikalne spo
razume.

Ti se uokvirjajo v februarsko po
godbo, katero pa je potrebno še na
drobneje preveriti zaradi njenega 
lagodnejšega in pravičnega uve
ljavljanja. Vodstvo milanske druž
be je bilo že pozvano, naj se ude
leži vrste ustreznih sestankov, ki 
bi si morali slediti od prihodnjih 
dni do srede junija. Takšno prever
janje je še posebno nujno v tem 
trenutku, ko si delavstvo ob sindi
kalni zaslombi na vso moč prizade
va, da bi čim tvomeje prispevalo k 
tekočemu procesu proizvajalnega 
zagona in ozdravitve podjetja, kate
rega finančni položaj je kritičen.
Ravno sedaj se je proizvodnja, de
nimo, «alfette» v Pomiglianu d'Arcu 
pričela množiti: v_ primeri s prvimi 
štirimi meseci tega leta, ko so 
dnevno izdelali 400 omenjenih vozil, 
se sedaj proizvodnja suče pri 480. 
torej se bliža cilju 500. ki so si ga 
zastavili sondikaiisti FLM.

MESTRE (Benetke) — Neznanci 
so izvršili včeraj ponoči bombni a- 
tentat na prodajalno avtomobilov 
fiat v Ul. Piave, ki jo upravlja dr. 
Caldera. Gmotna škoda se suče o- 
krog 20 milijonov lir.

Ni morda čudno, da je prišlo do 
predsednikovega odstopa ravno v 
času, ko se položaj v pogledu proiz
vodnje izboljšuje in tako rekoč na 
pragu občnega zbora delničarjev 
Alfa Romeo? Tako se vprašujejo v 
sindikalnih krogih, kjer navajajo, 
da bi moral biti občni zbor 10. t.m..

NA PROCESU V CATANZABj!

Lorenzon podkrepil 
obtožbe zoper 
Fredo in Venturo

CATANZARO - Za fašisti|jj 
dvojico iz Veneta so bili 
dnevi v Catanzaru najbrž usy, 
saj se bosta Freda in Ventura ^ 
težavo zmazala po dolgem 'n ^ 
točnem pričevanju prof. Gum* ^ 
renzona, treviškega profesorja^ 
je s svojimi izjavami prvi j 
sodnikom, da so ubrali pravo Pj^, 
preiskavi o pokolu na Trgu 
tana. , > od

Poleg Lorenzona, ki je vse: t 
govarjal zelo točno in samo*** a, 
na vsa vprašanja, je med vce - 
njo razpravo imel glav"« *,
Giovanni Ventura, ki je kar ^ p 
zastavljal vprašanja priči._
je njegovih sedem odvetnikov ^ 
v tako kočljivem trenutku P ^ 
na cedilu. Vendar pa je bil za j.
iz Castelfranca Veneta tako ne.^ 
ten, da je večkrat izzval ogor- ^ 
reakcijo Fredovih zagovornikov^ 
zlasti, ko je zahteval, naj _P°K na. 
Lorenzomu «timer». Najbrž *yaj 
ključje, da so fašistovi branilci , 
nastopili najostreje, kot ni u**po 
na njihova živčna reakcija vse 
je govor o «timerjih». ^

Končno gre še omeniti “81^ 
da je sodni zbor zavrnil nov P^jj- 
Fredovih zagovornikov, da oi^aj 
li proces. Zahtevali so nanUljM1 
prepove policijskemu funkd; j, 
Pasqualeju Julianu, ki je Pr'?Mu, 
šel na sled fašističnim te rod 
pričevanje.

• Iz spominov Openca
(Nadaljevanje s 4. strani)

Druge komuniste in njihove simpa
tizerje, bilo jih je nad 100, so ob
sodili na veliko let zapornih kazni 
na treh procesih pred posebnim 
fašističnim sodiščem.

NOV POLET
DELAVSKEGA GIBANJA
Na Opčinah je od leta 1935 da

lje prizadevno delovala mladinska 
celica, v kateri so bili včlanjeni 
Drago Furlan, Vid Vremec in Bru
no Stanič. Ta je bila povezana s 
Pinkom Tomažičem in s somišlje
niki v bližnjih krajih. Tedensko so 
se sestajali na ilegalnih srečanjih. 
Prejemali so literaturo od vodstva 
Komunistične partije Italije, v Pa
rizu. Delovali so na pridobivanju 
novih mladincev, zlasti pa širili 
knjige s socialno vsebino, ki so 
jih imeli v marksistični knjižnici 
pri Brunu Staniču. Dre.ic je imel 
zveze s posameznimi mladinci, jih 
spodbujal v delu in prenašal na
nje svoje revolucionarne izkušnje. 
Postopoma je ta dejavnost zavze
mala obrise ljudske fronte, saj se 
je vanjo vključevalo čedalje več 
zanesljivih protifašistov. Starejši 
komunisti pa so jo nadzorovali

prek občasnih, letečih P°£°'V 
s posamezniki. Svoj višek 
segla v letih 1937-1940, ko s. j„ja' 
ko Tomažič in Alojz Budin ^ 
la ilegalno glasilo «Delo» J",, 
dila delavsko gibanje na 
skem.

'('j,
šlo tudi do velikih aretacij

pfiiiicf

Z vstopom Italije v vojno ie .ti. 
„.o tudi do velikih aretacij 
fašistov na Primorskem. Med tjra- 
gimi so tudi njega drugič 
li. Tokrat je ostal v pi'elsK° $ 
nem zaporu 4 mesece.. Nato * jrJ. 
izpustili, a so ga ponovno a1* jr 
ii in čez dva tedna poslali 
ternacijo v Roccanovo in v . jjg 
candido, kjer je ostal do 1 jjj 
1941. Vrnil se je domov. je- 
so ga osumili protifašistične 'i 
javnosti in maja 1943 are.0ot> 
Po 14 dneh koronejskega za!j i« 
so ga odvedli v Aquilo. T., P° 
ostal do kapitulacije ItabJe' ^ 
vrnitvi se .je takoj vključil ^ 
ganizacijo OF. Ta je clel°v'a jj«, 
vasi že pred kapitulacijo jf 
Požrtvovalno je opravljal vse ^1- 
upane mu naloge. S svoji[b ^ 
goletnim ilegalnim delovanj^1 
bil mlajšim v oporo v boi'B j«- 
zmago našega pravičnega bo.1*^« 
ti tujcu in reakcionarnemu
stičnemu režimu. ^

vanj od zadaj.
In zadostujeta mu dva podpisa.

Od T,anog v Italiji tudi Mario Porta lahko dobi odškodnino od testne zavarovalnice v roku 30 dni.
____ . . . h *. . .v .....

In zadostujeta mu dva podpisa.

Od danes tudi v Italiji 
zadostujeta dva podpisa, da lahko 
koristite vse prednosti CID-a.

CID, ki pomeni "Convenzione 
per l'lndennizzo Diretto" IKonvencija 
za neposredno plačilo skodel, je že 
znan in vpeljan sistem v Evropi.

To je edini način, da ti lastna 
zavarovalnica hitreje izplača 
odškodnino v primeru, da nisi kriv.

Konvencija pride v poštev samo 
v primeru škode na vozilih 
(avtomobili in motocikli).

Kaj morate storiti, da lahko 
koristite prednosti Konvencije ža 
neposredno plačilo škode (CID), 
kateri so se že pridružile skoraj vse 
zavarovalne družbe, ki poslujejo 
v Italiji:

11 Zahtevajte od vaše

zavarovalnice formularje, ki jih 
predvideva zakon za "prijateljsko 
ugotovitev - constatazione 
amichevole" prometne nesreče 
(prijava nezgode) in imejte jih vedno 
v avtu... izplača se vam.

21V primeru prometne nesreče 
izpolnite formular skupaj z drugim 
avtomobilistom in podpišite ga oba.

Na ta način boste enostavno

Na pobudo 93 zavarovalnih družb včlanjenih v CID.

samo opisali dejstva.
3) Izročite kopijo tega formularja 

vaši zavarovalnici, ki vam bo ocenila 
škodo.

Na ta način se boste izognili 
nepotrebnim razpravam, izgubam 
časa in vam bo vaša zavarovalnica .} •' 

neposredno izplačala odškodnino 
v roku 30 dni.

Praktično, kaj ne?
-'325*®* ............ ...........

zadostujeta etopodpisa 
za neposrac/no 
ptadio Škode.


